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Beste mensen, '
In 1980 zal hst liberalisme haar ware gezicht moeten tonen middels 
het JOVD stuk "LIBERALISME IN BEWEGING" en het W D  Liberaal Manifest 
1980. Bijgesloten gaat het JOVD-stuk.
Op verzoek vairi de Statutencommissie zal de behandeling niet tijdens 
het zomerkongres plaatsvinden, maar op een speciale Buitengewone Al
gemene Vergadering. Deze is gepland op 3 mei 1980. Op het zomerkon- 
gres zal dan de overige hoofdstukken van "LIBERALISME IN. BEWEGING" 
behandeld worden.
Een tijdje terug heeft Karin Veneman aan de afdelingen een enquête
formulier gezonden. Nog niet idereen heeft ,da. enquête teruggezonden. 
Vandaar dit" verzoek om dit alsnog te doen. Mocht je 't kwijt zijn, 
dan kun je bij Karin Veneman een >nieuw formulier vragen (tel.05172-209j>
Speciale aandacht vraag ik voor onze nieuwe brochure "Wegwijs in 
politiek Nederland'.Hierin wordt op duidelijke wijze uitgelegd hoe 
ons staatsbestel in elkaar zit en waarop deze is gebaseerd. De prijs 
hiervan is ƒ 1,50.

Met vriendelijke groeten,

Norbert Klein (algemeen secretaris)
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Toelichting bij het ontwerp JOVD-manifest.
Hierbij treffen jullie ter amendering het concept-manifest 'LIBERALISME 
IN BEWEGING 1.
Het Hoofdbestuur heeft niet de illusie dat het geheel al op het congres 
in Dalfsen kan worden vastgesteld. Daarom hebben de afdelingen en 
districten de keuze uit twee mogelijkheden, n.1.:
a. indienen van amendementen op de eerste vijf hoofdstukken voor

2 maart en indienen van amendeihenten op de resterende hoofdstukken 
voor 1 april, of

b. indienen van alle amendementen voor 1 maart.
Wat betreft het amenderen zelf zijn ook weer twee mogelijkheden moge
lijk, n.1* :
a. het amenderen van uitsluitend de stellingen middels schrapping, 

‘Wijziging of toevoeging met een toelichting waarom het amendement 
is ingediend?

b. via het indienen van moties, als men nieuwe stellingen wil.maken 
of als men een stelling dusdanig wil wijzigen dat dit moeilijk 
via amendering tot stand te brengen is.

Duidelijk is dus gesteld dat alleen op de stellingen te reageren is.
Als bepaalde stellingen gewijzigd worden zal de commissie die het ge
heel geschreven heeft zich belasten met het aanpassen van de onder
liggende tekst.
Tekstuele amendementen worden niet behandeling genomen, maar kun
nen wel worden ingediend.We moeten pogen zo efficiënt mogelijk op het 
congres te vergaderen en een discussie over de hoofdlijnen is veel 
belangfijker dan punten en komma's. Wel zal, als het geheel is afgerond 
aan een redactiecommissie, die zal zijn samengesteld uit het congres, 
de opdracht worden gegeven tekstueel door te lopen en waar nodig wijzi
gingen op dit vlak aan te brengen.
Het Hoofdbestuur dringt er bij de afdelingen op aan zoveel mogelijk 
de amendering via de afdelingsvergadering te doen daar bij een zo 
wezenlijke zaak zoveel mogelijk leden moeten worden betrokken.
Tot slot, aan de termijnen 1 maart en 1 april zal strak aan worden 
vastgehouden.
De amendementen van de JOVD op het Liberaal Manifest en Beginsel
programma van de W D  zullesn. spoedig aan de afdelingen worden toe
gezonden.
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Aan de leden van de JOVD
Betreft: uitnodiging voor Buitengewone Algemene Vergadering 
Beste vrienden,
Bij deze nodig ik jullie uit voor de Buitengewone Algemene Vergadering 
van 9 februari 1980.
Plaats: rest. Kobus aan de Poort,Uttèchtsestr 49 te Amersfoort 
Opening: 11.00 uur; sluiting: 17.00 uur.
AGENDA:
1) Opening
2) Ingekomen stukken en mededelingen
3 )  Resolutie Energie deel B

Behandeld wordt het deel B van de resolutie, zoals die is inge
diend op het najaarskongres in Zandvoort. Vergeet niet het kori- 
gresboek van de kongres mee te nemén.

4) Notitie Zuid-Afrika (de notitie is te vinden in dit HB-info)
5) Rondvraag
6) Sluiting
Tevens is in dit HB-info de stemmachtiging voor de afgevaardigden te 
vinden.
Met vriendelijke groet,

Norbert Klein 
Algemeen Secretaris

Mededeling van de penningmeester:
Doordat er vertraging is opgetreden in de levering van de accept
girokaarten, zullen deze wat later worden verzonden dan aan
vankelijk was gepland.
Wanneer deze gereed zijn, worden ze zo spoedig mogelijk verzonden.

Binnenkort ontvangen de penningmeesters van de afdelingen een 
overzicht van de wanbetalers, alsmede het definitieve aantal 
betalende leden per peildatum.

Verzoek van het alg.secr.:
Beleefd, doch dringend verzoeken wij de afdelingen hun ledenlijst 
in alfabetische volgorde, voorzover zij dit nog niet hebben gedaan, 
aan ons op te sturen. Dank U.



4
PRIJSLIJST JOVD - januari 1980:
sticker ƒ 0,10 p. st. zwartboek Justitie+ ƒ 2,50 Pbutton ƒ 1,— II contourennota reaktie .ƒ 1,50 II
affiche (klein) f 0,50 ii politieke vraagbaak 179+ f 1,50 tl
affiche (groot) ƒ 1,— >i V.N.-nota ƒ 1,50 ll
kernfolder ƒ 0,10 H Parlementaire Democr. ƒ 5,— It
briefpapier ƒ 0,05 ii introd.nota ƒ 1,— ll
enveloppe ƒ 0,05 II statuten ƒ 1> — ll
Driemaster ƒ 1,— wegwijs politik Ned. ƒ 1,50 tl
oude Driemaster ƒ 0,25 1» onderwij snotar ƒ 1,50
adressenvraagbaax ƒ 2,50 tl kalender 1980 ƒ 1,— ll
organisat.vraagbaak ƒ 2,50 plaatjes f 0,75 II
(alle prijzen exclusief verzendkosten)
verschijnt in februari 1980 

++in herdruk.

Stemmachtiging
Opgave van afgevaardigden naar de Buitengewone Algemene Leden Vergader
ing dd. 9 febfuari 1980 te Amersfoort.
De afdelingen ‘ ....... ...., rechthebbend op .. stem(men),
heeft op haar Algemene Vergadering van ........... de afdelings-
afgevaardigden voor bovengenoemde BALV benoemd:

(..)
(..)
(..)
(..)
(..)
(..)
(..)
(..)

1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.
8.

Voorts zijn de volgende personen, allen betalend lid van de JOVD, 
benoemd als plaatsvervangers voor de afgevaardigden naar genoemde 
BALV.
1................. ...................... ................ (..)
2......................................................... (..)
3 ........        (..)
4 ......    (..)

Indien een afgevaardigde uitvalt en een plaatsvervanger als afge
vaardigde moet optreden tijdens B.A.L.V., krijgt hij het aantal 
stemmen (max. 2) van de afgevaardigde, die hij vervangt.

Namens de afdeling,
voorzit(s)ter
secretaris(esse)
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AKTIVITEITENKALENDER
25 januari afd. Kennemerland: openb. bijeenkomst. Thema:Streekplan

nen. Plaats gemeentezaal v.d. Doopsgezinde Gemeente,
Frankestraat 24 te Haarlem.
afd. Sr.eek: Marcus Bakker en J.D. Blaauw spreken.
afd. R1inmond:excursie naar het proefreactorcentrum te
Petten
afd. H ’sum;borre1 in'de Boerderij', Emmastraat Hilversum
Aanvang: 21.00 uur.
oprichting district Overijssel en verkiezing V.R.

26 januari VVD:-öeeicongres 'Mens en Recht'. Plaats: Sweelinckzaal
(ned.congresgebouw), Churchillpl.10 Den Haag. 9.30-16.45 
Inleider;prof. Bladergroen en Theunis (alg.secr.Novib) 
Kosten ƒ 25,-- jncl. lunch.
district Gelderland:jaarvergadering in zaal Sjalom, 
Soerenseveg 124 te Apeldoorn. 15.00 h.h.verg.,
17,00 VR-verkiezing, 18.00 broodmaaltijd en 19.30 
thema 'ruimtelijke ordening’

26/27 jantiari Landelijk kaderweekénd te Apeldoorn over de beginselen
van de JOVD cn VVD.

28 januari afd. Utrecht: Arjen van Rijn spreekt ovef z'n VN-erva-
ringen. Plaats: Pport van Kleef, Mariaplaats 7 te 
Utrecht. 'Aanvang: 20.00 uur.

31 januari. afd.. Rijnmond: onderwijsdebat met mw. van Kemenade en
mw. Giniaaf. Plaats: de Harlekijn, W. Ruyslaan.20.30 u.

1 februari afd.Castrlcum:"Kernbew. én de toekomstvisie op de
, bew.wedloop" Sprekers: A. Ploeg (WD) en A. Kosto(PvdA)

Plaats: de rustende jager te Bergen. Aanvang: 20.00 iï. 
afd. Eer land:j aaxvergadering in hotel 'Maldegem', Beurs
plein 5 te VIleningen. Aanvang: 21.00 uur.

5 februari afd. Rij innend: debat over gemeentepolitiek
9 februari JOVD lande 1.1.ik» 3.A.L.V. te Amersfoort (zie dders in

dit HB-inro)
■VR.-verkiezing HH om 19.30 uur in de Vechtstreek.
Robert de Raze Winkelman spreekt over: wat is en wil 
de JOVD. 220. uur feest.

12 februari r - afd. Rijnmond: R.i.V.
13 februari . prov. Utrecht: verkiezingsbijeenkomst VR in Poort v.

Kleef te terecht. Aanvang; 20.00 uur.
16 februari Friese Liberale Raad biedt provinciaal beleidsprogramma

aan.
distrlctsder T\Te" t . o.a. verkiëzingen V.R. Plaats : 
Bierdeghei, Vogtestraat le te Leiden. Aanvang: +10.30- u.
afd. Zeeland:viert haar 2-jarig bestaan. Programma: 
16.30-10.00 u. borrel; 18.15-19.15 koffiemaaltijd;
19..15-; ??? bowling
Plaats: De Nalchcrse Kaasboer te Biggekerke.

23 februari Kadercursus VN - jeugdherberg Amersfoort.
district Noord:kadercursus te Oosterhesselen over: 
"liberalisme theorie en praktijk". Informatie:
Wim Stapel; tel. 050 - 134748
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.ONDERWIJSCOMMISSIE
p/a Weteringschans 114''''
1017 XT Amsterdam 
tel. 020 - 252904
DE JOVD-ONDERWIJSCOMMISSIE
De :cie in haar huidige vorm bestaat nu zo'n klein half jaar.
Wat stellen wij ons voor ogen?
Allereerst gaat het om de vorming en scholing van de cie.leden en 
en terugkoppeling van het bestudeerde naar de vereniging. De vorming 
van de cie. bestaat uit het leren vergaderen, opdoen van politieke 
ervaring, leren ontdekken hoe politieke organisaties, belangengroe
peringen, ministeries werken en besluitvorming tot stand komt.
De laatste jaren is er eindelijk veel in gang gezet op onderwijs
gebied. De mammoet werd gevolgd door nieuwe nota's: Contourennota 
en het Ontwikkelingsplan Voortgezet Onderwijs (OPVO). Het veld 
(lerarenbrganisaties, leerlingenbonden, scholen, pedagogische centra 
etc.) reageren verdeeld. Het nederlands genootschap van leraren 
heeft al gezegd dat men het aan de Nieuwe Uitleg (min.) verder zelf 
maar uitzoekt, zij dreigen niet meer mee te doen. (nu heeft het ngl. 
zelden vooruitstrevende gedachten, we wissen niet zoveel aan ze). 
Conclusie: alles woelt hier in meer of mindere mate om verandering, 
maar de meningen over het hoe en waarom lopen sterk uiteen.
Een slagvaardig beleid lijkt moeilijk te voeren. Daarnaast beslaat 
het onderwijsgebied een leeftijdsperiode van 4 tot ...(van kleuter
onderwijs tót wederkerend onderwijs).
Onze commissie laat zich niet uit het veld slaan door deze problemen, 
wat mag blijken uit de resultaten van de afgelopen maanden. Waar hou- 
den wij ons mee onledig? We bestuderen nota's en plannen van ministe
ries, vakbonden, belangenorganisaties etc. Onze mening en suggesties 
brengen over het voetlicht middels eigen nota's en stukken in 
'Driemaster' en HB-info's, gesprekken met parlementariërs en.vele 
anderen.
In de toekomst gaan we ons hard maken voor meer avonden en kaderda- 
gen en een congres over onderwijs. We proberen op deze wijze de be
langstelling voor onderwijs in het algemeen en voor onze cie in het 
bij zonder te vergroten.
De werkwijze van de cie. is de volgende: de hele cie. bestudeert 
één onderwerp (op dit moment middenschool). Daarnaast zijn sub- 
cie's actief (privacy en vierstromenschool) die een mening formu
leren over -een deelonderwerp, daarvan verslag uitbrengen in de 
plenaire vergadering en tenslotte geeft de totale cie haar mening.
Heb je suggesties, vragen, belangstelling? Bel of schrijf dan:
Anne Lize E.C. van der Stoel, Weteringschans 114'''', 1017 XT Am
sterdam - 020 - 252904.
Publicaties:
Demociratisering gaat een beetje van au (nota over democratisering in

voortgezet onderwijs)
Voorstel tot wijziging van toelatingsformulieren mbo/hbo 
notitie over CITO-toetsen voor medicijnen, tandheelkunde en dier

geneeskunde
notitie over de HOvV-nota én voorontwerp van wet
nota middenschool, kanttekeningen bij de plannen van de minister
n.b.t. de Open School
Binnenkort verschijnen: visie op de vierstromenschool bij de W D

kritische kanttekeningen bij het OPVO.
Verder willen wij als onderwijcie gaarne op de hoogte gebracht worden, 
als een afdeling resp. district iets op het gebied van onderwijs or
ganiseert.
Ook zijn wij bereid spreekbeurten hieromtrent te houden.



Onderwijsvernieuwing in de jaren tachtig:droombeeld of werkelijkheid?
Onder dit motto organiseert de landelijke onderwijscie een thema- 
avond voor de gehele vereniging en belangstellenden.
Leidraad voor deze avond zal zijn het Ontwikkelingsplan Voortgezet 
Onderwijs (OPVO), waarin minister Pais\pn staatssecretaris De Jong 
hun plannen ontvouwen m.b.t. het voortgezet onderwijs (v.o.).
Puntert die eruit springen:
- een ongedeelde tweejarige brugperiode
- integratie van scholen
- samenhang tussen scholen bevorderen
- inspelen op wensen, behoeften en mogelijkheden van de leerlingen
- uitstel van selectie
- een tweedeling van het v.o.: eerste fase 12 - 14 jaar

tweede fase 14 - 19 jaar.
- vormingseerk en middelbaar beroepsonderwijs (m.b.o.) worden 

inhoudelijk en institutioneel vervlochten.
Het plan is te bestellen bij de Staatsuitgeverij, Christöffel Plantijn- 
straat, 2515 TZ 's-Gravenhage (070 — 789911).
Een uittreksel is te verkrijgen bij: Ad Weydt, Klimopstraat 8,
3621 AG BERGEN OP ZOOM (01640-50813) of Anne Lize van der Stoel, 
-Weteringschans 114,,,,/ 1017 XT Amsterdam (020 - 252904).
In het forum nemen zitting: 
mevrouw N.J. Ginjaar-Maas (VVD) 
de heer J.A. van Kemertade (PvdA) 
de heer C. Mertens (D'66)
de heer Van Leijenhorst (CDA) is aangezocht.
Plaats‘Róncalli Scholengemeenschap, Tulpstraat 6, Bergen op Zoom.

(01640 - 41050)
Datum? 12 februari 1980.■ J ;■
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Antwoord van.het Hoofdbestuur op de brief van de afdeling Leiden over 
de gang van zaken op het congres te Zandvoort.
Hoewel het niet de gewoonte is van het hoofdbestuur1 het antwoord op een 
brief van een bepaalde afdeling te publiceren in het HB-info, zijn wij 
in dit geval in onze cgen hiertoe gedwongen, daar, naar ons ter ore is 
bekomen, iedere afdeling een exemplaar van bovenvermelde brief heeft 
ontvangen, - :
In de brief concludeert de afdeling Leiden een tweetal zaken, n.1. dat 
het hoofdbestuur er een andere mening op na zou houden met betrekking 
tot het begrip democratie en dat het optreden van het hoofdbestuur 
niet ip overeenstemming zou zij met de beginselen van behoorlijk be
stuur.
Wat betreft de uitleg van het begrip democratie haalt de afdeling 
Leiden drie gevallen aan, n.1. de congresrede van de voorzitter, waarin 
een aantal controversiële zaken stonden, het in twijfel trekken van een 
bepaald besluit en het stellen van de portefeuillekwestie. De congres
rede wordt enige tijd voor het congres geschreven1i.v.m. het vermenig
vuldigen en sturen naar de pers en beoogt de mening van het hoofdbe
stuur te geven op een aantal actuele politieke zaken. Daar het hoofd
bestuur een redelijke afspiegeling is van wat er in de vereniging 
leeft en de vereniging ook \ie t hoofdbestuur bij zijn verkiezing het 
vertrouwen heeft gegeven, komt het niet vaak voor dat er in die congres 
rede zaken staan die onaanvaardbaar zijn voor de vereniging, althans 
de meerderheid er vereniging. Uiteraard staan er wel zaken die congres
waar een deel van de vereniging het niet mee eens zal zijn, maar dat 
zal niet te vermijden zijn. Het streven van het hoofdbestuur is erop 
gericht een congresrede samen te stellen, die enerzijds enige nieuws-



(vervolg antw. v/h H.B. op.de.br, van afd. Leiden over gang van zaken 
op het corigres in Zandvoort)
waarde hëèft eh anderzijds dusdanig is, dat een ieder zich in het geheel 
of tenminste belangrijke delen kan vinden. Op het congres is een motie 
van de afd. Twentè aangenomen over zaken in de congresrede, terwijl over 
dat onderwerp door de algemene vergadering nog een uitspraak moest ge
daan .
O.a. tot grote tevredenheid van de afd. Leiden is deze motie aangenomen.
Het H.B. heeft geen bezwaren tegen deze motie, en wij achten het dan ook 
oude koeien uit de Sloot halen dit nu weer in een brief aah te kaabten.
Het in twijfel trekken yan het betreffende besluit is niet door het hoofd
bestuur gebeurd, doch door mensen in de zaal. Als uitslagen niet volstrekt 
duidelijk zijn wordt, zoals de afd. Leiden bekend zal zijn, wel meer om 
hoofdelijke sterrtrfting gevraagd. Overigens heeft het hoofdbestuur in deze 
niet de bevoegdheid een herstemming te weigeren. De Statutencommissie, 
die wij in deze. gevraagd hebben of het hoofdbestuur strijdig heeft ge
handeld met Statuten en/of Huishoudelijk Reglement heeft voor ons de za
ken op een rijtje gezet en is tot de conclusie gekomen dat de handel
wijze van het> hoofdbestuur op het congres in Zandvoort op geen enkel 
punt strijdig is met de Reglementen en Statuten van de JOVD. Met name, 
volgens de Statutencommissie, is in dit geval art. 81 Statuten van toe- 
passing. Wat de conclusie van de voorzitter van de vergadering ook moge 
zijn, als de juistheid daarvan wordt betwist kan een stemgerechtigde aan
wezige om een nieuwe en dus als de situatie onoverzichtelijk is, hoofde
lijke stemming vragen. Het hoofdbestuur heeft noch de relevante beslis- 
sing in twijfel getrokken, noch de bevoegdheid een herstemming te weigeren.
Ook op het stellen van de portefeuillekwestie heeft de afd. Leiden kritiek. 
Over dit punt kunnen wij kort zijn. Als de Algemene Vergadering een in 
onze ogen onverantwoorde wijziging in de begroting wil aanbrengen, welke 
tot gevolg zou hebben een gat in de begroting, dat volgens ons op geen 
enkele wijze gedekt zou kunnen worden, is dat een zaak waarin men als 
leden van het hoofdbestuur alleen maar principieel kan zijn, vanuit de 
visie van verantwoordelijkheid die de leden v/h hoofdbestuur hebben. Een 
gezond financieel beleid is een van de peilers van onze vereniging en 
het is de taak van hoofdbestuursleden die met alle kracht te verdedigen.
Voorts zou het handelen van het hoofdbestuur niet in overeenstemming 
zijn met de algemene beginselen van behoorlijk bestuur. Deze term is 
afkomstig uit het administratief recht en valt uiteen in de volgende 
beginselen;
a. gebruik van een bevoegdheid kennelijk tot een ander doel dan tot de 

doeleinden, waartoe de bevoegdheid is gegeven,
b. bij afweging van de betrokken belangen niet tot de bestuurshandeling 

hebben kunnen komen,
c. het anderszins hebben gehandeld in strijd met enig in het algemeen 

rechtsbewustzijn levend beginsel van behoorlijk bestuur, waaronder
in ieder geval vallen: rechtszekerheid, rechtsgelijkheid, zorgvuldig
heid en van motivering, die de bestuurshandeling werkelijk draagt.
Het zorgvuldigheidsbeginsel wil zeggen, dat de bestuurshandeling met 
zorgvuldigheid moet worden voorbereid en ten uitvoer gelegd. 

Bovenstaande uiteenzetting is gegeven om aan te geven, dat men niet zo 
maar kan zeggen dat een bepaalde handeling in strijd is met de1 algemene 
beginselen van behoorlijk bestuur, omdat deze beginselen een verzamel
naam. zijn voor de onder a, b, en c. genoemde beginselen. De afd. Leiden 
geeft niet aan welk van de genoemde beginselen zou zijn geschonden,dus 
het zon te ver voeren uitvoerig te gaan betogen waarop geen van deze 
drie beginselen door het hoofdbestuur zou zijn geschonden. Het doel ook 
van de algemene beginselen van behoorlijk bestuur is de individuele 
burger bescherming te geven tegen de overheid. Het is moeilijk om van 
een bureaucratisch geheel zoals de overheid je gelijk te krijgen.
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(vervolg antw. v/h H.B. op de bri. van afd. Leiden over gang van zaken 
op het congres %.e Zandvoort)
In de JOVD is dat echter wel veel minder moeilijk. Als een individueel 
lid op een bepaald moment vindt dat het hoofdbestuur solt met bovenge
noemde beginselen kan via de algemene vergadering onmiddellijk het 
hoofdbestuur naar huis worden gestuurd of op een bepaald punt worden 
gecorrigeerd. Dat is niet gebeurd.
Het bovenstaande wil niet zeggen dat het hoofdbestuur tevreden is over 
de gang Van zaken op het congres in Zandvoort. Ook wij hebben grote 
zorgen over de gancj van zaken aldaar en proberen op het volgend congres 
te Dalfsen met adequate maatregelen Xe komen, zodat de loop op con
gressen in de toekomst aanzienlijk zal verbeteren.
Verder hoopt het hoofdbestüur dat deze brief en de te nemen maatregelen 
voor de afdeling Leiden aanleiding zal zijn het opgegeven vertrouwen 
weer te herstellen. Dit hoofdbestuur poogt werkzaam te zijn voor alle 
afdelingen en wij betreuren het in hoge mate als een bepaalde wijze 
van besturen 'door een of meer afdelingen als onaanvaardbaar wordt 
bevoeld.

Het hoofdbestuur

1 NADRUK VERBODEN
Bart Lijdsman

Door de V-.V. P.
De partijbladen, een korte impressie:
Roos in de Vuist, het partijblad van de PvdA, schrijft op 17 december 1979
0. m. het volgende:
De c.a.o. onderhandelingen voor 1980 werden gekenmerkt door drie proble
men te weten: de harde opstelling van het VNO, de omstandigheid, dat de 
FNV in de praktijk alleen maar kan instemmen met iets, dat uitgaat boven 
^en oorspronkelijke C.N.V.-eis (een kwalijk gevolg van de tweedeling in 
.a Nederlandse vakbeweging:), en de tegengestelde belangen binnen de 
FNV, die uiteindelijk tot een broos intern compromis hadden geleid. De 
partijen konden niet tot overeenstemming komen en dat wijdde Joep Bonn, 
de schrijver van het artikel, aan de volgende factoren:
1. de (verdeelde) FNV, die in grote meerderheid niet kon/durfde aanvaarden 

wat er op tafel lag;
2. de regering, die met haar dreigende korting op de ambtenarensalarissen 

de looneisen in de particuliere sector in feite ongewild verhoogde, 
wilden de ambtenarenbonden de koopkracht van hun lager betaalde leden 
kunnen handhaven, en •

3. de werkgevers, die geen begrip toonden voor de moeilijkheden van som
mige vakbonden (het sterkst de vervoerbonden in de havens) en geen 
uitlaatklep boden om in zeer bijzondere gevallen boven de twee pro
cent loonstijging uit te gaan.

Vervolgens vinden we in dit blad een katern gewijd aan de economie. 
Economie, Vrede en Veiligheid, Emancipatie en Maatschappelijke Strategie 
vormen de vier congresthema1s die het congres van april kent. Vandaar 
de publicatie van de eerste nota: economie. Opmerkelijk in dit partij
blad is tevens een voorstel voor de februari-partijraad wat betreft een 
"nieuwe manier van kandidaatstelling voor de Tweede Kamer". Het voorstel 
bestaat uit 8 punten. Men tracht hiermee de volgende punten te ondervangen



- geschikte "buitenstaanders' kunnen serieus kandidaat gaan staah, waar
door de gekozene waarschijnlijk een betere afspiegeling wordt van het 
totale ledenbestand tevens kan er een betere spreiding plaatsvinden 
over de kennisgebieden van de kandidaten.

Zo blijken in de PvdA commissies die zich bezighouden met Financiën, 
Economie en Milieu moeilijk te bezetten zijn.
- het tegengaan van doorstaand "regionalisme"
- men hééft geen overzicht op dë samenhang van de lijsten.
Daarom komt de commissie die zich bezighield met de problematiek tot een 
drietal voorstellen tot wijziging van het huidige systeem. In grote lij
nenen gaat het in dit niet unaniem uitgebrachte advies om het volgende:
- Partijraad móét bescheiden correctiemogelijkheden krijgen
- er moeten meerdere lijsttrekkers worden aangewezen
- de Partijraad zou de mogelijkheid kunnen krijgen om een aantal kandi

daten op de landelijke lijst tussen te voegen.-f . [_ . .
De Democraat van januari 1980 deelt ons het volgende mee:
In Amersfoort ging het vólgens voorzitter Henk Zeevalking niet om beginse
len maar meer om de methodiek van het terugdringen van kernwapens (! red.) 
De jeugd, zo vervolgt hij, heeft hier duidelijk gewonnen, een constate
ring waar de ouderen (red. lees: de oude overgebleven kern) onder ons 
geen moeite mee zullen hebben.
Suzanne Dekker meldt dat waar het procedure regeling betreft t.o.v. kleine 
fracties het Europees Parlement, m.n. door het optreden van WD/ELD, 
wijzigingen heeft aangebracht in het Parlementair Reglement die zij zeer 
toejuicht. Niet zonder voldoening constateert zij verder dat bij de di
verse belangrijke begrotingsdebatten de verdeeldheid dwars door de 
fracties heenliepen. Hieraan wordt vervolgens direct de mededeling ge
koppeld dat m.n. bij de Republikeinse jongeren wordt gedacht aan het 
binnen de ELD dan wel zelfstandig vormen van een-nu nog ontbrekende- 
progressief democratische Europese kerngroepering waarbij de keuze 
zich lijkt af te tekenen ten gunste van de laatste optie.
Uit een interview met Glastra van Loon: "Wat mij het meest benauwt 
in Nederland is de arrogantie van de nederigheid. Als je maar 'beschei
den' bent dan mag je 100% gelijk claimen. Walgelijk!"
Voor de Eerste Kamerverkiezingen op 2 juli 1980 hebben zich bij D ’66 
o.a. kandidaat gesteld:

Jan Vis (een van de inspirators van de herleving ^ 
van D'66)

Glastra van Loon
Ook werd in het partijblad van D'66 een oproep gericht aan alle D'66 
jongeren gedaan om zaterdag 19 januari te Utrecht aanwezig te zijn. In 
dit kader zorgde Tvald van Vlees, wonende te Voorburg voor de coördi
natie. -

In het PSP-blad Bevrijding staat: nagenoeg geheel in het teken van: de NAVO, 
kernwapens, wapenproduktie en de (machtsopstelling)van de V.S.(in de 
wereld).
C.D.A. - partijblad is niet toegestuurd.
Hierna volgt nog een stuk van Vrijheid & Democratie.
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NOTITIE ZUID-AFRIKA 11-

Het is goed vooraf te vermelden dat de JOVD-mening t.o.v. Zuid-Afrika 
voortspruit uit een oprechte verontwaardiging gebaseerd op principiële 
afwijzing van het beleid van afzonderlijke ontwikkeling, en niet uit 
politiek opportunisme of selectief moralisme.
Het is evident dat ieder regime, waar ook ter wereld, dat de fundamen
tele rechten van de mens, zoals weergélegd in de universele verklaring 
v,.d. rechten v.d. mens van de Verenigde Naties, niet respecteert, kan 
tekenen op duidelijke, niet mis te verstane kritiek van een liberale 
jongerenorganisatie zoals de J.O.V.D.
Het Zuid-Afrikaanse regime met haar, op diverse gebieden geïnstitutiona
liseerde apartheid, is een regime dat de fundamentele èn onvervreemd
bare rechten van ieder individu met de voeten betreedt.
Enkele feitelijke verbeteringen hebben zich de laatste jaren voorgedaan. 
Maar het was zoals we in Zuidelijke Afrika gewend zijn "te 'weinig en te 
laat".
De verbeteringen zijn marginale verschuivingen, en brengen geen substan
tiële wijziging in de principieel niet te tolereren situatie. Terwijl 
deze geringe verbeteringen in termen van kleine apartheid de zwarte be- 
>lking nauwelijks tegemoetkomt, blijft de apartheid nog een keiharde 

realiteit in Zuid Afrika.
Het thuislanden beleid dient als exponent van de grote apartheid van 
de hand te worden gewezen. Een gescheiden ontwikkeling, gebaseerd op 
het principe van "afzonderlijk maar gelijk" dient als algemeen uitgangs
punt te worden verlaten.
Een blijvende afzonderlijke ontwikkeling kan op langere termijn nooit 
een stabiel systeem creëren, het leidt tot vervreemding en ongetwijfeld 
tot polarisatie als gevolg van een sterk aangekweekt groepsbewustzijn., 
Tegen dè uiterste consequentie van het thuislandenbeleid; de volledige 
onafhankelijkheid, moet als ernstig bezwaar worden aangebracht dat po
litieke onafhankelijkheid van een economisch niet levensvatbaar land, 
nimmer een bevredigende stabiele situatie kan leiden.
Alle, via wetgeving, geïnstitutionaliseerde apartheid in Zuid-Afrika 
dient zo snel mogelijk te verdwijnen. Een gescheiden wetgeving t.a.v. 
.huwelijks- én zedelijkheidswetgeving, onderwijsbeleid en woongebieden, 
beleid impliceren vrijheidsbeperkingen die vanuit de liberaal democra
tische traditie ten principale onaanvaardbaar zijn.
lTet is alom bekend dat het voor liberalen onaanvaardbaar is dat de over- 
„•id (i.c. de Zuid Afrikaanse) zich het recht toestaat, zich te bemoeien 

met de meest persoonlijke beslissingen v.h. invididu.
Het moet voor iedereen, die een reële afweging maakt van de situatie 
in Zuid Afrika evident zijn dat naarmate het zwarte emancipatie streven 
langer,wordt tegengewerkt en opgehouden, de zwarte bevolkingsgroepen 
meer verwantschap gaan voelen met ideologieën, die zich sterk afzetten 
tegen de door blanken beheerste politieke en economische structuren, 
zoals het systeem v.d. parlementaire democratie, het meer-partijenstelsel, 
en het systeem van vrije ondernemingsgewijze productie.
Het beginsel van gelijke politieke rechten moet als einddoel worden ge
accepteerd.
Geleidelijkheid en fasering van het doorvoeren van hervormingen zal nood
zakelijk zijn, maar het is uiterst essentieel dat het principiële eind
doel ondubbelzinnig wordt geformuleerd.
Bovendien zal de Zuid-Afrikaanse niet gewelddadidge zwarte oppositie 
accuut moeten worden getolereerd en gelegaliseerd. Ook moet in- en uit
reisvisa weigering, voor journalisten en anderen, als strijdig met het 
recht van vrije meningsuiting en nieuwsgaring worden veroordeeld.
In Zuid Afrika zal slechts een werkelijke democratie gerealiseerd kun
nenen worden, als er geen groepsoverheersing plaatsvindt. In een wer- 
geloofwaardige democratie zullen minderheden adequate constitutionele
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bescherming genieten, en zullen de rechten van het individu duidelijk 
zijn gegarandeerd.
Het bewust inzetten van massameida en onderwijs om de mentaliteit van 
de Zuid-Afrikaners zo te veranderen dat een volledige emancipatie 
van de gekleurde bevolking mogelijk wordt is nóodzakelijk.
De mogelijkheid om een dialoog mét Zuid Afrika aan te gaan m.b.t. 
de Zuid-Afrikaanse problematiek is de laatste decennia door Zuid-Afrika 
zelf keer op keer gefrustreerd.
In 1958 nodigde de Ghanese leider Kwame Nkrumah Zuid Afrika al uit de 
eerste conferentie van onafhankelijke staten in Accra bij te wonen om 
"te discussiëren over nauwere vriendschapsbanden" maar Pretoria wees 
de uitnodiging af.
In 1962 biedt de Nigeriaanse premier Sir Tafawa Ealewe aan Zuid Afrika 
te bèzoekeh om een dialoog te beginnen teneinde het Afrikaanse volk 
te overtuigen van de goede bedoelingen van de Afrikaanse volken. Maar 
premier Verwoerd verwerpt het aanbod en omschrijft de Nigeriaan als 
een fanaticus.
In 1969 geven Oost- en Centraal Afrikaanse Staten het zogenaamde 
LUSAKA,-manifest uit, waarin zij geheel geheid maken van hun grondige 
afkeer van aprtheid, maar tegelijkertijd Zuid Afrika discussie aan
bieden "om te onderhandelen in plaats van te vernietigen en om te pra
ten in plaats Van de doden".
Zuid-Afrika verwerpt het manifest.
Pas in de jaren zeventig stelt Zuid Afrika, vooral op aandrang van 
Eschel Roodie, zwart Zuid Afrika dialoog en detente voor, maar natuur
lijk is het weer te laat én tweinig.
Een reële dialoog is er tot op heden niet gekomen, en zelfs mensen die 
voorstander zijn van een dialoog weten geen wegen meer aan te geven om 
een zinnige dialoog met de Zuid-afrikaanse overheid te beginnen. 
ZuidAfrika heeft als gevolg van haar^ tot op de dag van vandaag, 
starre houding terecht de goodwill van veel oorspronkelijke vrienden 
verloren.
Te amenderen gedeelte:
gezien het bovenstaande spréékt de JOVD als haar mening uit dat de 
Nederlandse regering § e n  boycot tegen Zuid Afrika moet ondersteunen 
als zulks in V.N.-verband aan de orde komt,- indien aan de volgende , 
voorwaarder wordt voldaan:
- Nederland moet in deze geen minderheidsstandpunt t.o.v. de E.E.G.■

partner?, innemen , : v V
- de nadelige economische consequenties voor landen rondom Zuid-Afrika 

moeten gecompenseerd worden
- gezien het feit dat de algemeen aanvaarde gedragscode voor bedrij

ven in onze ogen niet of in onvoldoende mate effectief is, bepleit 
de JOVD een parlementaire enquête die de naleving van die gedrags
code gedurende zijn bestaan zal moeten onderzoeken.
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Algemeen Secretariaat 
Nieuwe Zijdsvoorburgwal 288 
1012 RT Amsterdam 020 - 242000

26 februari 1980 HBI 8002/02

/«■ Beste mensen!,

Tot onze spijt is dit HBInfo helaas wat later verschenen dan was gepland, dit 
door externe oorzaken.

Allereerst een opmerking met betrekking tot de verzending van het HBInfo, 
veel afdelingen ontvangen op dit moment twee exemplaren. Het is ons ge
bleken dat deze exemplaren niet altijd verspreid worden onder bv de andere 
bestuursleden. Daar de kosten voor deze extra verxending aanmerkelijk zijn, 
verzoek ik alle afdelingen om voor 19 maart a.s. door te geven of men v 
nog twee exemplaren wenst te ontvangen. Zoniet dan krijgt de afdeling 
in 1980 1 exemplaar.

Door moeilijkheden met de drukker voor de herdruk van Liberalisme in 
Beweging heeft het Hoofdbestuur besloten om de mogelijkheid tot amendering 
van deskellingen te verlengen tot 7 maatta.s..

LET OP: wijziging Buitengewone Algemene Vergadering was 3 mei wordt 10 mei.

In de Driemaster van medio maart zal het programma en de uitnodiging voor 
het kongres te Dalfsen 29 en 30 maat a.s. staan. Hou er vast rekening mee. 
Met vriendelijke groeten,

Norbert Klein 
Algemeen Secretariaat

Inhoud

pagina-2 Agenda verenigingsraad 1 maart T980 
contactpersonen Zeeland

pagina 3 Mededelingen v.v.p.
pagina 5 Lezingen door Arjen van Rijn / levensbeschrijving HBkandidaten.



Agenda Verenigingsraad 1 maart 1930 
“ Plaats : Stikkefhuis Amsterdam
Aanvang : 11.00 uur
Sluiting : 17.00 uur
1. Cpening
2. Notulen verenigingsraad 3-11-1979
3. Ingekcmsn stukken en mededelingen
4. Driemaster
5. Internationale Zaken
6. Politieke zaken
7. Advies m.b.t. behandeling Zuid-Afrika en energiebeleid
8. Hoofdbestuurskandidaten voor Hoofdbestuur 1980 

Voorstel
Voorzitter :Robert de Hazewinkelman
viae-voorzitter politiek: Bart Lijdsman 
Vice voorzitter organisatie: Roelof Houwing
Algemeen secretaris:....................
Penningmeester : Titia Siertsema 
mt. secretaris : Robin Linschoten 
TVveede Secretaris : Annette Schijvenaars

9. Rondvraag 
10.Sluiting

Met liberale groet, 
Norbert Klein 
Algemeen secretaris

Contactpersonen JOVD Zeeland
Walcheren :Lineke Tiktak 

President Kennedylaan 71 
4334 EH Middelburg 
tel. 01180-27032

Zeeuws-Vlaanderen :Pieter de Bruyne 
Noordzeestraat 16 
4506 KM Cadzand 
tel.:01179-1292 {weekend) 
tel. 01184-60701 (door de week)

De Berelanden :Pieter BAl 
Langenweg 10 
4475 DA Wilhelminadorp 
tel. 01100-27417

Schouwen-Duiveland :Kees Ensing 
Lange Blokstraat 26 
4701 NZ Zierikzee 
tel. 01110-2147 (Weekend) 
tel. 071-710240 (door de week)



Mededelingen van de W P
De afgelopen maand heeft de JÖVD een brief ondertekend gericht aan het bestuur 
van het W.U.N. In deze brief werd verwoord dat de Belangen vereniging Minder- ' 
jarigen (E.M.) erkend dient te werden als de vakbond van jongeren in de kinderbe
scherming.
van mr. F. Portheine mochten wij een schrijven ontvangen waarin hij in een éerSte 
reactie qp deel A van onze energie resolutie stelt dat "vele stellingen de W D  
aanspreken".
De heren Keja en Blaauw deelde mee kennis te hebben genaren van de inhoud van de 
motie betreffende N.A.V.O-modernisering, waarin zij zich geheel kunnen vinden.
Het spijt hen dat die mening niet ten volle tot uiting is gekomen in de eindbe
slissing van de Tweede Kamer.
De JQVD ondertekende een petitie m.b.t de zaak Gerd Blcmer, een Duits staatsbur
ger, die na een motie op een S. P. ̂ ledenvergadering over de aktiviteiten van de 
Keulse politie m.b.t. het verzamelen van personalia van homoseksuelen werd ver
volgt wagens smaad.
De petitie werd aangeboden aan de anbassadeur van de Bundesrepublik teutschland.
Nu dr. Sacharov is verbannen naar Göfki kunnen synpathisanten in het Westen hem 
telegrammen, brieven en kaarten sturen naar zijn nieuwe adres: Sjtsjerbinica- 
straat 2 Gorki
\feilig verkeer Nederland, bericht ons dat het voor ons vermoedelijk geen geheim 
is dat ruim een kwart van het totaal aantal verkeersslachtoffers in 1978 jcngër 
was dan 20 jèar.
veilig Verkeer Necterland wil trachten de verkeersveiligheid voor deze groep 
jongeren te vergroten d.m.v. campagnes tot de jongere weggebruiker, waarvan acte
De Humanistische stichting Socrates stuurde ons het zojuist verschalen boekje 
"op de drempel van 1980" geschreven door B.W. Schraper.
Het werkje draagt de onder titel "een tijdsbeeld" ai dat zegt genoeg over de in
houd. De publicatie is te verkrijgen door overmaking van ƒ 4,70 op giro 58.22.93. 
t.n.v. Humanistische stichting Socrates in Utrecht.
Door het RJK is in november een brief verzonden waarin aan alle gemeentebesturen 
werd gevraagd of zij eventueel het politiek jongerenwerk zouden willen subsidiëren 
De inhoud van de reakties op deze brief zijn de volgende:
1. Er is een plaatselijk subsidieregeling politiek Jongerenwerk.

2. Politiek Jongerenwerk is bij dé voorbereiding van het soc.cult. werk plan 
al betrokken
-Aalsmeer
-Rijswijk

3. Als er politiek jongerenwerk zou zijn, dan zijn we in beginsel bereid het in
het soc.cult.plan cp te némen 1
-Hasselt
-Wester-Koggenland
-Vfeesp
-Hontenisse
-Laren
-Warmer
-Epe' J-'
-Boxmeer
-Renken

Zaanstad



4. Er is ons geen politiek jongerenwerk bekend, dus begroten We niets
- Middelburg
- lochem
- TUbbergen r ri
5. In behandeling
- Eindhoven
- Harderwijk
- Soest 
Leidschendam
- Ij'sselnuiden

-Laren
-Wageningen • 
-Haarlemrermeer 
-Uithoorn 
-Venlo

-Laren (GID)
-Apeldoorn
-Amsterdam
-Lfcbergen
-Schiedam

-Hunsel
-Venlo
-Delft
-Zoetermeer
-Goes

6. Voor kennisgeving aangenomen ; - • ■ ■ ■ -
- Boxmeer
- Kediöiem
- Hooge en Lage Zwaluwe
- Hoogzand-Sappemeer
7. we maken geen soc. cult. plan, we subsidiëren pjw momenteel niet.
- Spanbeek
Ik hoop dat de afdelingen met deze gegevens in de hand niet aarzelen nadere ak- 
ties te ondernemen cm eventueel een subsidie-bedrag veilig te stellen.
De binnenlandse ocmnissies draaien. De onderwijs-de is aktief geweest op een 
WD-deelccngres van de W D  en heeft laatstelijk haar satndpunt bepaalt over de 
vastgestelde 2 fasen structuur in de wetenschappelijk onderwijs. L
De sociaal/eócndnische catmissie is bezig met een arientexende discussie over 
onze scciaal/eoonaTiische situatie. Dit mondt uit in een werkje dat aan de basis 
zal staan van.een jongeren-Lbruno dat door de VU te Amsterdam wordt georganiseerd 
Ook de justitie camiissie opereert sinds kort.
Cnderverpen waar men zich waarschijnlijk mee gaat bezighouden zijn: 
samenlevingsvormen, doodstraf, opvang slachbbfférs misdrijven etnische minderheden.
Met medewerking van alle drie ocmnissies zullen ook drie info-stenciltjes worden 
genaakt. Die kunnen dienen als propaganda materiaal;
Het aantal mensen wat zich heeft opgegeven en nog steeds opgeëft is bemoedigend. 
Indien de VR en het HB er mee akkoord gaan overweeg ik het instellen van een 
commissie C.R.M. Opgave als lid voor deze oonrassië kan reeds geschieden via de 
normale kanalen.
Het volgende persbericht heeft de JÖVD aan het ANP doorgegeven cm 16,15 uur op 
10 januari 1980:
Het Hoofdbestuur van de JOVD heeft vandaag, 10 januari, een telegram verzonden 
aan de minister van Buitenlandse Zaken over de Amerikaanse houding t.o.v homo
fielen die de V.S. binnen willen,
De tekst van het telegram luidt als volgt:
"Aan minister van der Klaauw van Buitenlandse Zaken:
De Onafhankelijke liberale jongerenorganisatie voor vrijheid en Democratie (JCVD) 
heeft net grote verontwaardiging kennis gencmen van de door de Verenigde Staten 
van Amerika genomen maatregelen cm hcmosdkuele vrouwen en mannen de üoegang tot 
de V.S. te ontzeggen.
Onze verontwaardiging is des te groter, omdat de Amerikaanse President altijd 
zegt te staan voor de Rechten van de Mans. Do JöVD doet een dringend beroep op u 
om de genomen maatregelen van de Amerikanen te veroordelen, te meer daar deze 
maatregelen ook Nederlandse hcmosexuele burgers belemmert vrij te reizen naar een 
land dat verklaart de vrijheid van het individu hoog in het vaandel te dragen 
De JÖVD verzoekt u tevens ernaar te streven dat de discriminatie naar sexuele 
geaardheid internationaal afgeschaft wordt en dat de rechten van de hcmosexuele 
mens algemeen erkend warden als Mensenrechten. "Het Hoofdbestuur der JÖVD"
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Beste mensen,
Hierbij bieden we jullie de adressenvraagbaak voor 1980 aan.
In de adressenvraagbaak is het Hoofdbestuur nog niet opgenomen, 
vanwege het feit dat er eind maart 1980 nogal wat wisselingen 
zullen plaatsvinden. Wij vonden het niet raadzaam om de adres
sen vraagbaak zo lang uit te stellen.
Voor de HB- en redaktiesamenstelling verwijs ik dan ook naar de 
colofon in de Driemaster.
Via het HB-Info zullen de nodige adreswijzigingen worden doorge
geven die dan op de blanco tegenpagina kunnen worden overgenomen.
Helaas is door omstandigheden de persverklaring over de 'boycot 
Olympische Spelen' tot mijn grote spijt weggevallen.

Met vriendelijke groet,

'1 •
Norbert Klein 
Algemeen Secretaris

Inhoudsopgave:
pag. 2 - Mededeling Liberalisme in Beweging

- AktiViteitenkaiender
- Kongre smedede1ing 

pag. 3 - Vliegende Brigade
- Persverklaring Krakers

pag. 4 - Agenda Huishoudelijke Vergadering 
pag. 5 - stemformulier
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Mededeling Liberalisme in Beweging
Mede naar aanleiding van de Verenigingsraad van 1 mrt j.1. is besloten 
om de eerste 5 hoofdstukken niet op het komende kongres te bèhandelen, 
maar op het zomerkongres.
De reden hiervoor is dat nu de notitie Zuid-Afrika en deel II van de 
resolutie 'energie' behandeld kunnen worden.
Derhalve is ook de sluitingsdatum voor amendering verlengd en wel 
tot 1 april 1980.
De herdruk van LIBERALISME IN BEWEGING is klaar. Dit fraaie in offset 
uitgevoerde werkje is voor ƒ 1,50 bij het Algemeen Secretariaat ver
krijgbaar.
Aktiviteitenkalender
13 maart: afd. Edam heeft oud-minister W. Drees uitgenodigd om te komen

spreken over zijn werk bij de Algemene Rekenkamer.
Plaats: "de Harmonie" Voorhaven 92, Edam om 20.00 uur.

14 maart: district Noord organiseert een debat tussen de heren Rietkerk
en Terlouw om 20.00 uur in het Tehuis aan de Lutkenieuwstr. 
te Groningen.

17 maart: afd. Nijenrode; uiteenzetting door de heer Fokkema van de Ne
derlandse Exportcombinatie over de problemen die exportbevor
dering met zich meebrengt. 20.00 uur in de aula van kasteel 
Nijenrode.

21 maart: afd. Zeeland organiseert een debat over jeugdwerkloosheid.
Dhr. De Voogd ( W D  2e kamerlid) en een vertegenwoordiger van 
het N W  jongerencontact debatteren over dit onderwerp.

24 maart: afd.Twente: het WD-gemeenteraadslid uit Enschede de heer
H.Mulder houdt een inleiding over milieuzaken en ruimtelijke 
ordening.

24 naart: afd. utrecht: de hh. Ed Nijpels en L.J. Brinkhorst spreken om
20.00 uur in Hotels Smits, zaal 2a aan het Vredenburg over 
"één liberale partij?"

Mededeling kongres
D.d. 29 en 30 maart 1980 congres in het conferentiecentrum "De Bron" te 
Dalfsen (Overwijssel).
Voor de prijs van ƒ 50,—  kun je het gehele congres bijwonen. Zaterdag 
om 11.00 uur wordt er begonnen en we hopen zondags om 17.00 uur klaar 
te zijn.
Tijdens het jaarcongres zal niet het Liberalisme in Beweging behandeld 
worden, maar zal de resolutie 1 energie' worden afgewerkt en zal de no
titie over Zuid-Afrika behandeld worden. -
Nadere informatie volgt in de Driemaster, maar opgave is nu reeds móge- 
lijk bij het Algemeen Secretariaat. De reservering wordt definitief als 
het bedrag is gestort op girorekening nummer 953500 t.a.v. penning
meester JOVD te Groningen.

Nota Kennemerland
De afdeling Kennemerland heeft haar notitie over het funktioneren van de 
Verenigingsraad voorlopig teruggetrokken tot een nader te bepalen tijd
stip.
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Limburg:Guy Kerpen, . .
Bongerdstraat 29, 
5931. NA- TEGELEN. r, 
077-30897 ; L

Zeeland:Adriaan jGeelhoed^ ,.v 
Oude Markt 43, 
VLISSINGEN. 
01184-13382

Noord Holland:Hugo Weidema, 
Rembrandsweg 401, 
AMSTELVEEN. 
020-416787 .

Zuid Holland:Dick Buter, 
Planetenlaan 41, 
SPIJKBNISSE. 
0188Ö-14047

Utrecht:Jan Wijnschenk Dom, 
Frits Coérslaan 52, 
3571 AR UTRECHT 
030-715679

ENQUETE
Willen alle afdelingen die de door de vormingsmé.déwerkster 
en de W O  verzonden enquete nog niet hebben ingeleverd,dit 
ZO SPOEDIG MOGELIJK doen bij Karin Veneman,Welderingsstr 58, 
9035 EA Dronrijp.

PERSVERKLARING D.D.: 3 MAART 1980. \ .
Krakers verantwoordelijk voor onregelmatigheden, in Amsterdam 
en niet de politie.
Van verschillende kanten .is het politie optreden in Amsterdam 
heftig bekritiseerd.Volgens de JOVD wordt hiermee ten onrechte 
de indruk gewekt dat de politie hoofdverantwoordelijke is voor 
de weerzinwekkende tonelen die zich deze dagen in Amsterdam 
afspelen.
Kraakacties zijn acties buiten de rechtsorde om;daarmee zijn 
dergelijke, acties nog niet afkeurenswaardig,omdat het kennelijk 
mogelijk is dat binnen een democratische rechtsorde knellende 
problemen als de woningnood onvoldoende aangepakt worden.
Acties kunnen meer gevolgen hebben dan de beoogde en deze 
gevolgen kunnen zeer ongunstig zijn.Het is echter schijnheilig 
om de vernatwoordelijkheid voor deze gevolgen af, te schuiven 
op autoriteiten binnen de rechtsorde als men zelf actie voert 
buiten die rechtsorde om.

Vliegende Brigade

Groningen:Dieneke van Zanten, 
Geweideweg 7,
9798. TA GARMERWOLDE 

r * Ki 0^0-416328 
Friesland:J.an Germen Geertsma, 

Tulpstraat 14,
8603 XX SNEEK 
05150-12547/12893 

.. Drente: Wim Stapel,
Maüifitsstraat 56, 
9724 ".BM GRONINGEN 

.. 050-134748.Overij ssel :wMarco Swart
Campusldkn ^7-312 
7522 NC. ENSCHEDE 

Gelderland:Kees Bonnema, 
Wiltinkhof 7,
7213 CJ GORSSEL. 
05759-1656 

Brabant: Onno Hoes,
Jan Heinstraat 28, 
DEN BOSCH 
073-143969
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Naar de mening van de JOVD hadden de krakers,geconfronteerd 
met de vergaande gevolgen van hun acties,in redelijkheid 
deze acties moeten afbreken,Door dit na te laten,Of 
door niet in te gaan op een redelijk aanbod tot onder
handelen van de gemeente hebben de krakers de verant
woordelijkheid op zich geladen voor de gebeurtenissen 
in Amsterdam,
De JOVD is voorstander van individueel optreden,ook als 
dit kraakacties zijn.Vanuit dit standpunt keurt de 
JOVD het echter ten zeerste af dat de verantwoordelijkheid 
voot dergelijk optreden afgeschoven wordt,zoals dit in 
Amsterdam is gebeurd.

Hiep Volgt de AGENDA voor de HUISHOUDELIJKE VERGADERING tijdens bsfc-KiotfikcQPgrefi--YflS..2S-gn_30>iBflaxfc-fl.«.Ëx-£fi..PalfaBni__ ___—
01. Opening
02. Goedkeuring notulen congres Zandvoort
03. Ingekomen stukken en mededelingen
04. Jaarverslag Algemeen Secretaris
05. Jaarverslag Penningmeester
06. Verkiezing leden notulencommissie
07. Verkiezing leden kascommissie
08. Verkiezing leden Commissie van Beroep
09. Verkiezing leden Hoofdbestuur
10. Bestuursoverdracht
11. Beleid Hoofdbestuur 1980
12. Vaststelling plaats en datum najaarscongres
13. W.v.t.t.k.
14. Rondvraag15. sluiting

Toelichting:
ad 04 en 05: De jaarverslagen worden met het congresboek aan de 

afdelingen en districten toegezonden, 
ad 06 en 07: De leden zullen gekozen worden uit de ter vergadering 

aanwezig zijnde leden.
ad 08: Reglementair treedt R.W.W. Jager af. Het Hoofdbestuur draagt 

hem voor tot herverkiezing.
ad 09: Het gehele Hoofdbestuur treedt reglementair af.

Frank de Grave, Norbert Klein en Rob Vermeer stelJb-n zich 
niet herverkiesbaar.
Het Hoofdbestuur stelt de volgende kandidaten voor:
Voorzitter
Vice-voorzitter Politiek 
Vice-voorzitter Organisatie 
Algemeen Secretaris 
Tweede Secretaris 
Penningmeester

Robert de Haze Winkelman
Bart Lijdsman
Roelof Houwing
Teddy Koning
Annette Schrijvenaars
Titia Siertsema
Robin LinschotenInternationaal Secretaris 

Tegenkandidaten kynnen door de afdelingsvergaderingen gestéld 
worden tot 27 maart 1980 bij de secretaris van de vergadèring. 
ad 13: Politieke moties dienen voor IQ maart 1980 bij het

Algemeen Secretariaat ingediena te worden, zodat deze in 
het cöngres-info kunnen wórden verwerkt. T



Opgave van afgevaardigden naar de Algemene Vergadering tijdens het 
jaarkongres van de JOVD te Dalfsen.
De afdeling........................, rechthebbend op . . stemmen,
heeft op haar Algemene Vergadering van ......... 1980 de afdelings-
afgevaardigden naar de ALV tijdens bovengenoemd kongres, dat wordt 
gehouden op 29 en 30 maart 1980, benoemd:

(
(
(
(
(
(
(
(

)
)
)
)
)
)
)
)

Voorts zijn de volgende personen, allen betalend lid van de JOVD, be
noemd als plaatsvervangers voor de afgevaardigden naar voornoemd kongres
1
2
3
4

( . . ) 
( . - ) 
( . . ) 
( . . )

Indien een afgevaardigde uitvalt en een plaatsvervanger als afgevaar
digde moet optreden tijdens het kongres, krijgt hij het aantal stemmen 
(max. 2) van de afgevaardigde, die hij vervangt.

Namens de afdeling,

, voorzit(s)ter 
, secretaris(esse)

Inleveren voor 26 maart a.s. bij de landelijk penningmeester van de 
JOVD, Titia.Siertsema, Moesstraat 87, 9741 AB Groningen.



DOCUMENTATIECENTRUM 
NEDERLANDSE POLITIEKE 

PARTIJEN

CONGRE S -1NTFO CONGRES-INFQ CONGRES-INFO CONGRES-INFO CONGRES-INFO

18 maart 1980 8003/4
Algemeen Secreteriaat 
N.Z. Voorburgwal 288 
1012 RT Amsterdam 
tel. 020 - 242000

Beste mensen,
Ziehier de laatste mededelingen voor het köngres, de kongrestukken 
en mijn laatste voorwoord. Op het kongres zullen nog voldoende exem
plaren aanwezig zijn.
Te bestellen is het 'Liberalisme in Beweging a ƒ 1,50

adressenvraagbaak a ƒ 3,50
Gekorrigeerde prijs "Toekomst Parlementaire democratie" a ƒ 7,50
Doordat het Liberalisme in Beweging in zijn geheel op het zomer- 
kongres aan de orde komt, is de sluitingsdatum voor de hoofdstukken 
6 en 7 vastgesteld op 1 mèi 1980.

Met vriendelijke groet,

Norbert Klein 
Algemeen Secretaris

Inhoud
- routebeschrijving voor kongrescentrum
- levensbeschrijving nieuwe HB-kandidaten
- jaarverslag penningmeester
- deel B energieresolutie
- motie Zuid-Afrika
- motie Jeugdwerkloosheid
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ROUTEBESCHRIJVING KONGRES PAUSEN
Vanaf station Zwolle gaat bus 37 om 9.50, 11.50, 13.50, 15.15, 
17.50 en 19.50 en arriveert 40 minuten later bij de Bron, na het
do?rpje Oud-Leusden.
Automobilisten moeten vanf Dalfsen richting Ommen om na het dorpje 
Oud-Leusden bij het bord de Bron rechtsaf te slaan.

LEVENSBESCHRIJVING NIEUWE HB-kandidaten

Roelof_Houwing:
Ik ben geboren op 2 september 1955. Op het ogenblik studeeer ik 
rechten (3e joars) en ben werkzaam als makelaar in onroerend goed. 
Ik ben woonachtig in Groningen en lid van de afd. Zuidlaren.
Vanaf 1977 zit ik in het bestuur v/h distrikt Noord, eerste als 
vice-vcorzitter organisatie, later als vice-voorzitter politiek 
en vanaf,1979 als vporzitter.
Ik was lid van de landelijke JOVD-commissie Volkshuisvesting. 
Tevens ben ik lid v/h bestuur v.d. Raad voor Jeugdaangelegenheden 
in Drente.

Teddy-J<on in g^ ; '
Ik ben geboren op 17 november 1958. Na mijn HAVO en Schoevers- 
secretarèsse-opleiding ben ik gaan werken. Eerst bij het JOVD- 
secr., daarna bij het WD-secr. en momenteel als secretaresse in 
het bedrijsfleven. Ik ben woonachtig in Leidschendam en ben lid 
van de afd. Delfland. Ik ben vanaf 1977 lid van de JOVD, vanaf 
juli 1978 secretaris en sinds oktober 1979 voorzitter van deze 
afdeling. Sinsds oktober 1979 ben ik bestuurslid van het distrikt 
West en voor 1980 ben ik gekozen als verenigingsraadslid.
Buiten de JOVD ben ik aktief binnen de VVD-afdeling Leidschendam.

Annette Schijvenaars
Ik ben geboren op 24 december 1959. Na mijn Gymnasiuirt-B-opleiding 
ben ik Erar.s gaan studeren aan de Rijksuniversiteit Utrecht (3e 
jaars).
Daarnaast werk ik nog als student assistente.
Ik ben begin 1979 lid geworden van de JOVD-afdeling Utrecht en 
ben lid van de landelijke onderwijscommissie en redactielid van het 
afdelingsblad Conscientia. r;



CONCEPT PEEL R

Stelling 11, __________________
B. Gespecifeerde stellingen.
De verbruikers van energie dienen in zo sterk mogelijke mate 
zelf de kosten, waarin uitdrukkelijk in mede begrepen alle maat
schappelijke kosten van dit verbruik, te dragen. .Prijsstijgingen 
van energie dienen niet in de prijscompensatie opgenomen.te worden.
Verklarin:
Het opnemen van een prijsstijging van energie (en let nu op de be
paling is belangrijk voor een goede begripsvorming over stelling 13) 
D I E ,NIET HET GEVOLG IS VAN EEN BELASTING, in de prijscompensatie 
dogt het besparingseffect van een prijsstijging TENIET en wakkert 
slechts de inflatie aan. Dit is slecht voor de export etc.

Breda: m.b.t. punt 11: De laatste zin dient te vervallen.
Toelichting: Het is een tè gecompliceerd en uitermate 
teer punt, om hier als slotzin te dienen. Er zal o.i. 
een aparte discussie over gevoerd moeten worden.
Rijnmond: stelling 11 toevoegen;
De invloed van accijnzen eb bijzondere belastingen op 
de prijsindex van de gezinsconsumptie dient geneutrali
seerd te worden.
Twente:
Wijziging laatste zin:
Prijsstijgingen van energie moeten door de prijscompen
satie vergoed worden, maar hierbij moet wel worden ge
corrigeerd voor de energiebesparing die redelijkerwijs 
van de werknemers verwacht mag worden.
Toelichting: Lastenverlichting voor het bedrijfsleven 
moet worden bereikt door een minlijn. Dit geeft aan dat 
de koopkracht afneemt en is politiek duidelijker en dus 
eerlijker. Prijsstijgingen voor energie zijn zeker niet 
de enige die onredelijk op het bedrijfsleven worden af
gewenteld. Als je de energieprijzen schrapt kun je con
sequent gezien beter de hele prijscompensatie afschaffen, 
dan knoeien in de prijscompensatie, dat geldt ook voor 
prijsaftopping.
Leiden: De verbruikers van energie dienen in zo sterk mo
gelijke mate zelf de kosten, waarin in mede begrepen 
alle maatschappelijke kosten van dit verbruik, te dragen.
Gelderland: De verbruikers van energie dienen in zo sterk 
mogelijke mate zelf de kosten van dit gebruik te dragen. 
Prijsstijgingen van energie dienen zodanig in de prijs
compensatie opgenomen te worden, dat de economische 
zwakkeren, waaronder zwakke-bedrijven, het meest wor
den ontzien.



Commentaar: zie volgende pagina

STELLING 12.
Energiebesparing, rendementverbetering, energiebewustzijn en 
overschakeling op energiegebruik (i.p.v. energieverbruik) kan mede 
gestimuleerd worden door het op verantwoorde wijze hanteren van het 
prijsmechanisme: het heffen van hoge - geleidelijk oplopende ac
cijnzen op schaarse energiedragers, maakt deze kernpunten van het 
energiebeleid financieel economisch (investeringen) en financieel 
enitioneel (voor de consument) veel eerder acceptabel.
Toelichting: zoals menig Nederlander wel een weggewaaid briefje 
van ƒ 100,—  op zal rapen, maar niet een gevallen cent:uit een 
modderplas zal opvissen, zal een "zuinig-'mét energie" campagne 
meer kans van slagen hebben als het gaat cnv dure benzine (van b.v. 
ƒ 10,—  per liter) dan wanneer het gaat om goedkope electricitëit 
(van b.v. een kwartje per KWh).

Roosendaal: Toevoegen; De hogere energieprijzen moeten 
niet in een onevenredige mate afgewenteld worden op de 
automobilist.
Toelichting; Een Verminderde energieverbruiksstijging 
kan o.i. beter bevorderd worden door het aantrekkelij
ker maken van het openbaar ^ervoer en stimulering van 
zaken als 'car pooling’ dan het de burger-financieel- 
onmogelijk maken van autorijden.
Leiden: Energiebesparing, rendementsverbetering, energie 
bewustzijn en overschakeling óp energiegebruik kan mede 
gestimuleerd worden door een conglomeraat van overheids
maatregelen zoals fiscale bevoordeling van energiezui
nige productiemethoden en consumptieartikelen
Uitdrukkelijke tcelichcing: Wij kiezen voor bovengenoem
de formulering daar de door U gekozen oplossing, te we
ten het hoge accijnzen heffen op energieverbruik, zou 
leiden tot aantasting van co koopkracht van de Neder
landse burger, m.n. de laagstbetaalden, en de concurren
tiepositie van het nederlandse bedrijfsleven in gevaar 
brengen.
Noord: energetische voor rendementsverbetering. 
-geleidelijk oplopende accijnzen op energiedragers, 
toeveoegen: De kortingen voor grootverbruikers dienen 
afgebouwd te worden.
De toelichting dient te vervallen.
Twente: Energiebesparing, rendementsverbetering, ener
giebewustzijn en overschakeling op energiegebruik 
(i.p.v. energieverbruik) kan mede gestimuleerd worden 
door het op verantwoorde wijze beïnvloeden van het 
prijsmechanisme, door bijv. geleidelijk.in de tijd op
lopende accijnzen voor particulieren.
Amersfoort: Energiebesparing, rendementsverbetering, 
energiebewustzijn en overschakeling op energiegebruik 
(i.p.v. energieverbruik) kan mede gestimuleerd worden 
door het heffen van hoge' geleidelijk».oplopende accijnzen 
op schaarse energiedragers.
Dat maakt deze kernpunten van het energiebeleid financi
eel economisch (investeringen) en financieel emotioneel 
(voor de consument) veel eerder acceptabel. Die accijn
zen mogen alleen gebruikt worden voor het energiebeleid.



Stelling 11 Commentaar:
Amendement afd. Ereda: afwijzen, het prijsmechanisme is een we
zenlijk bestanddeel o.i. voor de ten uitvoer brenging van een 
energiepolitiek.
Amendement afd. Rijnmond: afwijzen, zie stelling 13
amendement afd. Twente: afwijzen, het amendement is onduidelijk. 
Betekent "gecorrigeerd worden voor" een gedeeltelijke toepassing 
van de prijscompensatie
amendement afd. Leiden: afwijzen, dit is een wezenlijke verzwak
king van de stelling in de concept - resolutie.
amendement district Gelderland: afwijzen, wij plaatsen vraagte
kens bij de interpetatie van het begrip "prijscompensatie" zoals 
dat in de alternatieve stelling naar voren wordt gebracht.

Vervolg stelling 12.
Nijenrode:
Toelichting schrapren, vanwege haar overdreven en simpel 
karakter.
Toevoeging: Energiebesparing, rendementsvërbetering, 
energiebewustzijn en overschakeling op energiegebruik 
kan mede gestimuleerd worden door het op economische 
verantwoorde wijze hanteren van het marktmechanisme....
utrecht: achter prijsmechanisme "d.nt.v. geleidelijk op
lopende accijnzen op schaarse energieproducten, de rest 
van de stelling schrappen (zin is anders onbegrijpe- 
lijk/onduidelijk)
Rijnmond: na "prijsmechanisme" schrappen en vervangen 
door: dit betékent het cmzetten van het huidige accijn
zenstelsel in een stelsel van bijzondere verbruiksbe
lastingen.
Gelderland: Op korte termijn zal een belangrijke taak 
van de overheid moeten bestaan uit het stimuleren van 
energie-bespairingen en rendementsverbeteringen. Te 
denken valt hierbij enerzijds aan financiële bijdragen 
van de overheid in de kosten van isolatie, anderzijds 
aan het vergreten van het energie-beWustzijn door 
voorlichting.
Ook zal de overheid op korte termijn moeten streven 
naar het afremmen van het energie-verbruik. Het op 
verantwoorde wijze hanteren van het prijsmechanisme 
door hrt verhogen van accijnzen op energie-dragers 
dient daarbij als een reëel hulpmidddel te worden 
beschouwd.

Commentaar op stelling 12
Amendement afd. Roosendaal: afwijzen, dit amendement doet af- 
bruik aan onze gedachte d.w.z. eek de automobilist zal meer moe
ten gaan betalen alhoewel natuurlijk niet persé onevenredig meer 
moet., .zij n . Voor we daarover beslissen bekijken of minder autorij
den inderdaad-karr“vallen onder b.v. stelling 6 en stelling 12.

r> d.rn.



amendement afd. Leiden: niet overgenomen, de diverse componenten 
zoals die naar voren worden gebracht komen bij de concept resolu
tie naar voren in de stellingen 10, 13 2n 16.
District Noord: eerste toevoeging wijzen wij af de tweede toevoe
ging nemen wij over.
Amendement afd. Twente: afwijzen, tekst schiet tekort 
Amendèment afd. Amersfoort: afwijzen, zie stelling 13
Amendement afd. Nijenrode: eerste gedeelte overgenomen d.w.z. bij 
de presentatie naar buiten wordt toelichting niet meegenomen, 
tweede gedeelte afwijzen, alleen economische gronden vinden wij 
te eng.
Amendement afd. Rijnmond: afwijzen, Wij delen die mening niet 
direkt.
District Gelderland: de elementen die in dit amendement naar voren _ 
worden gebracht vinden wij ook terug in de concept-resolutie dus 
waarom overnemen,deze alternatieve stelling?
Amendement afd. Utrecht: afwijzen
Stelling 13.
De invloed van deze accijnzen op de prijsindex van de gezinscom- 
sumptie dient om sociale redenen geneutralisserd te worden b.v. 
door de vrijkomende middelen te gebruiken voor een evenredeige ver
laging van de B.T.W.-tarieven. Dit dient zoveel mogelijk in inter
nationaal verband te gebeuren om tolmuren te vermijden.
Verklaring:
Het gaat er in deze stelling om dat de koopkracht van de gezinnen 
er niet op achter uit gaat, terwijl te gelijkertijd het gezinscon- 
sumptiepatroon verandert en wel zodanig dat minder energie verbruikt 
wordt.
Dit wordt bewerkstelligd door enerzijds een belasting te heffen op 
energie (waardoor er minder energie verbruikt wordt) en anderzijds 
een subsidie (in de vorm van een B.T.W.-verlaging op niet energie- 
produkten) te geven op het overige pakket van consumptie goederen.

Rijnmond:(gedeeltelijk ondergebracht in amendement op 11) 
Nieuwe tekst: De ëindprijzen van gelijke of vergelijk
bare energiedragers dienen in internationaal verband, 
en in het bijzonder binnen de EEG zoveel mogelijk ge
lijk getrokken te worden.
Utrecht:schrappen, ook toelichting, daarvoor in de 
plaats"de opbrengst van deze accijnzen dient voor de 
subsidiëring van energiebesparende investeringen", 
(oorspronkelijke stelling in tegenspraak met stelling 11)
Leiden: Gezien het bovenstaande kan deze stelling ver
vallen.
Twente: vervangen in
Het energiebeleid mag niet leiden tot een onrechtvaar
diger inkomensverdeling of tot een stijging van de belas
tingdruk.
Noord: Deze stelling dient in zijn geheel te vervallen, 
daar effect van de prijselasticiteit en het prijsmecha
nisme niet juist door de energie-commissie en zwaar 
overschat worden, (zie ook toelichting stelling 8.)



Gelderland: De invloed van deze accijnsverhogingen 
op de prijsindex van de gezinsconsumptie dient, bij-'1 
voorbeeld door verlaging van BTW-tarieven, geneu
traliseerd te worden.
Amersfoort: Schrappen

Commentaar op stelling 13.
Amendement afd. Rijnmond: afwijzen, een en ander is verwoord in de 
preambule. Wij achten derhalve de toevoeging ietwat overbodig.
Amendement afd. Utrecht: om sociale redenen wijzen wij dit amende
ment af.
Amendement afd. Leiden: wij zijn daar gezien het'voornoemde dus 
niet mee eens.
Amendement afd. Twente: wij geloven dat dit amendement overbodig 
is, d.w.z. het is dachten wij een aanvaard uitgangspunt dat wij 
niet voor een onrechtvaardige inkomensverdeling zijn. T.a.v. de 
"belasdruk: in principe is een stijging van de belastingdruk nooit 
prettig maar soms onvermijdelijk.
District Noord: afwijzen, wij onderschrijven de argumentatie niet
District Gelderland: afwijzen, te summiere bewoording
Amendement Amersfoort: afwijzen, argumentatie is ons niet duide
lijk.
Stelling 14.______________________
Kernsplitsing brengt o.i. zodanig grote en onoverzichtbare nadelen 
met zich mee dat zij slechts moet worden benut indien dat geen en
kel aanvaardbaar alternatief voorhanden is. In de te voeren 
maatschappelijke discussie zal in ruime mate aandacht moeten wor
den beèteed aan de vraag of kernsplitsing wel noodzakelijk is.
Met name indien er gestreefd wordt na optimale rendements- en 
mentaliteitsverbetering op energieverbruik en hlle aanvaardbare 
energiebronnen in beschouwing worden genomen betwijfelen deze 
noodzaak.
In dit kader kan m.n. gedacht worden aan. ■
a. kernfusie
b. het onderzoeksbeleid t.a.v. kolengassificatie en liquefactie 
; (handhaving benutting gasnet)
c. zonne~energie,._onderzoek, opadifc..gebied moet gestructueerd plaats
vinden
d. aardgas
e. windenergie, waterkracht, aardwarmte
f. olie uit teerzanden en leisteen
Verklaring: Stelling spreekt voor zich.

Twente: 
vervangen in:
Kernsplitsing is als energiebron slechts aanvaardbaar 
als enerzijds de risico's bekend en zo veel mogelijk be
perkt zijn, en anderzijds na afweging van de mogelijkhe
den het hiermee is. Bij deze afweging kan gedacht worden 
aan:

a . Zonneener gie, onder zoele op dit gebied -moet- -gespreet ureerd- 
plaatsvinden.
b. windenergie, waterkracht en aardwarmte
c. kernfusie
d. kolengassificatie en liquefactie (handhaving benutting 

gasnet)



e. aardgas.
f. Olie uit teerzanden en leisteen
Leiden: Zolang a tot en met f niet hebben geleid tot 
reëele oplossingen van het energieprobleem mag het ge
bruik van energie uit kernsplitsing vooralsnog, in eerste 
instantie, niet worden uitgesloten.
Noord: Kernsplitsing brengt o.i. zodanig grote en onover
zienbare nadelen met zich mee dat zij niet moet worden 
benut totdat de risico's en maatschappelijke gevolgen 
tot een aanvaardbaar nivo zijn teruggebracht. Met name 
indien
Toel.: consistentie met stelling 3.
Kennemerland: toevoegen als "g": Research op kern
splitsing zal hoe dan ook moeten voortgaan.
Toevoegen als "h": Recycling van energie.
Motivatie:
Ook bij een negetief besluit over kernsplitsing na de 
maatschappelijkediscussie moet research mogelijk blijven. 
Wellicht liggen de mogelijkheden na verder onderzoek 
over b.v. 25 jaar anders en zullen de gevaren zijn 
achterhaald.
Op diverse plaatsen zijn experimenten met "recycling" 
aan de gang.
Amersfoort:
Kernsplitsing brengt o.i. zodanig grote en onoverzienba
re nadelen met zich mee dat zij slechts moet worden benut 
indien er geen enkel aanvaardbaar alternatief voorhanden 
is, In de te voeren maatschappelijke discussie zal in 
ruime mate aandacht moet worden besteed aan de vraag - 
of kernsplitsing wel noodzakelljk is.
,In dit kader kan m.n. gedacht worden aan:
a. kernfusie ••
b. het onderzoeksbeleid t.a.v. kolengassificatie en li- 

quefactie (handhaving benutting gasnet) ,
c. zonne^energie, onderzoek op dit gebied moet gestruc
tureerd plaatsvinden
d. aardgas
e. windenergie, waterkracht, aardwarmte
f. olie uit teerzanden en leisteen.
Nijenrode:
Kernsplitsing brengt o.i. zodanig grote en onoverzien
bare nadelen met zich mee dat zijJslechts moet worden 
benut indien geen enkel economisch rendabel alterna
tief voorhanden is....
Utrecht:
eerste zin veranderen in: "kernsplitsing moet g - > -o.}:
worden gebruikt indien blijkt dat geen enkel aanvaardbaar
alternatief voorhanden is".
aanvaardbare in de derde zin schrappen
achter twijfelen "we" toevoegen
(t.b.v duidelijkheid)



Rijnmond:: na "mentaliteitsverbetering"
Op het gebied van energiegebruik, daarbij dienen alle 
aanvaardbare energiebronnen in beschouwing te worden 
genomen, (rest 14 schrappen? is nl geen volledige lijst)
Gelderland:
Zolang geen aanvaardbaar alternatief voorhanden is, kan 
kernsplitsing, als methode om energie te verkrijgen, 
niet worden afgewezen.
In het energie-beleid zal het onderzoek naar Kern-: 
splitsing een belangrijke rol moeten innemen. Dit onder
zoek zal met name aandacht moeten besteden aan veilig
heids- en milieuaspecten.
Voor de energie-voorziening op korte termijn zal boven
dien onderzoek moeten worden gedaan naar o.a aardgas, 
kolengassificatie, liquefactie (handhaving benutting 
gasnet) en olie uit teerzanden en leisteen. Voor de 
energie-voorziening op lange termijn zal onderzoek ver
richt moeten Worden naar o.a. kern-fusie, zonneënergie, 
windenergie, waterkracht en aardwarmte.

Commentaar op stelling 14.
Amendement commissie: toevoegen na kernsplitsing: en toenemende 
kclenverbranding. Voor maatschappelijke discussie: brede
In plaats van: 1: In dit kader kan m.n. gedacht worden aan de zin
snede "Om te bekijken welke energiebronnen aanvaardbaar zijn is 
verder onderzoek gewenst naar:
na "of kernsplitsing" (regel 5) toevoegen en kolenverbranding. 
Commentaar op ingediende amendementen:
afd. Twente: Met de strekking van het amendement wel eens,'maan 
wij geven de voorkeur aan de oorspronkelijke bewoording.
amendement Leiden: daar zijn wij het mee eens toch bevelen wij dit 
amendement niet aan omdat de concept-stelling hetzelfde verwoord.
District Noord: afwijzen, voorwaarden voor de invoering van een 
energiedrager staan duidelijk genoemd in de resolutie.
amendement afd. Kennemerland: cvernemen 9 
afwijzen, kun je energie recycle'n?
amendèment afd. Amersfoort: afwijzen, laatsté zin van concept stel
ling Willen wij handhaven. Het bevordert de duidelijkheid van de 
stelling.
amendement afd. Nijenrode: afwijzen, zie stelling 7 en 5
Amendement afd. Utrecht: "aanvaardbare" handhaven wij liever

de toevoeging van "we" nemen we ever
Amendement afd. Rijnmond: advies volgt op congres.
District Gelüerland:gedeeltelijk zijn wij het district tegemoet ge- 
koemen zie de amendementen van de commissie voor het overige blij
ven wij staan achter de oorspronkelijke tekst die o.i. niet zoveel 
inhoudelijk verschil met de voorgestelde redelijke alternatief.
Amendement afd.'tGooi: huisvuil etc. overnemen.
nadelen die verbonden zij aan C02 wijzen wij af op grond vanstel
ling 4



Stellincr 15 Hét' TxcfitïrCng geven aan research dient op democratische wijze 
door de overheid te geschieden in goede samenwerking met belan
gengroeperingen, bevolking en industrie.

Verklaring:
De overheid dient richtlijnen aan te geven, omdat tegenstrijdige 
belangen en versnippering doelmatige research in de weg staat.

Utrecht, Amersfoort en Twente: schrappen 
(overbodig dat de overheid beslist waar research gepleegd 
moet worden)
Noord: de volgende toevoeging dient plaats te vinden: Er 
dient alles aan gedaan te worden dat bij de research de 
nadruk ligt op de mogelijke aanwending van niet fossiele 
energiebronnen.
West: Onderzoek naar nog niet gebruikte of nog weinig ge
bruikte energiebronnen eb research in het Kader van het 
energiebeleid in het algemeen dient gestimuleerd te worden 
De overheid heeft de taak dit in overleg met bevolking, 
industrie en belangengroeperingen te laten geschieden.
Nijenrode: Het richting geven aan innovatie (ipv. van re
search) dient op democratische wijze door de overheid te 
geschieden in goede samenwerking, met belangengroeperingen, 
bevolking en industrie.

Commentaar op stelling 15.
Amendement-.afd Utrecht, _afd Amersfoort, en afd. Twente:afwijzen, 
gebrek aan motivatie.
Amendement district Noord: overgenomen
Amendement afd. Leiden: afwijzen, is reeds verwoord bij stelling 10
Samenwerkingsverband West: dit onderkennen wij, na de amendementen 
van commissie die ingediend zijn moge dit misschien duidelijker zijn
Amendement van 't Gooi: afwijzen, overbodig.
Stelling 16.________   ̂ _______
De wens om tot aanzienlijke energiebesparing te komen moet versterkt 
in het sectorstructuurbeleid tot uiting komen. In het kader van het 
speerpuntenbeleid dient produktie van zuinig en/of besparende zaken 
grotere aandacht te krijgen. Voorzover S.I.R. en W.I.R. niet aan 
deze voorwaarden kunnen voldoen, dienen ten spoedigste nieuwe be
leidsinstrumenten ontwikkeld te worden.
Verklaring:
Nederland heeft een relatief energie intensief bedrijfsleven. Dit 
was o.a. het gevolg van goedkoop aardgas in de jaren zestig. Nu de 
situatie in dit opzicht verandert zullen wij hierop moeten inspelen.

Twente: amendement 11, stelling 16 S.I.R. schrappen



Noord: In het speerpuntenbeleid voor het Nederlandse 
bedrijfsleven dient produktie van energiezuinige en be
sparende zaken een grotere aandacht te krijgen. Door de 
stijgende energieprijzen is het voor de exportpositie 
van Nederland belangrijk om op een energie-effeciënte 
manier te produceren. Aangezien energiebesparende inves
teringen in het belang van de Nederlandse samenleving 
zijn, dient de overheid een gedeelte van de hiervoor te 
maken kosten op zich te nemen.(bijv. via de W.I.R. en 
het sectorstructuurbeleid.)
Roosendaal: Toevoegen; De investeringen ter stimulering 
van de ontwikkeling van nieuwe energiebronnen dienen 
krachtig verhoogd te worden.
Toelichting; Gedacht wordt aan de stimulering van de 
kernfusie onderzoek
Utrecht: schrappen daarvoor in de plaats "er dienen nieu
we beleidsinstrumenten speciaal gericht op energiebe
sparing ontwikkeld te worden"
(geen oneigenlijk gebruik van reeds bestaande beleidsin
strumenten)

Commentaar op stelling 16
Arhendement afd Twente: met dank overgenomen 
amendement district Noord: overgenomen 
amendement Roosendaal afwijzen zie stelling 14
amendement afd. Utrecht: afwijzen, geven voorkeur aan formulering 
van Noord
Amendement 't Gooi: afwijzen.
Stelling 17:______________________
Bij een goede bezetting van het openbaar vervoer wordt er minder 
energie verbruikt vergeleken met particlier gemotoriseerd vervoer.
Om gebruik van het openbaar vervoer te stimuleren denken wij aan 
een drastische verbetering van de dienstverlening en verlaging van 
de tarieven.
Verklaring: spreekt voor zich.

Nijenrodeï...Om gebruik van het openbare vervoer te sti
muleren denken wij aan een drastische verbetering van de 
dienstverlening, mits het partculiere vervoer niet wordt 
aangetast.
("verlaging tarieven" is hiermede geschrapt)
Amersfoort:Schrappen 
Toelichting:
Algemeen:
Een aantal stellingen werden geamendeerd omdat men ze 
taalkundig onjuist of erg vaag vond, andere geschrapt 
omdat men ze algemeen aanvaard vond.
Leiden: Het volgende dient te vervallen: en verlaging van 
de tarieven.
Uitdrukkelijke Toel: Er dient zeker evenwicht te bestaan 
in de kosten van het openbaar vervoer en het pariculier ver
voer. Het is ten ene male onverenigbaar met onze liberale 
visie een zekere dwangpositie te creëeren wanneer het otrefrc 
betreft de keuze van vervoer
West en Twente: Schrappen.



Commentaar cp stelling 17.
Amendement afd. Nijenrode:Ontkracht stelling,. afwijzen

energieverbruik van particulier vervoer 
wordt genegeerd.

amendement afd. Amersfoort: afwijzen, geen motivatie
amendement afd. Leiden: afwijzen, o.i. is deze opmerking niet hele 
maal relevant in deze tekst
amendement afd. Twente;Het Goot, West en Gelderland: afwijzen, men 
zegt of niets wezenlijk anders of de motivatie 'schiet tekort.
Stelling 18.______________________
De vaste Tweede Kamer Commissie voor de "Kernenergie" dient te 
worden vervangen door een vaste commissie voor energiezaken.
Verklaring:
Het energieprobleem kent meer dan alleen kernenergie-aspecten. Dit 
moge duidelijk zijn uit de voorgestelde concept-resolutie. Ook onze 
volksvertegenwoordiging zou er goed aan dóen om de energieproblema- 
tiek in een breder kader te plaatsen. Vandaar dit voorstel wat op 
zijn minst duidelijkheid naar buietn zou bevorderen t.a.v. de werk
wijze van de commissies (dit omdat natuurlijk stellig beweert wordt 
dat in de commissie "kernenergie" niet alleen over kernenergei wordt 
gediscusieerd. We zien ook dat de Kamerleden van de grote partijen 
zitting hebben in de commissie Economie ook zitting hebben inde 
commissie "kernenergie".)

Twente: toevoegen aan de laatste zin;
De regering moet de Staten-Generaal jaarlijks een energie- 
begroting en een energiemeerjaren raming aanbieden. Hierin 
moet worden aangegeven hoeveel energie voor de diverse be 
stemmingen nodig is en op welke in die behoefte voorzien 
gaat worden. Bovendien moet er een pakket maatregelen bij 
worden gegeven, waarmee een en ander gerealiseerd kan wor
den. Nadat het geheel bij wet is vastgesteld is het een .. 
taak van' de regering om de naleving in dat jaar te waar
borgen. Dit mag uiteraard niet leiden tot een geleide 
economie.
Toelichting: Hiermee wordt gezorgd voor een;gerggélde 
discussie (en dus bezinning), overzichtelijke en concrete 
informatie, een duidelijk besluit en een integraal, demo
cratisch tot stand gekoemen en uitvoerbaar energiebeleid.
Nijenrode: Afgewezen, daar stelling te onduidelijk is mbt 
de plaats van het kernenergieonderzoek binnen het geheel 
der energiemogelijkheden.

Commentaar op stelling 18.
Commentaar op stelling 18.
Amendement afd. Twente:afwijzen, wij geloven dat een dermate specifi 
catie van hoe de Volksvertegenwoordiging moet handelen mbt het con
troleren van het energiebeleid dat wordt gevoerd niet thuis hoort in 
een resolutie die als handvat moet dienen.
amendement afd. Nijenrode:Afwij zen zie c.a. stelling 14.



Nieuwe Stellingen
Breda: In de maatschappelijke discussie over kernenergie dienen zoveel rrvogelijk 
wetenschappelijke en feitelijke gegevens naar voren gebracht te worden, naast 
persoonlijke en groepsbelangen. Pas daarna kunnen politieke standpunten worden be
paald.
Motivatie: In discussies over kernenergie worden meestal alechts enkele punten 
naar voren gehaald, andere vergeten. Zo kan op grand achtergehouden informatie 
een verkeerde merning worden gevormd,die op zich weer kan leiden tot een ver
keerde beslissing. Bovendien dienen politieke partijen pas aan de hand van de 
resultaten van de op breed niveau gevoerde discussie hun standpunten te bepalen, 
cm de discussie zo eerlijk mogelijk te laten verlopen.
-Niet vergeten moet worden dat de energiekosten vooal de Derde Wereldlanden 
treffen. Daarom zal op internationaal niveau naaar een rechtvaardige en juiste 
verdeling van de energie gezocht moeten worden. De EEG is hiertoe een goed in
strument.
Motivatie:binnen de huidige economische verhoudingen zijn de Derde Wereldlanden 
de landen die het meest te lijden hebben door prcblanen cp de energiemarkt. 
Tegelijkertijd is een verhoging van het energieverbruik net in die landen nood
zakelijk
Utrecht: (toegevoegde stelling)
"het onderzoek naar niet eindige energiebronnen dient in internationaal verband, 
bijv. in EEG-verband, te geschieden"
West: Slotstelling: Het energiebeleid dient ingepast te wonden binnen de so- 
cialaleccncmische doelstellingen op lange termijn.
Rijnmond: Nwe.stelling tekst: In principe dienen de opbrengsten van accijnzen 
en bijzondere belastingen op energiedragers besteed te worden binnen het kader van 
het energiebeleid.
Toelichting:Momenteel worden bv de opbrengsten van motorrijtuigenbelastingen ge
bruikt voor de financiering van overdrachtsuitgaven.
Kennemerland:Een beslissing tot het eventueel sluiten van de nu reeds in ons 
land aanwezige Kerncentrales zal pas genomen kunnen worden na de uitkomst van 
de maatschappelijke discussie.
MotivatieWij geloven dat het onverstandig zal zijn op dit moment stappen in die 
richting te doen ondernemen. Het zal niet meevallen bij een eventuele sluiting ze 
weer open te krij gen. Wij zijn wel van mening dat de wetenschap in de discussie 
een uitermate belangrijke plaats moet innemen. Qij zien bij b.v. actiegroepen het 
gevaar dat vaak het gevoel boven kennis prefereert.
Ccnmentaar nieuwe stellingen:
afd. Breda/ wij vinden dat deze stelling beter in de vorm van een motie kan worden 
verwoord, omdat het te ver in details treedt voor een resolutie die tot doel heeft 
een handvat te zijn.
afd. Utrecht: afgewezen, dit is een algemeen aanvaard, uitgangspunt, 
amendement West: nadere toelichting s.v.p.
amendement afd. Rijnmond: afwijzen, in principe zijn we het hier wel mee eens 
maar dat blijkt volgens ons uit de concept-resclitie zie b.v stelling 16.
afd. Kennemerland: afwijzen, zie motivatie bij Breda, dit is een intentieverkla
ring
District Gelderland: afwijzen.
Amendement Het Gooi: afgeweze, verwijzen naar motie, 

idem, 
idem.



R E S U L T A T E N  R E K E N :I N G  .

INKOMSTEN.
Begr. '79 R e su lt  '78

CBM -subsid ie personee l 63.332 . 58.000 51. 634
CRM -subsidie a c t iv it e it e n  31.806, 36 31.000 305584
B ijd rage  V.V.D. 8.000 9.000 8. 000
Su b s id ie  Nat Comitee 11.240,12 - -

C ontribu tie 27.031, 75 18.000 21.451
Ab. Driem aster 8.150 10.000 8.689
Donaties 6. 266 4.000 9.072
Ab. H B-info 243, 75 300 717
Su b s id ie  P. J.K . 500 750 500
Rente 906,29 - 523, 34
Advertentie s 1.612, 50 4.000 , 1.486
Lustrum 28. 200,95 35.000 — , ,
TOTAAL: 187.289,72

UITGAVEN:
Personeel 72.117,11 64.000 52,111
H u isve st in g 7. 624, 63 5.000 2.910
Congressen 3.991,35 3.000 6.120
Kadercursussen 1. 798, 75 - 2774,50
Bijeenkomsten . 335 1. 0.00 1.880
Hoofbestuur 12. 378,63 10.000 12.210
Driem aster 26.904,15 25.000 28. 500
D riem aster-redactie 1.104,21, 1.500 1.380
Propaganda-m ateriaal 1.621,64 1.000 1.990
H B-info 1.800 1.500 ,
Vorming 300 : -
Commissies 7.535,61
Verzekering 205, 64 ■ZOO 200
Accountant 1.000 1.500 897
C ontribu tie  P .J.K . 650 500 500
R e isko sten  V.R. 276,30 — —

R e isko sten 1. 560,31 2. 000 '
Afde lingen 4.620,84 2.000 1.410
Contr, In te rn  Org. 668,98 500 155
D iversen 934,09 250 145
Lustrum 29.862,81 35.000 -

TOTAAL: 193.960,79

NEGATIEF SALDO: __6.671,07
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Resultatenrekening lustrum
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1.055

TOTAAL: 28.200s 95

UITGAVEN.

Cultuurcentrum ''Reehorst
Overnachtingen
Perscon fe ren tie
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800
2.000
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L.O.K.
Drukwerk
Cabaret
Feest
Retourbeta ling  en

TOTAAL 29.862,81

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX

TOELICHTING B IJ  DE R esu lta tenreken ing.

Be laas moet geconstateerd  worden dat het vo rige  ja a r  nietttm bieen p o s i t ie f  
sa id o  a fge slo te n  kan worden. Oorzaak voor d i t  tre u rige  f e i t  i s  n ie t  d ire c t  
u it  de c i j f e r s  te halen, doordat zowel b i j  de inkomsten a l s  b i j  de u itgaven  
e r  mee- en te genva lle rs  z ijn .

Een oorzaak z i j n  de gestegen personee lskosten, ge legen in  het f e it ,  dat CRM 
een CAO heeft a fge slo te n  welke ook van toepassing  i s  op de personee lsleden  
b i j  de JOVD in  d ien st. I n  concreto h ie ld  d i t  een verhoging van het s a la r i s  
in  pe r 1 -1 - '7 9 .

Verder z i j n  de h u isve st in g sko ste n , nu e r  een ja a r  gedraa id  i s  in  het "S t ik k e rh u is  
hoger dan voor '7 9  begroot.

Het lustrum  van 1979 heeft toch nog een ve rk ie s  opgeleverd. Alhoewel n ie t  ,’i 
d ire c t  het groo tste  gedeelte van het negatieve sa ld o , heeft ook in d ire c t  
het lustrum  z ijn ,  negatieve, in v lo e d  gehad. Met name op a e ’~posten donaties 
en se c re ta r ia a t . , doordat ve le  voorbere id ingen op het se c re ta r ia a t  hebben p la t s -  
gevonden en ve le  donatie s a l s  inkomsten aan het lustrum z i j n  toegevoegd.

De posten  com m issies, a fde lingen, se c re ta r ia a t, en kadercursus z i j n  aartmer—  
k e l i j k  hoger dan begroot, maar h ie rvoor i s  voor een gedeelte de su b s id ie  van 
het N ationaa l comitee ontvangen.

A l met a l  z a l  een bez inn ing  op z i j n  p la a t s  z ijn .  Het hoofdbestuur i s  voor
nemens om met de aanvullende begroting  op het voorjaarscongres ook d u id e l ijk  
te maken wat e r veranderd d ien t te worden om met een gezonder re su lta a t  het 
ja a r  a f  te s lu ite n .

T it i a  Siertsem a, la n d e lijk  penningmeester.



MOTIE ZU ID -A FRIK A

De JOVD bijeen in vergadering op 29 maart 1980 te Dalfsen.
Overwegende dat’:» -.„v ■  ̂ rri'r-sinds jaar en dag flagrante schendingen; van de rechten van de mens 
voorkomen in Zuid Afrika ten aanzien van de niet blanke 
bevolkingsdelen
-ten aanzieh-van ;:2üiö Af rika zowel schendingen van klassieke grond
rechten als van sociale grondrechten door de JOVD ten scherpste 
herhaaldelijk zijn veroordeeld
-dat het volstrekt terecht is,en geen vorm van selectieve veront-' 
waardiging,-wannéér een iand1 dat zich tot het Westen rekent,wordt 
veroordeeld en indién noodzakelijk overgegaan wordt tot sancties 
indien dat land bij voortduring’ zónder van goede wil te zijn 
normen en ethische waarden welke in het westen gemeen goed zijn 
schendt

-er recentelijke geluiden in -kringen van verantwoordelijke politieke 
leiders -111 Zuid Afrika te horen' ziju geweest, die- éen verbetering 
op korte ■ tfe rmi j n dóén Vermoeden, a l thans s ugge re ren ■

De JOVD spreekt da hoop uit dat de discussie, die op deze geluiden 
zal volgen tot een rechtvaardig en voor alle partijen bevredigend 
resultaat zal leiden.
Voorts overwegende dat de potentiële verbeteringen,naar het zich 
op dit moment laat aanzien,slechts gericht zijn op misstanden in 
termen van kleine apartheid.
Overwegende dat het voor de JOVD onaanvaardbaar is als niet ook ten 
aanzien van de grote apartheid in casu het thuislanden beleid 
gewijzigd beleid in liet verschiet ligt.
Spreekt als haar mening uit dat sancties zoals die kunnen worden 
genomen doop de Veiligheidsraad ,van de Verenigde.Naties nood
zakelijk kunnen worden indien de ontstane discussie in Zuid Afrika 
niet binnen korte termijn tot resultaten leidt in een door de 
JOVD gewenste richting,zoals de JOVD die herhaaldelijk heeft omschreven.
en gaat over tot de orde van de dag.



Motie Jeugdwerkloosheid.
De J.O.V.D. in vergadering bijeen.................
Overwegende:

dat de jeugdwerkloosheid onder jongeren beeeden de 23 jaar 
op dit moment + 9% en jongeren onder de 19 jaar zelfs 
+ 13 % van de beroepsbevolking bedraagt,
dat de huidige werkloosheid niet meer van conjuncturele 
aard is,

overwegende:
dat het huidige kabinet te weinig prioriteit bij hett. 
probleem der jeugdwerkloosheid legt en teveel aan structurele 
oplossingsmogelijkheden voorbij gaat,

overwegende:
dat de regering om tot een weerlichting van de huidige 
problematiek der jeugdwerkloosheid te kanen, structurele 
pogingen dient te ondernemen zoals het dichter bijelkaar 
brengen van maatschappij en onderwijs.

overwegende:
dat de huidige tijdige maatregelen ter verlichting van de 
jeugdwerkloosheid in een geoptimaliseerde vorm gehandhaafd 
dienen te worden totdat de gevolgen van de structurele aanpak 
zichtbaar zijn,

Dringt er bij de regering op aan :
meer prioriteiten te leggen bij de problemen der jeugdwerkloosheid 
en op bovenvermelde wijze te handelen.
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Beste mensen, ::/x0
In dit HB-info treffen jullie aan deel> B yan de energieresolutie zoals die 
is vastgesteld op het congres van 29 én 30 maart. Ook het al eerder 
behandelde deel A is opgencmen. ■' r;
Tevens treffen jullie aan de moties die op het congres zijn aangenomen 
en een persverklaring die door het hoofdbestuur is uitgegeven naar 
aanleiding van het congres.
Buitengewone Alg. Ledenvergadering verplaatst naar 17 mei^ I
Graag wil ik ieders aandacht vestigen cp het feit dat de BALV van 10 mei, 
waarop hét nieuwe huishoudelijk reglement behandeld wordt is verschoven 
naar 17 mei. +
(Aanvang 11.00 uur in Kóbus aan de Poort, Utrechtsestraat 49, te 
Amersfoort). Als bijlage bij dit HB-info treffen jullie de derde 
versie van het huishoudelijk reglement aan.,
Cp deze dag zullen ook enige statutenwijzigingen behandeld worden.
De wijzigingen die door de cormissie worden voorgesteld zijn 
ook bijgesloten.
Amendering op deze wijzigingen is nog mogelijk tot 4 mei bij de 
commissie.
Mutaties ledenbestand:
De laatste tijd laat de invulling van de mutatieformulieren weer aardig 
trat te wensen over. Om fouten in de ledenadministratie (en dus ook 
de Driemasterverzendingl) te voorkomen worden alle afdelingen weer 
verzocht de mutatieformulieren getypt en volledig inqevuld (dus 
inclusief de postcode) in te sturen. Hierdoor wordt een snellere ver
werking op het secretariaat gegarandeerd en is er minder kans op 
fouten.
Sluiting secretariaat:
Cp de vrijdag na Hemelvaartsdag, 16 mei zal het secretariaat gesloten 
zijn.
Met vriendelijke groeten,
Teddy Kcning 
Algemeen secretaris
INHOUD
- van de W P  - cpgaveformulier voor afgevaardigden
- notulen verenigingsraad 1 maart naar de BALV 17/5
- energieresolutie (bijlage) - adressenvraagbaakwijzigingen
- moties/persverklaring - activiteitenkalender
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MEDEDELINGEN VAN DE W P

Een bloemlezing van de partijbladen 
(nadruk verboden)

Het PVDA-Opinieblad,Roos in de Vuist, van 10 maart 1980 bevat een 
artikel van Hans Kombrink dat dient als voorbereiding op de discussie 
die komt in het kader van de vaststelling van het ontwerp verkiezings 
programma.
Onder het hoofd collectieve sector wordt meegedeeld dat "het gevaar 
bestaat dat op een zeker moment de negatieve gevolgen van een verdere 
groei van de totale overheidsuitgaven gaan overheersen. Dat de toene
mende belasting- en premiedruk waarmee die uitgeven moeten worden be
taald, nog meer op anderen worden afgewenteld dan nu al het geval is. 
Het artikel wordt afgewissel met enkele statische gegevens die ik U 
niet allemaal wilde onthouden.

SECTO R  G EM ID D ELD E  TOENAME P ER  JA A R  IN  DE P E R IO D E
'03-'68 ’73-'?S

M a r k t s e c t o r + 16 - 1 0 - 3 8
(w a a rv a n  d i e n s t e n s e c t o r ) ( + 1 2 ) ( + 2 ) ( + 1 9 )
P u b l i e k e  s e c t o r + 20 + 35 + 36
( w a a r v a n  o v e r h e i d . ( + 7) ( + 13 ) ( + 15)
en s e m i - c o l l .  ) ( + 13 ) ( + 2 2 ) ( + 2 1 )
T o t a l e  w e r k g e l . + 36 + 25 - 2
A c t i e v e  b e r o e p s b e v . + 27 + 13 - 1 0
N i e t - a c t i e v e n + 67 + 76 + 101

LAND LANDBOUW N IJVERH E ID  
IN D U S T R IE

COM M ERC IËLE
D IE N S T E N S E C 

TOR

N IE T -C O M M E R C IË LE  
D IE N ST E N SE C T O R

USA -5 % 4% 22% 24%
W. D u i t s  l a n d - 2 7 % - 1 6 % - 2 % 19%
E n g e l a n d - 1 6 % - 1 0 % 4% 19%
F r a n k r i j k - 2 8 % - 2 % 11% 25%
N e d e r l a n d - 1 2 % - 1 4 % 4% 17%

L00N G R0EP V E R D IE N E R S GROOTTE IN K O M EN S-
IN C I D E N T E E L GROEP

m in im u m lo o n - %  x  m od aa l 6% 5%
% x  m od aa l  - m od aa l 7% 39%
m o d aa l  -  .1% x  m od aa l 10% 44%
1% x  m odaa l -  2 x  m odaa l 10% 8%
2 x  m od aa l  - 3x  m od aa l 7% 3%
3 x  m o d a a l  - 4 x  m odaa l 5% 1%

FAKTOR V E R S C H IL  IN  RAM ING  EN W E R K E L I J K E  U ITKOM ST
L O O N ST IJG IN G 1974  :'.9 75 197 6 1977  1978

I n i t i e e l 0 3 9% ïï % 0 % 0 , 7 %  1 ,4 %
I n c i d e n t e e l 0 , 5 %  - 0 . 8 %  1 , 5 % 0 % 0 , 2 %
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INKO M ENSG RO EP S T IJ G IN G

AOW 23, 3%
m in im u m lo o n 20 , 4 %
m inim um  ’p l u s  ’ 20 , 3 %
m od aa l 1 6 , 2 %
2 x  m od aa l 5 , 9 %
4 x  m odaa l 0 , 9 %

Verder vinden we in ROOS i/d VUIST een uitvoerig rapport van de commis
sie interne partijdemocratie waarin wordt behandeld: "de verhouding tus
sen partijdemocratie, kiezersdemocratie en parlementaire democratie.
We lezen in het voorwoord van dit rapport dat dè mislukking van de for
matie van 1977 de aanleiding was om de vraag op te werpen cf de verander
ingen van de afgelopen jaren in de verhoudingen tussen de partij-orga
nen wel een evenwichtig en vooral werkbaar geheel hadden opgeleverd.
In "Voorwaarts", het kaderblad van de PvdA: hoe een ander eerlijker 
beleid mogelijk is.
- Een beperkte groei van 1 a l^procent schept ruimte voor eeh werkgte- 

legenheidsoffensief en maakt het mogelijk veel minder rigoreus in te 
grijpen in de overheidsuitgaven.

- Niet de prijscompensatie uitkleden door allerlei prijsverhogingen 
maar niet meer mee te tellen. Wél een maximum bedrag stellen voor 
de prijscompensatie. Dat is eerlijker.

- Wij zouden de koopkracht van modaal, mensen met een bruto inkomen van 
zo'n 32.5000 per jaar, niet aantasten. Doe je dat wel dan kost dat ar
beidsplaatsen. Maar boven modaal zal moeten worden; ingeleverd.

- Extra uitgaven voor woningbouw en energie-besparing hebben dubbel ef- 
; fect: je lost er bestaande problemen mee op en het levert extra werk
op.

- Tegenover de bezuiningsaanpak van het kabinet is dit een juiste op
stelling. Herverdeling van inkomens, een akfief werkgelegenheidsbe

leid, met voorop een aktieve rol van de overheid bij het sturen van onze
economie, lijkt mij een goed socialistisch antwoord.

In "Vrijheid en Democratie", het partijblad van de W D ,  haalt Haya van 
Someren een uitspraak van FNV-vicevoorzitter Spit aan. Deze verklaarde 
ten tijde van het kabinet Den Uyl dat de FNV afziet van stakingen als 
actie tegen het woonbesluit, omdat de federatie dan een onrechtmatige 
daad zou plegen. Zenden dergelijke acties onder Van Agt/Wiegel ineens 
wel rechtmatig zijn? vraagt mevr. Van Someren zich af. Ook De Korte haalt 
deze.uitspraak in het partijblad aan. Om een eind te maken aan alle on
rust wordt voorts meegedeeld dat de rente van hypotheek aftrekbaar blijft 
In een uitvoerig interview deelt staatssecretaris Koning mee dat z.i. 
de bevolking de ernst van de economische situatie nog niet door heeft. 
Onze eigen partij wil het nog wel verstandelijk accepteren dat het zo 
moet» maar gelooft het nog steeds niet in alle opzichten - een soort 
"Ver-van-mijn-bed-show".
Henk.Konin is m.n. een voorstander van plaatsing van nwe diensten elders 
Ook l a a t  hij weten zeer goedkontakt te hebben met Wiegel, waarvan 
actei
Overigens wordt er in dit blad melding gemaakt van een algemene ledenver
gadering die op 25 en 26 april in Groningen zal plaatsvinden.
In eéri nota van het Hoofdbestuur met de naam Beleid'80 wordt voorgesteld 
het ontwerp verkiezingsprogramma te laten vaststellen door een cie be
staande uit voorzitters en onder-voorzitter van de partij en van beide 
kamerfracties.
De diskussie over de samenwerkingsvorm, met als richtsnoer het streven 
naar maximale verwezenlijking van het liberale verkiezingsprogramma, 
dient bij de vaststelling van het programma tot conclusies te leiden.
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Het Partijorgaan van D'66 De Democraat, deelt in het maartnummer 
mee dat er op 25 en 26 april 1980 een algemene ledenvergadering 
wordt georganiseerd.
Congresstuk VC2-5 vraagt of er een geïnstitutionaliseerd onderzoek 
naar de mogelijkheden van toekomstige samenwerking tussen PvdA,
W D  en D'66 vooral op deze bijeenkomst het hoofdstuk Energie van 
het beleidsprogramma aan de orde komen alsmede het hoofdstuk Media. 
Aangekondigd wordt verder dat het wetenschappelijk bureau van D'66 
een 3-maandelijks uitgave gaat verzorgen onder de naam IDEE'66. 
Hoofdredacteur wordt Jan Glastra van Loon. Een Abonnement kost ƒ 28,- 
(tel. redaktie 04904-4607).
Hulp bij euthanasie dient volgens de D'66 Tweede Kamer Fractie niet 
strafbaar te zijn wanneer aan de volgende voorwaarden wordt voldaan: 
zij vindt plaats op uitdrukkelijk verzoek van de patiënt; de patiënt 
bevindt zich in de laatste fase van zijn leven; de hulp wordt door 
de arts gegeven.
Ons ere-lid Nijpels sprak zich in de Tweede Kamer uit voor ondersteu
ning van de akties van de K.W.J. in hun strijd tegen de ontduiking 
van het jeugdloon, bij de behandeling van de begroting van sociale 
zaken. Andere grote thema's in zijn betoog waren: democratisering, 
inspraak en medezeggenschap.
De monarchie laat ook D'66 niet onberoerd.
Was men vroeger voor drastische staatshervormingen, op dit moment wi^ 
het partijbestuur geen discussie hierover aangaan, dit tot groot on
genoegen van de republikeinen in D'66.
De VVD Eerste Kamer Fractie schreef n.a.v. óns verzoek om het initia
tief ontwerp van wet, dat artikel 280 SR wijzigt te ondersteunen dat 
de juridische commissie van de Eerste Kamer unaniem achter het stre- 
,-venr van do initiatiefnemers Roethof/Haas-Bergen staan om Zorgvuldige 
gezinsverzorgers straffeloos te maken; ook het CDA in onze Kamer 
heeft zich hiervoor uitgesproken, zulks in tegenstelling tot de frac
tie in het CDA in de Tweede Kamer.
Tegen de tekst vah het wetsontwerp bestaan evenwel grote bezwaren, 
gelijk uit bijgaand: Eindverslag van de Juridische Commissie moge 
blijken.
Wij hebben thans contact met de heerRoethof om te zien hoe déze 
inpasse op constructieve wijze is te doorbreken.
De werkende jongeren van de CNV organiseren1 een kursus voor jonge 
kamerzoekers en kamerbewoners, waarvan acte.
Geïnteresseerden kunnen zich opgeven door te bellen naar 020-242928.
De kosten zijn vrij. Een en ander vindt plaats in Bergen (NH) van 
9 april t/m 11 april 1980.
Het Humanistisch Verbond nodigt JOVD-leden uit een jongerenconferentie 
Humanisme en Politiek bij te wonen. De landelijke jongerenconferentie 
over Humanisme en Politiek wordt gehouden in Amersfoort. Het Humanis
tisch Verbond verwacht jongeren tot plm. 35 jaar die zich politiek 
betrokken voelen en willen praten over humanistische beginselen in de 
politiek* over de afstemming van doel en middelen, grenzen en mogelijk 
heden van partijpolitiek en aktievoeren, het Humanistisch Verbond en 
politieke standpunten.
Plaats: Jeugdherberg De Grasheuvel, De Genestetlaan 9 te Amersfoort. 
Tijd: vrijdag 18 april van 19.00 tot zaterdag 19 april 19.00 uur. : 
Opgave: Humanistisch Verbond, Oude Gracht 152 Utrecht. De kosten zjjn 
plm. ƒ '30,- maar daar kan als het nodig is over worden gepraat. Tijdig 
aanmelden is noodzakelijk. Inlichtingen na 19.00 uur en in de week
einden. Tel. 033-620960.
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De sociaal economische commissie heeft een nota cnder verantwoordelijk
heid van het HB uitgebracht met de naam: "Laten we wel zijn".
Het is een notitie over arbeid én het werkloosheidsprobleem, waarin 
a/h eind wordt getracht middels samehvattende stellingen de inhoud 
beknropt weer te geven.
Bedoelde nota kost ƒ1, -  per stuk en is te bestellen bij het Algemeen 
Secretariaat (tel. 020-242000)

"De comiftissie olv. Anne Sypkens Smit spreekt aLs haar mening uit:
De huidige werkloosheid is in e-en zovele mate een sociaal probleem 
als eén économisch vraagstuk, zowel in haar oorzaken als in haar conse
quenties. Het beleid dient daarom niet alleen stil te staan bij de tra
ditionele economische instrumenten.
Sociale innovatie, deeltijdarbeid, vrouwenarbeid in traditioneel 
mannenbanen moeten belangrijker items worden in het sociaal-economisch 
bèeid.
Bepaalde groepen in de samenleving komen moeilijk aan werk en zijn 
daarmee deels buiten de maatschappij geplaatst. Deze groepen verdie
nen extra aandacht om de maatschappelijke desintegratie tegen te gaan.
Om deze reden en om de spanningen tussen de economisch actieven en in- 
actieven zo klein mogelijk te houden, pleiten wij voor een grotere prio
riteit voorjdeeltijdarbeid in het overheidsbeleid.
De automatisering dient door de overheid begeleid maar niet afgeremd 
te worden om zo een moderne diensten- en industriële infrastructuur 
tot Stand te brengen. Dit zal in de toekomst arbeidsplaatsen kunnen op
levéren."

QP.ROEP VAN DE W P
H i e r b i j  w o rd e n  a l l e  J O V D - e r s  d i e  v e r s t a n d  he bb en  v a n > o f  g e ï n t e r e s 
s e e r d  z i j n  i n  C u l t u u r 3 R e c r e a t i e  en M a a t s c h a p p e l i j k  W e rk " (C R M )  en /  
o f  11J o n g e r e p h u i s v ^ e s t i n g " 3 o p g e r o e p e n  z i c h  op t e  g e v e n  v o o r  de ( n i e u w e )  
c o m m i s s i e '  CRM en ëei a d  hoe  c o m m i s s i e  J o n g e r e n h u i s v e s t i n g .
Men k a n  z i c h  a a n m e ld e n  op h e t  A l g e m e e n  S e c r e t a r i a a t ,  o f  b i j  de VVP  
B a r t  L i j d s m a n  ( t e l .  010 - 8 6 4 5 6 2 ) . „

Verenigingsraad
Naar aanleiding van de suggestie om eens een weekend uit te trekken 
voor eén vererïigingsraadsvergadering hééft het HB besloten de eerst
komende bijeenkomst te plannen op 19 en 20 april: 1980 in de jeugd
herberg te Bunnik (Utr.).
De meeste verënigingsraadsleden zijn hiervan reeds op de hoogte, maar 
mochten er mensen zijn die meer informatie Wensen, dan kunnen zij kon- 
tékt opnemen met Karin Veneman (05172-2099).Alle leden van de V.R. 
krijgen zeer binnenkort alle informatie over dit weekend persoonlijk 
toegezonden. T
INTRODUCTIEWEEKEND^ ; , '
Dit keer wordt het weekend georganiseerd voor nieuwe leden in het oosten 
van het land. Zij kranen 26/27 april a.s. bijeen in de jeugdherberg te 
Arnhem -om iets te horen over het liberalisme in Nederland, over de JOVD 
als organisatie en ;om iets meer aan de weet te komen over vergader
en discussietechniek.
Opgave en informatie bij Karin Veneman (05172-2099). v.
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NOTULEN Verenigingsraad dd. 1 maart 1980 te Amsterdam.
Afwezig zonder bericht: Martin Jarings 

met bericht : Frank Spoelman

I. Opening: 11.30 uur.
De voorzitter heet de nieuwe leden van der VR welkom en deelt mede, 
dat de verkiezing van de VR-leden in N r d .Holland nog niet helemaal 
rond is, i.v.m. het beroep ingesteld door de a f d . 't Gooi.
Deze VR-vergadering is openbaar, maar dat houdt in dat alleen leden 
mogen praten en stemmen.

II. Notulen d d . 3 november 1979:
pag, 5 H B - i n f o : als suggestie is ook aan de commissie meegegeven: 
hogere vergaderfrequentie
pag. 6 HB-info: het voorstel van E.P. Vlaanderen inzake de instelling 
van een financiële commissie is direct aan het begin van de discus
sie over de verhoging gedaan.

III. Ingekomen stukken:
- afd. Kennemerland heeft een notitie gestuurd over het functioneren 

van de VR. De notitie v/ordt teruggetrokken tot een nader te bepalen
rüoxnent In het HB-info wordt mee
gedeeld dat deze briet is binnengekomen.

- brief van de Cobupo: deze spreekt haar wenselijkheid uit over het 
feit dat er meer congressen met een internationaal onderwerp moeten 
worden georganiseerd.
HB stelt voor deze brief te behandelen bij de rondvraag, daar het 
HB dan een voorstel zal doen inzake het onderwerp voor het november* 
k o n g r e s .

I V . Dr iemaster:
Dit agendapunt is opgevoerd i.v.m. het verzoek van Marius de Bloeme 
h i e r t o e .
Marius stelt de volgende vragen:
1) hoe is de advertentiewerving geregeld
2) hoe staat het met de verzending van de Driemaster
3) wat zijn de criteria voor plaatsing van artikelen
4) wat is de opvatting v.d. redactie over functie van het blad?
Het HB antwoordt op vraag 1:
het contract met Van Vliet is opgezegd. HB is bezig om met nieuwe' 
gegadigden te praten.
vraag 2: de penningmeester legt uit hoe het systeem in elkaar zit 
en deelt mede niet tevreden te zijn met het huidige systeem daar 
van onze kant nauwelijks controle bestaat op hetgeen de drukker 
doet mét de ledenadministratie. Vandaar dat momenteel gekeken wordt 
naar de mogelijkheid om alles per computer te regelen, 
vraag 3: exacte criteria voor plaatsing van artikelen zijn volgens 
de hoofdredacteur niet aan te geven; van geval tot geval wordt b e 
keken of het voor plaatsing in aanmerking komt. Ingekomen stukken 
krijgt de redactie niet zo vaak, maar als ze enigszins geplaatst 
kunnen worden, gebeurt dat.
vraag 4: de redactie is momenteel hard aan het discussiëren over 
deze vraag, maar de persoonlijke meming van de hoofdredacteur is 
dat de functie richting de leden de belangrijkste is. Vandaar ook 
dat er nu bijvoorbeeld kranteknipsels worden opgenomen.
N.A.V. de opmerking van Marius de Bloeme, dat het blad toch minder 
geld zou moeten kunnen kosten, gezien zijn ervaringen met het VVD- 
blad in Leiden, deelt het HB mede, dat suggesties in deze richting 
bij de penningmeester welkom zijn.
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Tevehs n . a . v . enkele conrete suggesties van Marius afgesproken dat 
er een ad hoe commissie over deze punten wordt ingesteld, die met 
een uitgewerkte notitie zal komen. Het HB vindt dit een zeer goede 
zaak; daar dit een zeer goede zaak, daar dit een taak v.d. VR is.
De driémasterredactie kan in overleg met de auditor zien wat ze con
creet gaan doen met de' notitie.
Voor hét voorstel van Erik-Pider Vlaanderen zou een gestructureerde 
commissie te vormen, wordt niet zo veel, zodat het initiatief om een 
commissie bij elkaar te roepen, wordt overgelaten aan Marius.

V. Internationale Zaken:
Wii Stapel hóórt bijna nooit iets óver internationale politiek.
De intètnatiönaal secretaris legt uit, dat alles wat georganiseerd 
wordt, vermeld staat in het Interfo en dat er dit jaar inderdaad m i n 
der geld is om dingen te organiseren, dan vorig jaar toen er Europese 
verkiezingen gehoudèn Werden.
Agnès van Panthaléon van Eek vraagt zich af ;of er uitspraken zijn van 
de JOVD over de Olympische Spelen. Er is inderdaad een persverklaring 
door het HB uitgegeven) maër door afspraken bij de pers hebben de 
kranten deze niet opgénomén. De inhoud van de persverklaring zal echter 
nog worden afgedrukt in Interfo.
N.a.v. de advertentie in de Driemaster "we gaan naar Moskou" deelt de 
VR mede, dat zij bij een volgende advertentie met deze inhoud graag 
dan uitspraak v/h HB erbij geplaatst wil hebben, waar zij haar visie 
op de Olympische 'Spélen zal uiteenzetten.

-Hét punt over het al of niet intrekken van de toegezegde subsidie aan 
de sportbonden, wordt .niet in de persverklaring behandeld, maar mocht 
het al eerder in de belangstelling staan dan ten tijde v/h kongres te 
Dalfsen, dan spreekt de VR als haar mening uit dat het merendeel (13-7) 
voor intrekking v.d. toegezegde subsidie is (afgezien v.d. juridische 
consequenties).

-De bedoeling v/h Interfo is dat het elke maand gaat verschijnen; dat 
het iets algemener van aard wordt en dat de Cobupo de organisatorische 

, taken op zich neemt. Het wordt momenteel naar alle afdelingssecreta- 
;.riaten en naar alle buitenlandse cie-leden verzonden.
Na enige discussie blijkt dat de VR wel iets voor het idee voelt om 
de kernpunten v/h Interfo in het HB-Info te plaatsen en de zeer spe
cifiek internationale zaken in het Interfo. Dit laatste zal dan alleen 
naar de buitenlandse cie-leden worden gezonden.

FI.. Binnenlandse zaken:
- Wim Stapel zou bij de binnenlandse politiek graag meer aandacht zien 
voor de landbouwproblematiek; of wel door weer een lëndbouwcie in te 
Stellen, of wel door een duidelijke uitspraak vd JOVD. Het HB antwoordt 
dat de Europa-cie met dit onderwerp bezig is en dat er door de VVP en 
de int.secr. gekeken zal worden via welke weg aandacht aan dit onder
werp besteed kan worden.
- Zaak Andriessen. Het HB vraagt het advies vd. V;R. in deze oindat zij 
enerzijds van mening is dat de VVD zo langzamerhand te veel gaat inle
veren, maar anderzijds moet de coalitie niet zo maar opgebroken worden. 
Vandaar dat het HB voorstelt om een brief naar de 2ë Kamerfractie te 
sturen waarin de verontrusting vd JOVD over inleveringjvan een aantal 
zaken door de VVD kenbaar wordt gemaakt.
Uit de discussie blijkt dat het merenveel vd VR voor het verzenden van 
een brief is, die als inhoud ongeveer heeft: de huidige bezuinigingen 
zijn het absolute minimum; hier mag niet meer aan worden gemorreld. 
Tevens wordt de verontrusting uitgesproken over bepaalde ingeleverde 
zaken.

-Liberalisme in Beweging. Het HB deelt mede dat e r z o v e e l  belangstelling 
bleek te bestaan voor het concept-beleidsprogrammë, dat ér in eerste in
stantie niet genoeg zijn afgedraaid.
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Erik-Pieter Vlaanderen wenst meer tijd voor de afdelingen om te amen
deren en stelt derhalve voor op het maart-kongres de energie-resolutie 
af te maken en de notitie Zuid-Afrika te behandelen en het beleidspro
gramma in zijn geheel op het juni-kongres te behandelen.
Het Hb vindt dit een goed idee en verlengt de amenderingstetmijn voor 
het gehele beleidsprogramma tot 1 april a.s.
De VR-leden wordt gevraagd dit aan de afdelingen in hun provincies 
te willen doorgeven.

VIII. HB-kandidaten:
N.a.v. de vraag wat de funktie-inhoud zowel v.d. algemeen secretaris 
als v.d. 2e secretaris is, deelt het HB mede dat de algemeen secretaris 
de eerst verantwoordelijke is voor het secretariaat in al zijn facetten, 
zoals personeelbeleid, kobrdinatie en het voeren van de officiële kor- 
respondentie.
De taak van de 2e secretaris had duidelij wat injecties nodig en één 
daarvan was het opvullen v.d. rtiimte op het secretariaat, die gekomen 

- ié doordat Karin V. zich geheel met het vormingswerk is gaan bezighouden 
In principe is deze post een dóór schuifpost, maar er moet elke keer als 
er vacatures ontstaan, gekeken Worden hoe bet plaatje het best kan w o r 
den opgevuld.
Wat de vorming betr.Jhet is nu zo geregeld dat 1 lid vh HB deze post ~ 
in zijn portefeuille heeft zitten. Momenteel wordt,mede gezien het ad 
viës v/d VR niet meer zö zeer gedacht aan een 8ste HB-lid,die de vorming 
onder zijn hoede zou nemen, maar aan de instelling v.e. cie vorming en 
scholing. Zodra hier meer bekend over is, zal het HB dit aan de VR m e e 
delen.
Kandidatuur R. Haze Winkelnan positief adviesII B. Lijdsman II
tl R. Houwihg II
»» T. Siertsema tf
tl R. Linschoten tl II
II A. Schijvenaars II tl

Bij de kandidatuur v.d. algemeen secretaris werd Teddy Koning door de 
VR als eerste kandidaat aangewezen, daar de meeste VR-leden van mening 
waren dat René v. Splunteren meer in aanmerking komt voor een pol.funtie.

IX.wvttk:
- het voorstel van het HB voor het november-kongres, dat gehouden zal 
worden in het Noorden des lands luidt: "jongerenhuisvesting" gekoppeld- 
aan de vraag aan alle VVD 2e Kamerleden:'Wat heeft u de afgelopen vie. 
jaar voor jongeren g e d a a n ? 1
Dit onderwerp wordt door het HB voorgesteld en niet een internationaal 
onderwerp, daar jongerenproblematiek zeker in een jongerenorganisatie 
thuishoort.
Zowel Marco Swart als Michiel Jacobs vragen zich af waarom er geen D'66 
kamerleden uitgenodigd zouden kunnen worden..
Zowel Wim Stapel als Hugo Weidema zijn vóór het voorgestelde onderwerp, 
maar vragen zich wel af hoe het met "Liberalisme in Beweging" zit. 
Erik-Pieter Vlaanderen vindt "Liberalisme in Beweging" belangrijk, maar 
vindt jongerenproblematiek ook belangrijk. Alleen zag hij liever eerst 
een intern standpuntbepaling, voordat de kamerleden gevraagd worden. 
Piet-Hein Goedhart is van mening dat er genoeg belangstelling bestaat 
voor intern, politiek en wil graag een toezegging vh HB over de datum 
waarop over een dergelijk onderwerp gekongresseerd wordt.
HB: de suggestie om ook p ' 66 kamerleden uit te nodig zal door het HB 
meegenomen worden.
Het HB onderstreept het belang v. intern, zaken, maar kan nu moeilijk 
een toezegging doen daar de politieke omstandigheden en aktualiteit 
v.d. toekomst niet te bepalen is.



Marco Swart is van mening dat er nog wel te diskussiëren valt over de 
invulling vb najaarskongres en verzoekt, het HB dit op de volgende VR- 
vergadering op de agenda te .zetten. Het HB stemt hiermee in*
Erik-Pieter Vlaanderen vindt dat de VR-ieden elkaar te weinig zien; 
ook gezien de suggestie, gedaan op de BALV te Amersfoort om eens te 
praten over het functioneren vd J0,VD, stelt hij voor een kadercursus: 
voor VR-leden te organiseren.
Het HB vindt dit een goede suggestie en zal de mogelijkheden onderzoeken.

X. Rondvraag:
Chris Hulsbus: kunnen er weer 2 n i e t j e s .in het HB-info, want als je het 
HB-lnfo momenteel oj enmaakt heb je allemaal losse blaadjes in je hand. 
Marius de Bloeme: kan er nu niet een cie .benoemd worden die zich eens 
bezig gaat houden met een goede kongresindeling?
HB is er momenteel mee bezig; als. Marius zijn suggesties op papier wil 
zetten dan kan het HB daar goede, nota van hemen.
Adriaan Geelhoed: wenst in het vervolg voor beter beargumenteerde br i e 
ven voor afwijzing van een kongres in Zeeland. Wanneer is het zomerkon- 
gres gepland en waar? H B : 14/15 juni te Breda.
Arjen Gelder: a ) pleit toch voor een kongres in Zeeland,omdat - Zeeland als 
afdeling het ook al niet zo makkelijk met haar afdelingsgebied heeft.
b) heeft het idee dat het. antwoordapparaat op het secretariaat alleen 

~~ aanstaat als de dames naar het toilet zijn, maar niet 's avonds en in
het weekend. Hij is van mening dat dit niet een goed gebruik vh antwoord
apparaat i s .
c) i.v.tat het in januari georganiseerde kaderweekend over 'liberalisme 
in beweging' vraagt hij; zich af pf. het wel juist is dat bepaalde groepen 
worden "uitgesloten".
H B : dit weekend was in principe bedoeld voor cie-leden, maar omdat er 
nog een aantal plaatsen open waren zijn nog een aantal afdelingen en 
alle distrikten in kennis gesteld.
Erik-Pieter Vlaanderen: waarom is de VR-vergadering van 12-1-'80 en de 
BALV van 2-2-1980 niet doorgegaan? HB: vergadering 12-1-198U was van VR 
in oude stijl en daar waren niet zoveel zaken die afgehandeld moesten 
worden. De BALV van 2 en van 9 febr. waren bestemd voor voor da behande
ling vh huishoudelijk reglement. Daar dat op die data nog niet geheel 
af was, heeft het HB de vergadering van 9-2-80 door laten gaan om op 
die manier nog enkele zaken af te handelen.
- Klopt het dat het coneept-beleidsprogramma als bijlage in V en D v e r 
schijnt? Zo ja, dan is hij het niet met de gang van zaken eens daar er

_sprake is v.e. concept en daar moet de nodige terughoudendheid bij b e 
tracht worden. HB; 'liberalisme in bew e g i n g ' wordt niet als bijlage in 
V en D verstuurd maar wordt op kosten vd VVD verstuurd in boekvorm naar 
alle VVD-afdelingen. De verzending is echter enkele weken vertraagd.
Chris Hulsbus: is het met bovenstaande gang van zaken in het gehee,lenig|t 
eens, daar hij al de grootste trammelant met 'zijn' VVD-afdeling 
JOVD-atuk heeft g e h a d .en verzoekt dan ook om in ieder geval de zexempla- 
ren naar de VVD-afdelingen in 't Gooi en 't Sticht niet te versturen.
Marco Swart: wat is er terecht gekomen vd afhandeling v.d. resolutie 
dienstplicht? HB:voor de, afhandeling was een dag gepland; deze is echter 
niet doorgegaan ivm. het kaderweekend'liberalisme in beweging'en de man 
die met de technische kanten vd problematiek op de hoogte is,heeft no geen 
nieuwe zaterdag voorgesteld. Wordt echter binnen niet al te lange termijn 
afgeh andeld.
- Wanneer ..rdt.de VB ingesteld? HB:in de komende mnd zijn daar me d e 
delingen over te v e r wachten.
- Kan er niet een cie ingesteld worden die alle amendementen/moties etc. 
in goed nederlands gaat omzetten? HB: in het kader van 'Lib.in Bew.'ge- 
beurt dat wel maar aan een alg. cie bestaat niet zoveel behoefte. Het is 
een taak vd resolutie cie om zorgvuldig op haar taalgebruik te letten.
- Kan de presentielijst vd VR niet in het HB-lnfo worden o p g enomen.Daar 
gaat een preventieve werking van uit. HB:plaatsing v.d. gehele lijst kost 
teveel ruimte, maar wel kan in de not. opgenomen wie(met en zonder bricht) 
afwezig waren. -Waneer volgende VR-vergadering; HB: moet nog een lijste 
met data worden opgesteld. XI. SLUITING: 17.30 uur.

-9-
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PERSVERKLARING HOOFDBESTUUR
Op het wintercongres van de JOVD te Dalfsen afgelopen weekend, 
verklaarde mr W.J. Geertsema dat hij erop vertrouwt dat met 
behulp van de JOVD de geest van het Liberaal Manifest zal worden 
gehandhaafd op het VVD congres dat in Nijmegen op 30 mei 
zal worden behandeld.
Daarnaast pleitte hij voor het snel tot stand komen van een 
leegstandswet.
Het JOVD congres hield zich bezig met de energieproblematiek 
en sprak zich daarbij onder andere uit over het feit dat 
prijsstijgingen van energie niet in de prijscompensatie moeten 
worden opgenomen? daarbij werd èvenwel wél gesteld, dat de 
invloed van accijnzen op de prijsindex van de gezinsconsumptie 
om sociale redenen geneutraliseerd moet worden. Tevens werd 
kernenergie vooralsnog afgewezen.
De overheid werd met name ook eencrè5v?oegedacht waar het 
richtinggeven aan research betreft. Tot slot pleitte men voor 
de'instelling van een kamercommissie voor "energiezeken" 
in plaats van de vaste kamercommissie voor kernenergie.
Verder achtte men het instellen van de loonmaatregel eert 
gerechtvaardigde zaak, maar er werd uitdrukkelijk gesteld 
dat in de toekomst vrije onderhandelingen tussen de sociale 
partners verre te prefereren is boven een eenzijdig ingrijpen 
van de regering.
Moties aangenomen op het congres van 29 en 30 maart 1980

-MOTIE MBT TOETSING CITO
De JOVD in vergadering bijeen óp 29 maart 1980 te Dalfsen,
Overwegende, dat het CITO in opdracht van minister Pais werkt

aan een toetsrntwikkeling betreffende de toelating 
tot de universiteit en voor dit project reeds 
twee personeelsleden heeft aangetrokken,
dat dit alles geschiedt zonder de goedkeuring van 
het parlement,

i dat het doel is het verdelert van beschikbare plaatsen
bij de studierichtirtgen tandheelkunde, diergeneeskunde 
en medicijnen aan de hand van uitslagen van een töéts 
over de vakken natuurkunde en scheikunde,

, ; dat de waarde van deze vakken voor dezê studie
richtingen niet is aangetoond, noch dat de vakken 
natuur- en scheikunde op iedere universiteit 
gelijk gewaardeerd worden,

Constaterende dat met de leerlingen geen rekening wordt gehouden: 
na een heel jaar schoolonderzoeken en examens direct 
daarop weer een concurrentieslag,
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Constaterende dat het einddiploma W O  in waarde daalt,

dat een onderzoek in Londen heeft aangetoond dat 
slagen voor deze toets geen welslagen in de studie 
betekent,
dat in dg voorgestelde toetsen alleen intellectuele 
gaven getoetst worden, terwijl bij de studie 
en beroepspraktijk ook nog heel andere gaven aanwezig 
dienen te zijn, ;

Spreekt als dat het instellen van deze toetsen dient te worden
haar mening uit afgewezen,

en verzoekt het Parlement er bij de minister op 
aan te dringen dat deze toetsontwikkeling wordt 
stopgezet en te zoeken naar andere middelen om 
de beschikbare plaatsen te verdeien.

. «r. .
En gaat over tot de orde van de dag.

MOTIE M.B.T. SCHOOLDECANEN
De JOVD in vergadering bijeen op 29 maart 1980 te Dalfsen,
Overwegende dat zowel leerlingen als verzorgenden begeleiding 

behoeven, , : -, ,
, d§t deze begeleiding in de eerste plaats gericht 

dient te zijn op persoonlijke problemen en keuze 
van vakkenpakketten,
dat de functie van schooldecaan bij de wet niet bestaat.

Constaterende dat de schooldecaan op vele scholen slecht functioneert, 
vaak .buiten zijn/haaj; schuld om,
dat de noodzaak c.g. behoefte aan begeleiding groot 
is,
dat docenten nauwelijks zijn voorboeid op het 
begeleiden van leerlingen en verzorgenden,
dat begeleiding «ren vast onderdeel dient uit 
te maken van onderwijskunde gegeven aan de 
nieuwe lerarenopleidingen,
dat de functie van schooldecaan dient te worden op
genomen in het rechtspositiebesluit en de wet op het 
voortgezet onderwijs,
dat overeenkomstig het gestelde in de nota 
"De Schooldecaan" van de ministeriële commissie 
schooldecanaat de rechtspositie gelijk wordt 
aan conrector/-trice dan wel adjunct-directeur/-trice.
Dat er per 400 leerlingen een decaan volledig beschik
baar dient te zijn,
en dringt er bij de 2e Kamer op aan, voorstellen 
van gelijke strekking te ondersteunen, 
en gaat over tot de orde van de dag.

Spreekt als 
haar mening 
uit
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MOTIE M T  LOONMAATREGEL
De JOVD in vergadering bijeen op 29 maart 1980 te Dalfsen,
Constaterende dat de sociaal-economische vooruitzichten

somber zijn,
dat de sociale partners er niet in geslacjd 
zijn tijdens de loononderhandelingen tot over
eenstemming te komen, dat de regering besloten 
heeft tot het instellen van een loonmaatregel 
tot 31 december 1980,

Overwegende dat het doel van de maatregel'het scheppen
van nieuwe werkgelegenheid is en het behouden 
van de bestaande sociale zekerheid,
dat ontheffing van de maatregel mogelijk 
is als het gaat om extra beloning voor vuil 
en onaangenaam werk en om maatregelen die leiden 
tot een herverdeling van de arbeid zoals 
deeltijdbanen,
dat de maatregel de bevolking duidelijk maakt 
dat de regering de situatie ernstig neemt,
dat vrije loononderhandelingen de voorkeur 
verdienen boven een looningreep door de 
regering,

Spreekt als haar dat onder de huidige omstandigheden de loon- 
mening uit maatregel gerechtvaardigd is,

dat via de ontheffingsmogelijkheid getracht 
moet worden een grotere bereidheid te kweken 
t.o.v. het accepteren van vuil en onaangenaam 
werk en het nemen van maatregelen die leiden 
tot ^en herverdeling van de arbeid.

* en dringt er bij de sociale partners op aan
om de oncerhandelingen zo spoedig mogelijk 
te hervatten teneinde een verlenging van 
de loonmaatregel te voorkomen,

en gaat over tot de orde van de dag.

MEDEDELING MBT INTERFO
Het tweede nummer van Interfo zal nog naar alle afdelingen 
verstuurd worden.
Daarna wordt het alleen nog verstuurd aan de leden van 
de buitenlandse commissies.
Iedereen die het Interfo verder nog wil ontvangen kan 
een abonnement nemen voor ƒ 10,—  per jaar.
(Opgeven bij het algemeen secretariaat)
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ADRESSFNVPAkGBAAKUIJZIGINGEN
7>fd, Airqtellc-vnc1.

ar7aatnvj ■ }?,lqj.no: 
Ingrid Wevers,
ven Eerbeekle.an 2 
1422 G>7 UITHOOR» 
eer .. 92975 - 70209

vice-voorzitter politiek 
Hans van Breukelen 
Herman Gorterhof 68 
1422 JR UITHOORN 
tel. 02975 - 63931

Invtogen: .Femelo • .
contactadres: Frëd. Bakker

Oude Nijkerkerweg 65 
1 3853 JL ERMELO

tel. 03417 - 6647
Afd Groningen ~ nieuw bestuur: '
:£oorn.ltte.r 
"rank .Gooaliaen 
Fries Ootraatweg 35A 
9713 HU GRONINGEN 
tel. 050 - 122237

Leo Mankveld 
Kvanav.eg 637
7 7 LG OH GRONINGEN ;
--vawe-n bestuurslid 
Eenritetc Gebaard 
Oranj osingsl 7 
7717 C? 0K0N1L33N
A-Jd._• r - -He ■'toger.bosoh - nieuw
'L-S? : ̂  :T.
Gvid Ja ener
Rv.dolf van R:.winstraat 19 
57 20 OH ’ .n-’Hertogenbosch 
tel,, 173 ~ :.330.l5

7vice-voorzitter 
Eric Neef 
Rijkstraat 23A 

; 9725 EG GRONINGEN

penningmeester 
5 Dirk Botje 
Lekstraat 6 
9725 KM GRONINGEN
algemeen bestuurslid 
Johan Smit 
Helperoostsingel 51'
9722 AS GRONINGEN

bestuur:
penningmeester
Frank van Riel
Hunaestraat 7
5215 HJ 's-Hertogenbosch
tel. 073 -145399
4e bestuurslid
Marco Ahsmann
Tiende Hambaken
5231 VW 's-Hertogenbosch

Te afdeling heet nu afdaling HOORN S.O. , dus niet meer Hoorn/Enkuizen eo.
Gert Stadhuis c I!~. n Kunst vervallen
tel.. nnrrü: -.vr Lattin Plan je is 33597.

.tfc.vw \ fit
F red van Dei^ok 
Felii: '.Oimermanslaan 23 
5242 E li " OSMLLEN
I tê._Eoorn

afd.. Lalden - wijzigingen bestuur
penrln .jr°e 3tor
Peter 'v an Veen 
Postbus 2154 
2301 CC LEIDEN

vice-voorzitter 
Frank van Schaik 
Steenstraat 18 
2312 BS LEIDEN

2 v r er e f gr is 
Peter Kuiper 
Plantteen 87 
LEIDT!':

bestuurslid 
Annemieke Venrooy 
Morsweg 25 
LEIDEN.
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afd. Noord-Groninqen - wijziging adr. voorzitter
R.L.J. Mensholt 
Westpolder 8 j ?
9975 WJ VIERHUIZEN
Het secretariaats:adres (B. Clevering Rottum) vervalt.
afd. Noord-Veluwe - nieuw bestuür
voorzitter 
Erik Biesemaat 
Zwolseweg 3 
HEERDE
tel. 05182-1249
penningmeester 
Erik Garritsen 
Sparrenlaan 6 
EPE
tel. 05780 - 14131

secretaris 
Gerard-Jan Bais 
Oude Elburgerweg 2 
EPE
tel. 05780 - 88303
bestuurslid 
Leo Rooseboom 
Norelweg 1 
EPE
tel. 05780 - 15162

afd. Niienrode - wijziging penningmeester 
is Lou Theunissen geworden.
't Sticht - afd. Baarn -
voorzitter 
Frank Elion 
De Genestetlaan 8 
3743 HK BAARN
W P
Nr. E.A.G.M. Schade 
Javastraat 6 
BAARN

bestuurswij zing 
W O
mr. A.E.P.
Brink 24
1399 GX Muiderberg

Vlaanderen

afd. Roermond - contactpersoon
Frans Veld 
De Hoggestraat 50 
Stfcvensweert tel. 04755 - 739
afd. Tilburg - bestuurswijzigingen 
voorzitter is Reinier Schenk. Karei

afd. Utrecht - bestuurswijziging
Anke de Rooy (secr.prop.) is opgevolgd door
Ada den Ottelander 
Stolberglaan 41 
3583 XL UTRECHT.

Verenigingsraad en afd. Groningen 
telefoonnummer Frank Spoelman is 050 - 122237.



.-...tiviteitenkalender
12 april: vergadering vliegende brigadeleden in het Stikkerhuis, 

aanvang: 11.30 uur.
18 april: afd. Twente organiseert een thema-avond met als onder

werp JOVD over jeugdwerkloosheid.
Sprekers: H. Hartmeijer (2e k. - P.v.d.A.) en J.P. 
de Voogd (2e k. - W D )  .

19/20:
april
23 april:

Verenigingsraadweekend in de jeugdherberg te Bunnik.

afd. Utrecht Dhr. Hoegen Dijkhof (voorzitter van 
'kritische Nederlandse Ondernemers") spreek over onder
nemen in Nederland.
Plaats: Poort v. Kleef te Utrecht - 20.00 uur

26/27. 
april* introductieweekend t.b.v. onze nieuwe leden in het oosten 

des lands in de jeugdherberg te Arnhem, (inlichtingen: 
05172-2099 - karin Veneman).

28 april: afd. Twente de heer Bannink (lid van de Enschede gem. 
raad v.d. W D )  houdt een inleiding over verkeersaange- 
legenheden en R.O. binnenstad.

2 mei: afd. Zeeland: ledenvergadering
14 mei: afd. Utrecht - de heer Konings (lid 2e K. PvdA) en mw. 

Ginjaar (2e K W D )  spreken over 'onderwijs* (Opvo-nota, 
vierstromenschool, universitaire problematiek.
Plaats: Poort van Kleef te Utrecht.
Aanvang: 20.00 uur.

17 mei: B.A.L.V. JOVD - plaats: Kobus aan de Poort, Utrechtse- 
straat 49 te Amersfoort. Aanvang: 11.00 uur.



Opgave van afgevaardigden naar de B.A.LjV. dd. 17 mei 1980 
welke te Amersfoort wordt gehouden.
De afdeling ......................, rechthebbend op .. stemmen,
heeft op haar Algemene Vergadering v a n ....................1980
de afdelingsafgevaardigden naar B.A.L.V. (dd. 17 mei 1980) 
benoemd:
1.......................................... (..)
2............................................(..)
3 ........................................(..)
4 ........................................................ (..)
5 ........................................(..)
6 .......................................... (..)
7 ........................................(..)
8 .......................................... (..)

Voorts zijn de volgende personen, allen betalend lid van de JOVD, 
benoemd als plaatsvervangers voor de afgevaardigden naar bedoelde
B.A.L.V.:
1
2
3

4 . . )

(..)
(..)

Indien een afgevaardigde uitvalt en een plaatsvervanger als afge
vaardigde moet optreden tijdens de B.A.L.V. krijgt hij het aantal 
stemmen (max. 2) van de afgevaardigde, die hij vervangt.

Namens de afdeling,

..................... voorzit(s)ter

..................... secretaris)esse
Inleveren vóór 10 mei a.s. bij de landelijk penningmeester van de 
JOVD, Titia Siertsema, Moesstraat 87, 9741 AB Groningen.



DOCUMENTATIECENTRUM 
NEDERLANDSE POLITIEKE 

PARTIJEN
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MEDEDELINGENBLAD VOOR AFDELINGEN ■ EN DISTRICTEN
Algemeen Secretariaat '
N.Z. Voorburgwal 288 ';r-
1012 RT AMSTERDAM v-
020-242000 . 6 mei 1980; HBI 8005/6

•...... . •, •' • ■ , t

Beste mensen, /<•
Na alle rumoer die er ontstaan is rond de uitzending van de film 
"De dood van een prinses" heeft ook het hoofdbestuur besloten een 
persverklaring uit rte. geven .over het al dan .niet; uitzenden van 
déze film. ■ jT .LA n.
Reden hiertoe was net nare de wijze waarop de W D  zich in eerste 
instantie opstelde tegenover uitzending ervan. De ̂ persverklaring 
is in dit HB-info qpgenomen. n : ■
Het Interfo gaat;.deze keer voor het laatst als bijlage van het 
HB-info naar alle afdelingen. In het vervolg wordt het alleen nog 
verzenden aan de leden van de buitenlandse aamtiLssies en diegenen 
die zich erop hebben geabonneerd (ƒ 10,—  per jaar).
Politieke vraagbaak 1979;
Onlangs is de politieke vraagbaak 1979 uitgekomen.
Onderwerpen die in de politieke vraagbaak zijn terug te vinden, 
zijn o.a.:
de resoluties dienstplichtjoeleid +. legervorming en energie, 
de moties die in 1979 zijn aangenomen op de diverse congressen ; 
en de persverklaringen van het hoafdbéstuur.
Deze vraagbaak is voor ƒ 1,50 verkrijgbaar op het algemeen secretariaat.
Met vriendelijke groeten,
Teddy Koning 
Algemeen secretaris

verdeling afdelingen HB-leden 
samenstelling hoofdbestuur 
agenda V.R. dd. 24 mei 1980 
notulen V.R. dd. 19/20 april.'60 
adressenvraagbaakwijzigingen 
uitslag enquête ncv.'79 
Persverklaring: n.a.v. "Food v.e.

prinses"Cemrissie van beroep.
Ccmtdssie van onderzoek.
Activiteiten kalender/adressenvraagbaakwijz. 
rectificaties.
Agenda BAV 17/5
Ontwerp reglement van orde
Opgave afgevaardigden 14/15 juni congres
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VERDELING VAN DE AEDELINGEN OVER DE VERSCHILLENDE HOOFDBESIUURSLiEDEN

Robert de Haze Winkelman: Bart Lijdsman; Roelof Houwina:
Alphen Breda Assen
Den Haag Roosendaal Meppel
O. Usselrnonde Bergen op Zoon Z.O. Drenthe
Hoêkse Waard Den Bosch Midden Drenthe
Gouda Waalwijk Zuidlaren
Kennemerland Zeeland Distr. Noord
Asperen Leerdam Venlo. Stadskanaal
1t Gooi Oost. Mijnstreek Leeuwarden
't Sticht Maastricht Drachten
Leiden Cuyck Sneek.

Tilburg.
Robin Linschoten:
Amsterdam
Arnhem
Apeldoorn
Doetinchem
Nijmegen
Ede
O. Gelderland 
N. Veluwe 
Distr. Oost 
Oost. Flevoland 
Ermelo 
Barneveld

Teddy Kcnina; Titia Siertsema; Annette Schi ivenaars
Delfland Groningen Utrecht
Dordrecht N. Groningen Soest
Anstelland Fivelingo Zeist
Zaanstreek TWente . Amersfoort
Punterend Steenwijk Nijenrode
Edam Zwolle (Leusden)
Hoorn Haren (Hilversum)
Castricum Heerenveen
Den Helder 
Rijnmond.

SAMENSTELLING HOOFEBESTUUR Pér 29 maart 1980
Voorzitter
Robert de Haze Winkelman
Laan van Poot 214
2566 EJ ' s-Graverihage
tel. 070 - 655174
Vi ce-voorzitter politiek
Bart Lijdsman
Lavendelstraat 18b
3073 WD ROTTERDAM
tel. 010 - 864562
vioe-voorzitter organisatie
Roelof Houwing
Spilsluizen 24zz
9712 NT GRONINGEN
tel. 050 - 131255
algemeen secretaris 
Teddy Kcning 
Pr. J.W. Frisolaan 140 
2263 CV IEIDSCHENDAM 
tel. 070 - 276148 (privé) 

070 - 995354 (kantoor)

penningmeester 
Titia Siertsema 
Moesstraat 87 
9741 AB GRONINGEN 
tel. 050 - 732884
internationaal secretaris 
Robin Linschoten 
Churchi1liaan 133''11 
1078 EM AMSTERDAM
tweede secretaris 
Annette Schijvenaars 
Hasebroekstraat 58 
3532 GM UTRECHT 
tel. 030 - 939272



AGENDA VERENIGINGSRAAD 24 MEI 1980
Plaats : Stikkerhuis, Ansterdam _
Aanvang 13.00 uur
1. Opening. .
2. Ingekcmen stukken en mededelingen.
3. Notulen verènigingsraadweekend d.d. 19 en 20 april 1980. i A
4. Organisatorische.zaken. , r
5. Politieke zaken. r : ::
6. Internationale zaken.
7. Financiën.
8. Driemaster. r ;;
9. WVTIK.
10. Rondvraag.
11. Sluiting
NOTULEN VE5^IGINGSRAAEV3ÉkE^ 19/20 APRIL 1980.
1. opening om 14.40 uur in de jeugdherberg te Bunnik.

afwezig met bericht:Koos Jacobs,Paul van Lith,Wiljan Loomans.,
1 Hans Veltkamp en Frank Spoelman,

afwezig zonder bericht:Agnes van Panthaleon van Eek en 
1 ■' Martin Jarings (kwam zondag) -

2. notulen d.d. 1-3-1980
Arjen Gelder merkt bij de rondvraag op pagina 9 op,dat hij 
heeft gevraagd of het juist is om een concept beleidsprogramma 
van de JOVD toe te sturen aan alle VVD afdelingen.

3. ingekomen stukken en mededelingen 
ingekomen stukken zijn er niet 
mededelingen:politieke vraagbaak 1979 is uit

uitleg van de agenda en indeling van het weekend. 
Na enige discussie wordt besloten om 's middags en 's avonds 
in groepjes te discussiëren,zodat iedereen de .mogelijkheid 
krijgt om te praten Over 2 onderwerpen.
De onderwerpen luiden:-nwe opzet congressen

-nwe opzet Driemaster
'• ' ~ ‘ -koers van de JOVD in de toekomst.
4. discussie in groepjes.

dé diverse vérslagen komen aan de orde onder de daarvoor 
bestemde agendapunten.

5. politieke zaken
dit agendapunt wordt samen behandeld met agendapunt 9 (= 
koers van de JOVD in de toekomst).
In de discussiegroepjes waren de volgende punten naar voren 
gekomen:
-persverklaringen sluiten niet aan op datgene,dat op 
congressen is besproken

-met' idëëen moét de JOVD zich niet primair op de W D  richten, 
maar óp die partijen waar die ideëen het best ontvangen 
en uitgevoèrd worden

-er moet meer ruimte komen voor de commissies

- 3 -
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-de commissies produceren te weinig naaïr de vereniging
-via de Driemaster moet de vereniging zich beter profileren
-de vereniging moet een breder draagvlak krijgen
-er moet wat meer lijn komen in allerlei politieke .zaken ■
-na een bezinning op de positie van dé JOVD (onafhankelijk 

of afhankelijk) kvrèm mèh' tót de conclusie dat de tgver- 
formule (JOVD richt zich op de grootste liberale partij) 
voorlopig gehandhaafd moet worden

De W P  geeft de volgende samenvatting:
a. organisatorische kant van de politiek >r

-er bestaat een algemeen gevoelen om zaken te decentraliseren -
dit i.v.m. de kadervormende werking„Dit kan bijvoorbeeld'- 
door het commissie werk,door een andere opzet van congressen, 
door andere groepen dan studenten en scholieren te bereiken 

-er zou meer met de aangenomen resoluties moeten worden gedaan
b. inhoudelijke' kant 'van de politiek . .

-dë ‘önafhankëlijke positie van de vereniging is nog steeds 
wenselijk,alhoewel, ^^wëlienkëïe wrijvingspunten zijn 
-de vereniging móet.zich een duidelijk doel voor ogen stellen, 
zodat er een düiciëlijkë lijn iri het geheel gebracht kan worden 

-er bestaat een discrepantie tussen individueel liberalisme 
(=gericht ,%op de persoon) en collectief liberalisme (= de- 
overheid probeert het individu zgvëel mogelijk vrijheid, te 

" la te n  om zich te 'kunnen ontplooien).De JOVD zal moeten kiezen 
tussen deze mogelijkheden.

Dit alles houdt in dat aan de volgende onderwerpen aandacht 
zou moeten worden geschonken:emancipatie,onderwijl milieu* 
jeugdwerkloosheid en tweede generatie buitenlandse werknemers. 
Taak van. de JOVD is volgens de W P :proberen alle invloed aan 
té wenden om alle liberalen in 1 partij te krijgen.Dit houdt in 
dat de JOVD z i c,h niet, alleen op de VVD moet richt en. De vraag . 
rijst dan ö£ de naam JÖVD wel zo goed past in bovengeschetst 
plaatje,daar JOVD steeds geassocieerd wordt met de, VVD.
Na enige discussie kunnen de volgende conclusies worden getrokken 
-meeste mensen zién toch wel een vierde stroming ontstaan,of die 
nu D '66 heet of niet : ? .
-pluriformiteit en image verandering wordt door het merendeel . 
wel gewénst geacht,maar een naamsverandering is hiervoor niet 
nodig

-het HB wordt geadviseerd om eens met het HB van zowel D '66 
als van de W D  te. gaan praten,om te laten zien hoe de JOVD 

tegenover dezé partijen staat.Dit in het kader van de gewenste 
onafhankelijke, positie, yan de JOVD. .,:-

6. organisatie.
verslag groepsdiscussie:
-er moeten meer mense,n bij het congres worden betrokken; dit kan 
gerealiseerd^worden door in groepjes te discussiëren en te stemmen 
over améndëmènten via de landelijke stemverhouding,Op de 
plenaire vergadering wordt dan alleen gestemd over de stellingen 
zoals die in de groepjes tot stand zijn gekomen.
Deze opzet vereist een GOEDE voorbereiding bij afdelingen en 
districten,die eigenlijk zo ie zo gestimuleerd moet worden



-scheiding tussen het huishoudelijk en het politiek gedeelte 
van het congres wordt :iiet wenselijk geacht.Wei vond men dat 
beide onderdelen tijdens het congres niét te verbrokkelend 
behandeld moesten worden

-wel behandeling in groepjes,maar dan alleen om meer achtergrond
informatie ’te verkrijgen en om op die manier de plenaire 
vergadering soepeler en sneller ta kunnen laten verlopen].

-i.v.m. tijdswinst kunnen de sprekers worden afgeschaft;deze 
hebben tocht weinig nut daar de amendementen reeds \zijn vastgesteld 

-de ingediende amendementen moeten vergezeld gaan van een uit
gebreide schriftelijke toelichting,zodat niet in elke discussie
groep een vertegenwoordiger van de afdeling plaats hoeft te nemen 

-alles moet zeer >tij dag worden gepubliceerd,zodat de afdeling 
het congres inhoudelijk goed kan voorbereiden 

-stuurgroep instellen, die alle taalkundige amendementen afhandelt 
en die probeert om afdelingen met gelijkluidende amendementen  ̂
van te voren tot overeenstemming te laten komen 

-deelcongressen per regio organiseren waar een commissielid •
de zaak uitlegt-De commissie kan dan de resolutie eventueel nog; 
aanpassen en dan ter amendering haar de afdelingen versturen , 

-onafhankelijk van de opzet van de congressen wordt, dringend verzocht 
om de congressen op tijd te laten beginnen 

Het HB zegt toe alle gedane suggeties te bekijken en te bezien 
welke wijzigingen in de opzet van de congressen aangebracht 
kunnen worden. i
De enqüete(zoals die elders in het HBinfo staat vermeld) is net 
uitgewerkt.De VVO zal hier in saraenweking met de opstellers van 
de enqüete conclusies uit trekken en zijn beleid afstemmen op 
de uitkomsten(te denken valt aan plan 3000)

7.internationale politiek
^  Wegens verblijf in het buitenland van de internationaal secretaris 

wordt dit agendapunt niet behandeld.
8.Driemaster

In het groepje dat zich met dit onderwerp heeft beziggehouden 
is een notitie Driemaster(opgesteld door Marco Swart en Marius 
de Bloeme) behandeld.Als knelpunten worden gesignaleerd: 
financiën en de secretariaatswerkzaamheden.
Prioriteit wordt gegeven aan de bestaande stichting Driemaster 
die zich bezig zal moeten gaan houden met de vormgeving van het 
blad, zoal,s.f in de notitie vcorgesteid en met de financiële kant 
van de zaak. ■
Het HB deelt mede,dat de statutencommissie verzocht zal worden 
zich bezig, te houden met het reglement van de stichting*en dat het 
HB reeds bezig is om de stichting weer wat meer leven in te blazen.

9. koers van de JOVD in de toekomst
dit agendapunt is behandeld onder agendapunt 5

10.financiën .
-op het juni congres zal de penningmeester met een aanvullende 
begroting komen
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-de halfjaarlijkse cijfers worden zo snel mogelijk naar de leden 
van de VR toegestuurd(rond of ria de zomer)

-het HB is bezig om de inkomsten van de vereniging te vergroten, 
maar Wil van de VR graag suggesties over posten waarop bezuinigd 
kan worden.
suggesties:periodiek voor het HBinfo

reiskosten vergoeding moet geen regel maar uitzondering 
zijn/uniforme reiskostenvergoeding 

: Driemaster goedkoper
méér abonnees Driemaster

- arideré drukkerij voor papier,enveloppen etc.
geen bedrukte enveloppen meer bij aanschaf frankeermachine

11. WVTTK -"
-dienspliehtresölutie:er zit schot in de definitieve afhandeling 
van deze resolutie 

-motie jeugdwerkloosheid:
Arjeh 'Gelder dóet de suggestie om een fundamentele discussie 
binnen ‘de vereniging te voeren over de punten minimum jeugdloon 
-‘én recht op arbeid.
De W P  legt uit dat de motie 1 concrete maatregel behandelt en 
dat dat duidelijker tot- uiting zal worden gebracht in de 
vijfde en zesde alinea. i
Na een zeer uitgebreide discussie over deze motie wordt een punt 
van orde van Jorrit Volkers,dat inhoudt om behandeling van de 
motie te -ötaken i.v.m. de discussie en behandeling buiten de 
delegatie 'van de vereniging óm,aangenomen.
Behandeld óp dat moment waren de eerste en tweede alineadie geen 
bezwaren opleverde.
Bij de derde alineawordt het amendement van Marco Swart luidende: 
"dat het ... de jeugdwerkloosheid niet doelmatig aanpakt en te 
veel ;... " aangenomen -
Bij de vierde alinea wordt het amendement van Marcó SWart luidende: 
"dat de regering de jeugdwerkloosheid doelmatiger aanpakt" 
eveneens aangenomen
Bij de vijfde til-inea wordt het amendement Erik Pieter Vlaanderen 
luidende "dat de' regering het onderwijs ook beter op de y 
maatschappelijke behoefte en met name op de arbeidsmarkt moet 
afstemmen" aangenomen. ‘

12. rondvraag
-Marco SWart:.wie houdt zich bezig met de landbouwproblematiek?

.wanner houdt de VR zich bezig met de invulling van 
5 • 1 ■ het najaarscongres? :

HB:in District Noord is e e ‘ landbóuwcommissie opgericht.Mehsefr :; 
die belangste11ing hebben voor deze commissie worden verzocht 
contact op te nemen met de WP,Bart Lijdsman.
De VR zal op de volgende vergadering kuhnen praten over het 1 
naj aarscongres.

-Joost van Gilse:.waarom zijn de activiteiten van de afd.’t Gooi
niet opgenomen in het HBinfo?

. hoe Veilt de uitspraak van het HB inzake de kern
energie te rijmen met de energie-resolutie?
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HB:normaal worden alle afdelingsactiviteiten,die opgegeven worden 
opgériomenrin het HBinfo.Er kan wel eens iets tussen doorglippen.
Wat de vraag over kernenergie betreft,deelt de Wt> mede dat hij 
n.a.v. stelling 13 en 7 van de energie resolutie tot deze 
uitspraak is gekomen

Erik Pieter Vlaanderen verzoekt het HB nogmaals toch iets voor
zichtiger te zijn met de formulering van uitspraken.
HB zegt dat zij uiterst voorzichtig is en zal zijn 

Erik Pieter Vlaanderen mist het amendement dat handelt over CO. 
en dat overgenomen is door de commissie,in de resolutie 

-v HBtzal nogmaals de gemaakte notulen nakijken en deze fout 
zonodig herstellen

Adriaan Geelhoed:a-s. zaterdag wordt er in Zeeland een manifestatie 
gehouden om de kerncentrale in Borssele te sluiten.Hij verzoekt 
het HB een uitspraak in deze te doen.
Bij peiling van de mening van de VR blijkt dat de energie- 
resolutie als volgt wordt ' geintepreteerd:bevriezing van het 
hüidige aantal kerncentrales,maar geen sluiting 

Erik Pieter Vlaanderen:is er een uitspraak gedaan door het HB 
over persvrijheid i.v.m. de film "dood van een prinses"?
HB:ja inhoud:beslissing over het al dan niet uitzenden van de 
film moet bij de NOS liggen
Erik Pieter:wil het HB alsnog kenbaar maken dat ze tegen 
uitzending was?
HB:nee De argumenten voor dit stanpunt zullen op een later tijdstip 
op verzoek van Erik Pieter kenbaar gemaakt worden i i

13. Nadat het HB kenbaar heeft gemaakt dat de volgende vergadering 
plaats zal vinden op _24 mei a.s. om 13.00 uur in het 

at> Stikkerhuis en dat zij voornemens is een VRlid uit zijn 
nr functie te schorsen als het huishoudelijk reglement daar

gelegenheid toe biedt,wordt de vergadering om 16.30 uur gesloten.

WIJZIGINGEN t.b.v. de adressen vraagbaak
afd. Amsterdam- adres secretaris gewijzigd in: Herengracht 358, 1016 CH AMSTERDAM 
afd. Bergen ob Zoem - bestuursmutaties:
voorzitter: Anne Lize van der Stoel 

l^eteringsschans 114'1 1 1 
1017 XT AMSTERDAM 
tel. 020 - 252904

sear./oenninam. Ankie Smits
Gouvemedwarsstraat 
3013 PZ ROTTERDAM

afd. Den Helder - nw bestuur:
voorzitter: la ard Nater 

Zeeweg 37 
St. MAARTENSZEE

penningmeester: Henk de Leeuw
Sluisdijkstraat 111 
EEN HELDER

vioe-vz.; Bart Beets
Timorlaan 16 
EÉN HEIDER

propaganda: Petra van Namen,
Lauwerszeestraat 16 
EEN HEIIER

secretaris: Michael de Braaf
Fhzantenstraat 112 
EEN HELDER

lid: Rene Nater 
Zeeweg 37 
ST; MAARTENSZEE
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(vervolg wijzigingen adressenvraagbaak)
district Overwiissel - opgave bestuur:
voorzitter: I-fetrco Swart secretaris:Jan vd Laag 
Campuslaan 27-312 De Nieuwelüis 10
7522 NC ENSCHEDE 8064 EB ZWARTSLUIS
tel. 053 - 892282 tel. 05208 - 1308

penningmeester:Joep Meijer 
Haydnlaan 39 
7522 HD ENSCHEDE 
053 - 351872

a£d. TVJente - telefoonnummer van de vz. is 074 - 919210. Postcode secr. = 7521 AC
afd. 't Sticht /Baam - opgave bestuur
voorzitter (+wnd secr.) 
Frank Elion 
de Genestetlaan 8 
Baam
tel. 02154 - 14775 
pers
Jack Kapteyn 
da Cbstalaan 15 
Baam
tel. 02154-12152

penningmeester 
Een 'e Franssen 
Colenso 35 
Soest
tel.02155-15985 
lid
Wirn van Loon
prof. Struytkenlaan 10
Baam
tel.02154-14643

propaganda:
Joost Meyer 
Wagenaarlaan 37 
Baam
tel.02154-15198
W O / W D
Erik-Pieter Vlaanderen 
Brink 24 :
Muiderberg j

afd. Z.O. Drente (voorheen afd.Brmsn) - opgave bestuur:
voorzitter 

- lies Jan Tairmscs 
Burg. de Kockstr. 21 r 
7861 AA 0QS1EKHESSELEN 
tel. 05248 -1543

secretaris
Bruno Bruins
Gosteinde
9431 AT WESTERBORK
tel. 05933-1568

penningmeester 
Wim Paul Swanbom 
Eteesboem 6
7861 CE OOS1ERHESSELEN 
tel. 05248-1856 ;

bestuurslid ; 
Robin Wehrens 
Westeresweg 
7875 BC EXLOO 
tel. 05919-9169
Vliegende Brigade afd. Zeeland: Mcnika Bamelje

Oosterpark 3a
4356 <31 OOST-KAPELLE (tel. 01188-1587)

V.R. lid afd. Gelderland: adres v. Michiel Jacobs is Sgphiaweg 3,
r t 6523 ne nijmsgen:

afd.Venlo nieuw bestuur,
voorzitter 
Ton Geurts, 
Gulickstraat 53, 
5913 CT VENLO 
tel 077-17365

secretaris 
Monique van Bael, 
Kamperfoelieweg 5, 
5915 HR VENLO 
tel 077-11883

penningmeester 
Rob Brouwer, 
Burg.Mulderstraat 
5913 AV VENLO 
tel 077-17776

VVP
Marcel Gubbels, 

5, Venloseweg 43, 
5993 PH MAASBREE 
tel 04765-2359

VVO
Mary Corneth 
Rozenstraat 16, 
5935 AN TEGELEN 
tel 077-31323

secretariaatsadres:postbus 787 5900 AT VENLO



UITSLAG ENQUETE; nWENTARJSATIE AFDELINGSACTIVITEITEÏI DD NOVEMBER 1979
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1. Stand van zaken in de afdeling:
A U/N/VtTpf» 1 1
’ 0-10 / 1C-20 / 30-40 / 40-50 / 50-75 / 75-100 / 100..../20-30

1 3 4 2; & 7r 3 - 8
B. Hoe is de leeftijdsopbouw van de leden?

14-18 / 19 / 20 / 21 / 22 / 23 / 24 / 25 e.v.
1 5 6 7 3 2 - 1

^  C. Hoeveel actieve leden zijn er en waar zijn ze mee actief?
0-5% / 5-10% / 10-25% / 25-50% / 50%....

— ■. . ... 12- - 11 2
D. Hoe vaak organiseert de afdeling een activiteit?

1 x p.m. / 2 x p.m. / 1 x p. 2 m, / ... por jaar
18 3 4 3

E. Zijn er werkzaamheden die jullie wel willen, maar niet kunnen doen? 
Waarom niet?
Moeilijkheden:
Financiëna
Weinig belangstelling 
Tijdgebrek

ni

F. Hoe staat het met de financiën?
Matig / redelijk / goed / uitstekend / slecht
8 8 6 1 2

G. Krijgen jullie ook subsidie van de een of andere instantie/organisatie? 
geen antwoord / nee /ja

4 14 10 WD, 1 Gemeente, 1 D'66.
2. Contacten:
A. Boe is het contact met andere afdelingen en op welk gebied liggen die contacten? 

goed / niet aanwezig / matig / redelijk
13 2 12’ 2

provinciale JOVD / samenwerkingsverband / andere afdelinqen 
16 1 5

B. Hoe is de verhouding met het district (indien aanwezig) of een andere 
provinciale samenwerkingsvorm?
matig / goed / geen / geen district aanwezig 
4 12 2 10

Wensen:
Plaatselijke kadercursus
Adressen on goede sprekers uit te nodigen.
Propaganda-acties
Opzetten afdelingsblad
Cursus vergader/discuss ietechniek
Opzetten commissies
Opzetten j eugdgemeenteraad
Meehelpen organiseren van een congres
Meedoen aan landelijk corrmissiewerk.
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C. Welke activiteiten verwacht je van een district?

coördinatie afdelingsactiviteiten : 10
hulp minder gced draaiende afdelingen: 4
regionale po .Li t ie]'. : 6
Organisatie kadercursus/excursie : 11
voorbereidi lig congressen : 10
propc’gancla : 1

D. Welke activiteiten vervracht je van het hoofdbestuur?
kadercursussen : 1
(goede) koers uitstippelen : 1
contacten/keceleidsn van afdelingen : 12
externe contacten onderhouden : 7
organiseren congressen e.d. : 5
propagandamateriaal : 1

E. Hoe zijn de contacten met de plaatselijke politieke partijen, m.n. W D  en D’66? 
W D  D’66
goed / matig / redelijk matig / redelijk / geen / noed / slecht
20 1 6 9 4 8 "l 4

3. Bladen: ^
A. Heeft de afdeling een afdelingsblad? 

nee /ja
11 18

B. Zo ja, hoe vaak verschijnt dat en in welke oplage?
1 x per maand / 1 x per 2 maanden / l x  per 3 maanden

10 6 1

25 / 50 / 80 / 100 / 150 / 25C / 350
2 2 4 1 5 1 1

C. Wat vind je van de Driemaster?
matig / wisselend / zeer matig / goed / redelijk 

2 1 2 11 10

- - hoogdravende artikelen niet goed leesbaar,
- vormgeving kan anders b.v. in krantenvorm,
- betere indeling, betere lay-out,
- beter lettertype,
- meer afdelingsnieuws,
- moet vaker en beter op tijd verschijnen.

D. Wat vind je van het HB -info?
goed / redelijk : - interfo zou vaker moeten verschijnen
21 3 - kwaliteit kan beter

- ieder bestuurslid moet 1 ex ontvangen
- mag op kringlooppapier.

4. Vormingsactiviteiten:
Wat verwacht je voor activiteiten van de vormingsmedeweriSter?
Kadercursussen . : 10 
Bestuurstrainingen: 1 
Vergadertrainingan: 2 
Opzetten nwe afd, : 2 
Steun aan afd, : 7

Introductieweekenden: 4 
Propagandamateriaal : 1 
Spreekbeurten : 1 
Gommissiewerk : 1



B. Vind je dat er meer of minder kadercursussen moeten komen en over welke 
onderwèrpën? ?•■■?' ?-J,/
ja / nee / c;aem ireraing 
9 16 ” 4
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Onderwerpen:.
onderwijs ? ruimtelijke ordening : 1
politieke verhoudingen 2g. jeugdcriminaliteit : 1
internationale ï^litiek 5 :'T ontwikkelingshulp : 1
actuele politieke zaken :22 vakbondinvlöed : 1
vergader/discuss;atecliniek : 7 publiciteit : 1
milieu ; • 1 ge- en misbruik van de media : 1
Opmarlcing: Kadercursussenen congressen moeten veel goedkoper, anders 
kunnen er ncoit Scholieren komen.

C. Vind je dat er leemtes zijn ~iri‘ het propagandamateriaal? Zo ja, welke? 
geen leemtes / o;een mening / wel leemtes 

14 3 -g .
Zo ja, welke?' -'v :"x-/  ̂ "
JCVD vlag ' : istrópdasséri
introductienota shawls
vlaggetjes standpunten over internationale politiek.
speldjes
Opmerkingen: : u - *
materiaal is erg oppervlakkig 
onhandige affiches Xgeen ruimte 
vcor mededelingen) 
folders kunnen inhoudelijk beter 
materiaal is, niet boeiend om te lezen 
duurt veel te lahg/'éer je iets krijgt

kernprogramma' s moeten goedkoper 
möeteh volledige informatiepakketjes komen 
"we kunnen het zelf beter en goedkoper" 
materiaal is verouderd 
stikkers zijn slecht van kwaliteit

D. Hoe? staan jullie tegenover een jeugdgemeenteraad? 
positief / niet positief 

25 2
Mochten er nog zeken zijn die via bovenvermelde vragen niet aan de orde zijn
gekomen den. Idah-gë ze onder dit-punt naar voren brengen.
Tilburg: samenwerkonde jongerenorganisaties hébben kans gezien gemeentelijke
subsidie los te krijgen,
- correspondentie met het algemeen secretariaat en de afd. moet sneller verlopen.
- communicatie met de afdelingen onderling en met het HB moet verbeterd worden.
- alles .f^eöipper:binnen de.JOVD. .... - • -
- wens om de VR te, laten. Ijestaan “vit alle voorzitters van de afdelingen.
- suggesties: probeer in afdelingsbladen van W D  en D'66 een vaste 
rubriek te krijgen waardoor je regelmatig iets over de JOVD en haar 
activiteiten kunt schrijven.

- suggestie: probeer of je een leden en donataursactie onder de leden van 
de W D  en/of D‘65 mag houden.

Aan de tptsfandlccaiing yaj .de resultaten van deze enquête hebben de volgende 
afdeling hun medewerking verleend:
Sneek, IVpnte, Utrecht,’ Beu-Haag, Groningen, G-IJsselmonde, Zwolle, Gouda, 
Kanaalstreek’, Leeuwarden, ;Zaanstreek, Bdam/Volendam, O-Flevoland, Rijnmond, 
Breda, 2.ILE., Zeeland, Tilburg, Roosendaal, Arnhem, Maastricht, Fivelingo, 
Haren, Haerenveen, Castricum, Drachten, Cuijk, 0-Mijnstreek.,Kennemerland.

Dronri in. ar>ri 1 19ftf).
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PERSVERKLARING UITGEGEVEN DOOR HET HOOFDBESTUUR NAAR AANLEIDING VAN DE FILM 
"DE DOOD VAN EEN PRINSES"

Stellinaname W D  onbegrijpelijk;
De onafhankelijke liberale Jongeren Organisatie Vrijheid en Democratie 
'OVD, is van mening dat het al of niet uitzenden van het programma 
"Dood van een prinses" een zaak van de NOS is. Volgens de JOVD past 
het een liberale partij als de W D  niet cm een oordeel te geven over . 
wat wel of niet uitgezonden mag worden.
Door deze stellingnama van de W D  is dé geloofwaardigheid van haar 
omroepbeleid emsig aangetest.
Want in de disdussie over de invoering van kabeltelevisie enkele 
maanden geleden was het de W D  die de mond. vol had over "vrijheid van 
meningsuiting" én ''ongewenste betutteling''. Deze principes lijken nu 
overboord te zijn gezet, omdat ze ons land economisch nadeel kunnen toe
brengen.
Onaanvaardbaar.’ Tenteer cmdat door de toepassing van het principe van hoor 
en wederhoor de problemen gerrakkelijk kunnen worden opgelost.
Het is natuurlijk zo dat de arabisch cultuur vele Nederlanders vreemd 
is. Hst zou daarom goed zijn wanneer de uitzending wordt aangegrepen 
om hier verandering in te brengen".
UNIEK AANBOD
Nu zijn er op het secretariaat nog een klein aantal oude Driemasters 
verkrijgbaar, voor ƒ 0,25 per stuk.
Bestel ze dus vlug voordat ze op zijft!
Nog verkrijgbaar zijn:
1979: bijn alle tot nu toe verschenen nummers.
1978: februari, maart, mei, juli, augustus, september, oktober, december. 
1977: december.
1976: februari 
1975: maart, december 
1974: december.
NB: Zelfs is er inmiddels eenlustrum Driemaster verkrijgbaar (al is het 
die van 1974). Hiervan zijn nog ca 6 exemplaren verkrijgbaar voor ƒ 0,50.

COMMISSIE VAN BEROEP.

Onlangs' heeft de Commissie van Beroep uitspraak gedaan in een geschil tussen 
het Hoofdbestuur en de afdeling 't Gooi.Omdat de commissie nogal uitgebreid 
op een aantal- zaken is ingegaan,publiceren wij een uittreksel van de beschikking 
om duidelijk te maken hoe bepaalde regels uitgëlegd worden en hoe men in 
voorkomende gevallen dient te handelen.

Het Hoofdbestuur kan in de uitoefening van haar taak bij de aanmelding van 
leden in redelijkheid eisen stellen en de grenzen van de redelijkheid worden 
niet overschreden indien het Hoofdbestuur verlangt dat voornamen of voorletters 
adres,woonplaats en geboortedatum óf leeftijd worden opgegeven.Tevens vloeit 
uit de hierboven genoemde redelijkheid voort dat het Hoofdbestuur kan verlangen 
dat mutatieformulieren bij de opgave Worden gebruikt.De Commissie van Beroep



stelt vast dat het Hoofdbestuur bovenstaande eisen heeft gesteld aan de 
aanmelding van leden en dat hieraan tevens voldoende bekendheid is gegeven. 
Indien men wi.1 afwijken van zulke algemeen geldende regelingen dient men 
uitdriïkkelijk-toestemming të krijgen van het orgaan dat de regeling heeft 
vastgestcld.
Artikel 10 van dé statuten'bepaalt dat een lid eerst binnen vier weken na 
aanmelding lid wordt van, de JOVD behoudens een beschikking van het Hoofdbestuur. 
Het is in de JOVD gebruikelijk dat geen beschikking wordt gegeven zodat 
het gros van: de ledén vier weken na aanmelding lid wordt.De mogelijkheid 
bestaat echter om in eeri bijzonder geval aan het Hoofdbestuur te verzoeken 
de beschikking te geven zodat bijvoorbeeld bij een peildatum een aantal leden 
nog kunnen meetellen.HierbijWordt wel aangetekend dat er een zeker tijdsverloop 
dient te bestaan tussen de aanmelding en het moment dat de beschikking 
uiterlijk^zbu 'móeten zijn gegeven.Een termijn van één dag is tekort.
Tot slot stelt de 'commissie nadrukkelijk dat de algemeen penningmeester van de 
JOVD belast is., met, o.a. het,innen van de contributie en dat deze functionaris 
hiertoe dë'nodige fëgëlingen kan; treffen binnen het kader van de wet en de 
statuten.M.b.t. het toekennen van stemmen is een regeling getroffen dat hiervoor 
meetellen alle leden Van wie dë penningmeester voor I januari de contributie 
heeft ontvangen en alle leden die na 1 juli lid werden en van wie de helft van 
de contributie is1 ontvangen.In principe is alleen de penningmeester 
bevoegd om uitzonderingen op de algemene regels te maken'.Mochten andere 
Hoofdbestuursleden toezeggingen in' deze richting doen,dan moet uit een 
oogpunt Van zorgvuldigheid een schriftelijke bevestiging verlangd worden.

Hierbij moet dan nog werden aangetekend dat het Hoofdbestuur niet gedwongen 
kan worden de toezeggingen waar te maken,omdat het desbetreffende Hoofd
bestuurslid niet de primaire zorg voor de financiën en alles wat daaromheen 
zit,heeft.
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COMMIISIE VAN ONDERZOEK.
Naar aanleiding van het gebeurde op het congres te Dalfsen heeft het 
Hoofdbestuur besloten een commissie van onderzoek in te stellen om het 
Hoofdbestuur van advies te dienen in hoeverrre het optreden van 
Erik Pieter Vlaanderen past binnen een liberale organisatie als de JOVD.

VERZOEK VAN DE COMMISSIES.

Willen de afdelingen,die een activiteit te melden hebben m.b.t. een 
commissie (sprekers e.d.) dit tijdig doorgeven aan het secretariaat en 
de desbetreffende commissies?
Wanneer er een discussiestuk geschreven dient te worden,moet dit uiterlijk 
drie weken van tevoren worden gevraagd.
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ACTIVITEITENKALENDER MËI.

9 afd.Leeuwarden heeft in samenwerking met de VVD een forum in het Oranje Hotel 
om 20.00 uur met Ed Nijpels,Loek Hermans en Anneke Vrijland

9 afd.Hilversum houdt om 21.00 uur in de Jeugdraad,Godelinweg 4 te Hilversum .
eèh oprichtingsvergadering.

10 afd. Breda organiseert een onderv?i jsdag in de Laurentius MEAOaan de ,
Viandenlaan 10 over "structuurveranderingen in het onderwijs". 
Spreker o.a minister Pais. aanvang:13.00 uur 

12 afd. Sneek.Ad Ploeg 'spreekt
14 afd Utrecht.De Heren Konings(PvdA') en mevr.Ginjaar (VVD) spreken over 

' onderwijs. aanvang:2Ö.00 uur. plaat’s:Poort' van Kleef 
14 District Noord viert haar zesde lustrum met een koud buffet.Opgave hiervoor 

is raogèWjk bij Greet Ziengs,Noordersingel 7 te Assen, 
kosten f 27,50 ‘ ; l

14 afd. Purmerend organiseert een forum vanwege dë gémeénteraadsverkiez.irigeri:
‘ -T-.-y.m. gebiedswijziging.sprekers:alle lijsttrekkers; ;

plaats:"Dë Doele",Koemarkt 56 aanvahg:20.15 uur 
16 SECRETARIAAT GESLOTEN
16 afd. Lëren/STaricum heeft als gasten drs.H.Hitink3>Bart Lijdsman en Sjoerd

Swanen dié zullen spreken over-Liberal isme in Beweging 
'plaats:8Taercom,Schoolstraat te Bliaricum.

17 BALV te Amersfoort waar het nieuwe huishoudelijk reglement wordt behandeld
en enkele statutenwijzigingen.Voor dit laatste onderdeel 
moet 2/3 van het. totale aantal stemmen aanwezig zijn.

20 Provinciaale Overleg Orgaan Brabant(POOB) vergadert in bar “L.eDüc'*,
‘Kórenstraat.7 te Oen Bosch om 20.30 uur.

24 Verenigingsfaadsvergadering om 13.00 uur te Amsterdam.
30 District Gelderland houdt een bijeenkomst in Cultureel Centrum de

"Coehoorn" te Arnhem over "stadsvernieuwing" om 20.00 uur
31 afd Zeeland houdt een ledenvergadering ter voorbereiding van het congres.

JUNÏ -

7 Vliegende Brigade vergadering om 11.30 uur te Amsterdam 
14/15 congres te Breda over Liberalisme in Beweging.

verdere mededelingen hierover zie de Driemaster.

VERVOLG ADRESSENBAAK WIJZIGINGEN, 

afd Breda

voorzitter 
Teun de Bruin, 
Montensbos 43, 
4837 CC BREDA 
tel 076-650631

vice voorzitter 
Henk Leyten, 
Wilhelminasingel 7A, 
4818 AA BREDA 
tel 076-148710

secretaris 
André Koppers, 
Voorvang 17, 
4817 DE BREDA 
tel 076-143394

penningmeester 
Tijs van der Plas,
F Rooseveltlaan 18, 
4835 AB BREDA 
tel 07C-652787

public Relations 
Sandra Mossou,
J Catsssingel 82,
4819 HC BREDA 076-146394

bestuurslid 
Jan Karei Mossou,
J Catssingel 82,
4819 HC BREDA 076-146394
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ae>n*

Rectificaties:
Door een misverstand is' irf dë'energieresoTutie een aangenomen amendement van de 
afd. het Gooi weggeval 1 én.Hiervoor ónze verontschuldigingen.
Het amendement was toegëvoegd als punt i) bij stelling 14 en luidde:
De nadelen van verbranding van fossiele brandstoffen, gezien de toenemende con
centratie CO^ in de dampkring die op langere termijn van grote en onomkeerbare 
invloed is op het klimaat.

De energiecommissie

In het laatste nummer van "Kennemer Liberaal", het afdelingsblad van Kennemer- 
land is in het stuk van de voorzitter een fout geslopen. .In dat artikel werd 
beschreven, hoe het bestuur van Kennemer!and denkt over de presentatie van 
"Liberalisme in Beweging". Als conclusie werd gepoogd weer te geven, dat zij 
kritisch het hoofdbestuur volgt, maar dat zij niet het initiatief zal nemen om 't 
tot een scheuring te laten komen binnen de J.O.V.D. In die conclusie is helaas 
een woordje "niet" weggelaten, waardoor misverstanden zouden kunnen ontstaan.

Het PuK heeft een krant uitgebracht getiteld "Sport en Politiek".
Uit de acht pagina’s tellende krant blijkt dat er volop van mening wordt verschilt 
over de vraag of er al dan niet een relatie bestaat tussen sport en politiek.
De krant is door het PJK gemaakt om in deze zaak een duidelijker inzicht te krij
gen. Daartoe heeft het PJK niet alleen mensen met uiteenlopende visies en stahd- 
punten gevraagd, maar tevens ervoor gezorgd, dat de krant leesbaar is en voorzien 
van een gebruiksaanwijzing*"Hoe je met een krant kunt omgaan."
De krant kost f0,30 per stuk, exclusief verziendkosten, inlichtingen en bestellingen 
PJK
Dfiekoningenstraat 15 
1016 AL Amsterdam, 
tel. 020 - 224592
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BUITENGEWONE ALGEMENE VERGADERING 17 MEI

In verband met het feit dat op deze vergadering statutenwijzigingen 
behandeld zullen worden, doet het hoofdbestuur een dli ncend beroep 
op alle afdelingen- cp deze dag aanwezig te zijn, in verband met 
het feit dat besluiten tot wijziging van de statuten alleen1 genomen 
kunnen worden \vnnneër toni rins ta drievierde van hét aantal af (telingen 
is vertegenwoordigd. ' ' :
De agenda voor deze vergadering is als volgt samengesteld:
1. Opening
2. Ingékcmen stukken en mededelingen
3. Goedkeuring notulen ledenvergadering congres in Zandvoort cp 

24 november 1979 en de EAV ‘dd 9 februari 1980.
4. Wijziging statuten.
5. Vaststelling huishoudelijk reglement.
6. Eenccming bestuur Stichting'Driemaster.
7. WVTTK
8. Rondvraag.: ..
9. Sluiting. ' 1
De vergadering viordt gehouden in Kobus aan de Poort, Utrechtsewg 49 
te Amersfoort, aanvang 11.00 uur.
PROPAaiNDAFATERLA'i
Momenteel is het volgende propagandamateriaal beschikbaar:
- stickers,
- ter introductie
- wegwijs in politiek Nederland
- Laten we welzijn, hofa/van de 
Sociaal ec... commissie»

- oude Dremaste: s
- zwartboek justitie ' ,

politieke vraagbaak 1979 
organisatorische, vraagbaak 
Contourennota (een liberale visie cp) 
van de onderwijs cie.
toekomst ‘van de parlementaire democratie

Bovendien zijn momenteel neg verkrijgbaar: adressenvraagbaken en briefpapier.
De blauwe strooifolder zal over ca lk  - 2 weken weer verkrijgbaar, zijn 
en ook zullen er op korte termijn weer kleine affiches zijn.
LANDEOUWCaviVCCSSIE
Nadat op de verenigingsraad naar voren was gekomen dat de JOVD zich 
meer met landbouwzaken moest gaan bezighouden is er nu door de 
Europa coirrniss.ie een sub-coiimissie Landbouw ingesteld.
Belangstellenden kunnen zich opgeven bij het algemeen secretariaat 
of bij de Buropaconmissie.
REGLEMENT VAN GKDEi 'VOOR DE ALGEMENE VERGADERING
Cp het zcmercongres (14 en 15 juni) wordt het reglement van orde 
voor de algemene vergadering vastgesteld.
Cp de volgende bladzijde is het ontwerp reglement van orde cpgenamen 
zoals dit door liet hoofdbestuur wordt voorgesteld.
Amendering is mogeiijk tot 7 juni (opsturen naar het algemeen secretariaat).



ONTWERP Reglement van Orde voor de Algemene vergaderingen van de JOVD.
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1.
De voorzitter van dé vergadering beslist over de vergaderorde, tenzij de ,
Algemene Vergadering anders beslist.
2.
A. de Algemene Vergadering beslist over de vergaderorde middels een voorstel 

van orde.
B. Een voorstel van orde Kan door één of meerdere afgevaardigden worden 

ingediend.
C. De indiening geschiedt mondeling staande de vergadering. Ma de indiening, 

van hét voorstel wordt,dit, schriftelijk overhandigd aan de voorzitter.
Pit alles gebeurt met inachtneming van het in,artikel 5 lid e gestelde.

D. Over voorstellen',vo ordewordt direct gestemd volgens het in het 
Huishoudelijk Reglement 'gestelde.

3.
A. Afgevaardigden kunnen staande dé vergadering punten van órde '

mondeling stellen. .
B. ' De voorzitter beslist over punten van orde.
4. ... .... . v;. ., .
A. Ieder onderwerp van discussie kent twee sprekersronden.
B. Sprekersronden worden door de voorzitter ingesteld nadat het onderwerp 

van discussie is toegelicht door de indieners.
C. De voorzitter bepaalt de spreektijd van de sprekers door een vante

voren aangegeven tijdslimiet. .1
D. De voorzitter kan extra sprekersronden instellen.
E. De algemene vertedering kan dit doen middels een voorstel van orde.
5. .. . . . .  .........
A. Na de sprekersrondeh' bestaat de mogelijkheid, dat afgevaardigden stern-"

verklaringen uitgeven. ' ■) -
B. De voorzitter bepaalt de tgdslimietvour liet uitgeven van stemverklaringen.
C. Het is de afgevaardigden niet toegestaan inhoudelijk cp het ter tafel 

liegende onderwerp in te gaan.
D. Direct na de stemverklaringen wordt overgegaan tot stemming.
E. Het indienen van voorstellen - of punten van orde is tijdens de 

stemverklaringen en stemmingen niet toegestaan.
6.
A. Schorsing van de vergadering geschiedt door de voorzitter.
B. De Algemene Vergadering kan tot schorsir ; overgaan middels een voorstel 

van orde.
7.
A. Stemmingen geschieden d.m.v. stemkaarten, schriftelijk of mondeling.
B. De voorzitter geeft aan wanneer een stertming aanvangt.
C. Over personen wordt schriftelijk gestemd. Bij enkele kandidaatstellingen 

geschiedt de benoeming bij acclamatie.
D. Over zaken wordt in eerste instantie gestemd door middel van het opsteken 

van stemkaarten. De stemconmissie stelt de uitslag vast of beslist dat 
er overgegaan moet worden tot hcofdelijke stemming.

E. Indien een stemming is aangevangen,kan deze niet worden onderbroken.



A. De voorzitter kan een lid van de Algemene Vergadering het woord ontnemen 
voor een door hem bepaalde tijd.

B. De voorzitter; kan tot het ontnemen van het woord pas overgaan na driemaal
liet desbetreffende lid gewaarschuwd te hebbend' r ■

C. Mocht de orde van de vergadering dit vereisen, dan kan de Voorzitter 
leden, wier woord ontnemen is, gelasten de vergaderruimte te verlaten.

SW-conferentie WERKGELEGENHEID EN DEFENSIE
Op 5 juni aanstaande'organiseert S W  (Stichting Volk en Verdediging) in 
het Jaarbeurscongrescentrum te Jtrecht, een conferentie over: Werkgelegen
heid en Defensie. (10.00 - 16.00 uur)
Vragen als: Hééft Defensie als overheidsbedrijf speciale verantwoordelijkheden 
tav de werkgelegenheid? Betekent dit stimulering van eigen defensie-industr i e?
Hoe staat de vakbeweging hier tegenover? En de werkgevers? zullen aan 
de orde komen.
Sprekers zijn: Staatssecretaris van Defensie, dr W.F. v. Eekelen over 
Defensie en werkgelegenheid, alg. inleiding tot de problematiek.
Kclonel ir J. van den Bergh over: De werkgelegenheid van de eigen defensiébedrijen. 
De heer C. Conmandeur (FNV) over. Spanningsveld defensie -vakbeweging - 
werkgelegenheid.
De heer J.L.P. Le Noble over: De rol van de defensie-opdrachten bij het 
behoud.van de werkgelegenheid.
Belangstellenden kunnen zich aanmelöen door overschrijving van de 
deelnemerskosten a ƒ 15,—  (incl. lunch) op giro 47 95 13, t.n.v.
S W  Bachmanstraatl, Den Haag.
BRIEF AAN KENNEDY
De vice-^oorzitter, Bart Lijdsnan en de Internationaal secretaris ;
Robinv 1 11 schoten hebben vorige maand een brief gestuurd naar 
Kennedy gm hun ongenoegen namens de JOVD kenbaar te maken over het 
feit dat het voor homofielen «olgens de Amerikaanse wet niet nogelijk 
is om de Verenigde Staten binnen te komen.
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Opgave van afgevaardigden naar de Algemene Vergadering op 14 en 15 juni
1980 te Breda.
De afdeling.................  rechthebbend op ... stomen,
heeft op haar Algemene Vergadering van ..............  1980,
de afdelingsafgevaardigden naar de A.V. benoemd.;
1............................................  (...)
2............................................................................  (. ..)

3 ...........................................  (...)
4 ...........................................  (...)
5 ...........................................  (...)
6 ............................................................................. (. ..)

7 ............................................  (..)
8 ............................................  (..)
9.............................................  (..)
Toorts zijn de volgende personen, eveneens allen betalend lid van 
de JOVD, benoemd als plaatsvervangers voor de afgevaardigden als 
bovenvermeld:
1.......................................................................................  ( . . . )

2. •.............................................. (...)
3.............................................  (...)
Indien een afgevaardigde uitvalt, en een plaatsvervanger als afgevaardigde moet 
stemmen tijdens de A.V. krijgt hij het aantal stormen (max 2) van de afge
vaardigde die hij vervangt.

Namens de afdeling, 
...............  (vz)
...............  (secr)

Inleveren voor 7 juni bij de landelijk penningmeester, Titia Siertsema, 
Mcesstraat 87, 9741 AB Gronigen.
Tevens wordt iedereen verzocht het formulier in het vorige HB-info 
voor de BAV dd 17 mei op te sturen.



DOCUMENTATIECENTRUM 
NEDERLANDSE POLITIEKE 

PARTIJEN

JOVD JÖVD JÖVD JÖVD JÖVD JÖVD JÖVD JOVD JOVD JÖVD JÖVD JÖVD JÖVD JÖVD
MEEEEEUNG3EN BIjAD VOOR AFDELINGEN EN DISTRICTEN

Hi:j 3 s~ ; I Klij ■

Algemeen Secretariaat 
N.z. Voorburgwal 288 
1012 RT AMSTERDAM
020-242000 23 mei 1980, HBI 8005/07

i_________________ ■ _______________ ■____ _______ _________ _

Beste nensen,
In dit HB-info staan een aantal zaken m.b.t. het congres centraal.
Helaas was het nog niet mogelijk liberalisme in beweging voorzien van alle 
amendementen en het ccrmentaar van de commissie toe te sturen.
Dit zal cpgencmen worden in het congresboek en zo spoedig mogelijk aan alle 
afdelingen verzenden worden.
Moties dienen uiterlijk op 2 juni aanstaande binnen te zijn op hst
algemeen secretariaat, zodat deze nog in het congresboek opgencnen kunnen worden.
terrancHna oonaresboek:
In verband met de hoge kosten verbonden aan het verzenden van het congresboek, 
en de bezuinigingen die momenteel door het hoofdbestuur zijn ingesteld, 
zn>*het congre§Kalleen toegestuurd worden een alle afdelingen en districten. 
Eb-̂ ndere congresgangers krijgen het congresboek cp het congres uitgei eikt. 
Diegenen die het congresboek toch van te vor^ in hun bezit willen hébben 
kunnen dit congresboek op het secretariaat bestellen. De portokosten worden 
dan in rekening gebracht. Cp het congres wordt geen tweede exemplaar meer 
verstrekt.
Opgave en hPt̂ linq congres:
In verband met de late verschijning van de Driemaster worden de afdelingen 
die nu al weten m°t hoeveel mensen zij cp het congres aanwezig zullen zijn 
verzocht, dit nu vast aan het algemeen secretaris at door te geven.
Ook veldtent het aanfcr̂ linc de ccyvgresprijs ven ƒ 60,—  alvr-t te voldoen, 
zodat men zeker is dat er een hotelkamer gereserveerd is.
Iedereen bij voorbaat dank voor de medewerking;
Met vriendelijke groeten, en tot ziens op het congres,
Tfeddy Kcning 
algemeen secretaris

INHOUD:
blz 2 : Programma zomeroongres
£lz 3 : ccngresafge vaardigden, verzending propagandamateriaal, onderwijs cie.
blz 4 : herziene begroting 1980
blz 5 : activiteiten kalender, adressenvb wijz.
blz 6 : adressenvraagbaak wijz.
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5t«£He.'UU5 zcmerocnares te Breda
Het congres woedt gehouden In het Euromotel te Breda (Roskam 20).
Vanaf het station is het Euromotel bereikbaar met de bussen 15, 4 en 5,en met 
de auto neem je de afslag Rij sbergen.

13.30 u  :r - 13.45 uur 
13.45 uur - 14.30 uur
14.30 uur - 15.00 uur 
15.00 uur - 15.15 uur 
15.15 uur - 17.30 uur
17.30 «ur - 19.30 uur
19.30 uur - 22.30 uur
22.30 uur - ?

Openingsrede voorzitter
Johah Rarkes (lid cie Geertsema) spreekt over 
liberaal Manifest en beginselprogramma.
Korte discussie 
PauzeHuishoudelijke vergadering
Barrel en diner
Huishoudelijke vergadering
Feest " -;

ZfrTfcT ls 1”"? - 
ontbijt
10.00 uur - 17.00 uur Varvolg huishoudelijke vergadering.
17.00 uur * Sluiting *
fogaifla hujshopdelU ke vergadering.

•1. Cpening
2. Ingekonen stukken en mededelingen
3. Notulen congres Daïfsèn 30 en 31 maart 1980*
4. Vaststelling Reglement van Orde voor de algemene vergadering
5. Behandeling statutenwijzigingen -°
6. Herziene begroting 1980
7. Behandeling liberalisme in beweging.
8. WVTBC
9. Rondvraag 
10. Sluiting.
OBasrespjalgai-
Diner zaterdag 
Overnachting + ontbijt 
Lunch zondag 
Gehele congres

ƒ 20,—  ƒ 30,—  
ƒ 10,—  
ƒ 60,—
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Qpqeven afaevaarcü nrfcn nmgres:

De brieven met afgevaardigden voor Breda moeten i i op tijd binnen zijn, 
daar we dit congres een andere wijze van uitdeling van de stomen zullen 
gaan hanteren.
Inlevering cp het congres zal niet gehonoreerd wnrrten. Deze regeling
geldt ook zoveel mogelijk voor stormachtigingen. (Cpgae formulier in vorige KB-info)
Geef verder op tijd door als er wijzigingen optreden bij de afgevaardigden.

i

LET OP: ANDERE WIJZE VAN STEMMEN UITDEDEN IET O? IET OP 
Stopzetten verzending nmoaaanda materiaal:
In verband met het feit dat diverse afdelingen ondanks herhaalde aanmaningen 
nog steeds een aantal nota's voor propaganda materiaal niet voldaan hebben, 
is besloten deze afdelingen totdat de rekeningen betaald zijn geen niets* 
propagandamateriaal toe te sturen.
Andere afdelingen dienen ér rekening mee te houden dat in de toekomst 
deze lijn zal worden aangehouden.
Mededeling van de onderwijscamdssie;
In het verslag van de kadercursus viel te lezen dat de ocmtiissies meer "ttr de 
vereniging dienen te produceren.
De onderwijsccrmnssie is van mening dat deze opmerking haar niet kan betreffen. 
Inû bi wij nota's produceren melden we dat in HB-info en aan de Driemaster 
redactie.
Wij streven ernaar nota's ook leesbaar te laten zijn voor 'niet-ondervrijskrr-digen' 
suggesties zijn welkom.
De nota's zijn cp het secretariaat te bestellen.
Willen afdelingen en districten die avonden organiseren m.b.t. cns terrein dit 
t ijdig d.w.z., 3 wéken van tevoren melden i.v.m. aanwe zieheid van rie - leden, 
te leveren discussiestof en eventuele ander adviezen.
De afdelingen Breda en Rijnmond hebben dit reeds gedaan i
JöVD-leden die belangstelling hebben voor de admissie kunnen zich melden 
bij het secretariaat en voorzitster.
Chlangs verschenen:
- Beter ten halve gekeerd (nota m.b.t het ontwik}elingsplan vooxigszet onderwijs).
- De kous in het gelijk breien, (nota nub.t. onderwijs - emandpatiebaleid)
In voorbereiding:- vouwblad JOVD standpunten m.b.t. onderwijs in het algemeen.
- nota m.b.t. het basisonderwijs. ,
- nota irub.t, open miversiteit.

07 ■ 1 Anne Lize v/d Stoel
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Suppletoire- bearotina 1980 :
ƒ"komsten: ■SUppl.'80 - Becrr. '80 Result. '8<
Gï^jersoneel 65.250,— 59.400,— 63.432,—
CRM-activiteiten 30.500,— 32.0C0,— * 31.806,—W D 9.000,— 9.000,— 6.000,—
Oontributie 24.700,— 26.000,— 27.031,—Abonnementen + Driemaster 8.000,— 10.000,— 8.150,—Advertenties 2.000,— 4.000,— 1.612,—Abonnementen HB-info 500,— 500,— 243,—
Subsidie RIK 500, — 500,— 500,—
Rente 2.100,— 2.600,— 906,—
Donaties 3.000,— 6,500,—  ̂ 6.266,—
Totaal 146.850,— 149.200,— 147.946,—
yj&arep-
Personeel 72.500,— 66.000,— 72.110,—
Huisvesting 8.250,— 7.750,— 7.600,—Secretariaat 14.000,— 14.000,— 16.670,—
congressen 1.500,— 3.000,— 3.991,—Bijeenkomsten 1.000,— 1.000,— 335,—
HB 11.500,— 12.250,— 12.378,—
Driemaster 20.700,— 20.700,— 26.904,—
Driemaster-redactie 500,— 1.500,— 1.104,—
Propaganda materiaal 750,— , 1.250,— 1.600,—
HB-info 1.500,— 1.500,— 1.800,—
Vorming 2.000,— 2.000,— —
Genmissies 5.500,— 5.500,— 7.535,—
Verzekering 200,— 200,— 200,—
Accountant 750,— 1.500,— 1.000,—
PJK-contributie 650,— 650,— 650,—
Reiskosten VR 500,— 1.000,— 276,—
Reiskosten personeel 2.000,— 1.500,— 1.560,—
Afdelingen potje 500,— rl.000, — 4.620,—
Contributie Int. Org. 350,— 350,— 668,—
Diversen 250,— 250,— 950,—
Totaal 144.900,— 149.200,—  neg. 6.671,—
Naar reserve: ƒ 1.950,—

Toelichting:.
Gezien het resultaat van het, vorige jaar, heeft het hoofdbestuur gemeend de 
begroting voor 1980 aan tëPBaiëen. Daar liet vorige jaar een negatief resultaat 
heeft cpgeleverd, is in de si^pletoire bégroting een overschot begroot, 
dat naar de algemene reserve zal toegaan. Een aantal posten op de begroting zijn, 
in vergelijking met de oorspronkelijke begroting veranderd. Zo zijn aan 
de inkomstenkant een aantal bijstellingen te vinden, naar aanleiding van de 
resultaten over het vorige jaar en de resultaten tot nu toe. Op deze manier 
kan men er zeker van zijn dat deze bedragen in ieder geval binnen zullen 
kernen, daar Ze fingeren als het minimum dat zekfer verwacht kan wórden.
Dit heeft als consequentie dat er bij de uitgaven hier en daar flink géshodd moet 
worden. Het hoofdbestuur heeft een aantal prioriteiten willen stellet., namelijk 
vormingswerk, de commissies en uiteraard ken er niet gekort worden op de ; 
personeelskosten. Op de verdere postan is gekort en een aantal zijn er gö ijk gebleven, 
wat vaak een relatieve vermindering inhoudt. De post Driemaster is verlaago entie»- de 
Driemaster in het najaar een nieuwe verschijningsvorm gaat krijgen, de verdane postel 
zijn verlaagd in evenredigheid met het totale bedrag dat er bezuinigd moest worden.
We hopen zo en met matiging van ieder het negatieve resultaat van het vorige jaar 
cm te buigen, tot het liefst, een positief resultaat. Titia siertsema
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ACTIVITEITEN KALENDER
28 mei : afdeling Utrecht, liberale JOVD-borrel in Cinecave

(onder Camerabioscocp), Oude Gracht, 22.00 uur. ,
30 mei : district Gelderland, bijeenkomst Stadsvernieuwing in

Cult. Centrum de Coehoom, 20.00 uur.
30 mei : afdeling Zwolle, ledenvergadering in Het Eigen Gebouw,

Badhuisval 9, Zwolle, 20.00 uur.
31 mei : afdeling Zeeland, ledenvergadering ter voorbereiding van het congres
7 juni : Vliegende brigade vergadering Stikkerhuis, 11.30 uur.
12 juni : afdeling Utrecht, informele avond ter afsluiting van de activiteiten

van de eerste helft van dit seizoen. Cinecave Utrecht.
14/15 juni : Zcmercongres, Euromotel Breda, zie verder in dit HB-info. , ,
28 juni : district Gelderlands Kaïrpeerweekend.
We hebben zo'n 70 afdelingen en ook nóg enkel^ districten, alleen dit 
kleine aantal afdelingen heeft z'n activiteiten laten veten.
^r blijft de rest? Denk er eens aan dat het voor buurafdelingen best 

t̂ ans leuk kan zijn op "bezoek te konen". ...
Stuur dus in het vervolg convocaties naarhet algemeen secretariaat 
de bijeenkonsten opgenanen kunnen worden in deze kalender.
ADRESSENVRAAGBAAKWIJZIGINGEN
Nieuw ongericht: afdelina Leusden
Voorzitter: Penningmeester:
Hans Klijn Mare Barmink
Kbolzaadland 13 Krakhorst 12
Leusden 3833 CH 3833 WK Leusden
033-943104 033-941215
Secretaris: Bestuursleden propaganda:
Rob Ehgel Peter Haag
Buurtweg 1 v. B.v. Oosterhoutkade 17
3832 RP Leusden 3832 AK Leusden
033-15400 033-940276
V^êe-voorzitter: Niels Heijting
Lucovic Hoytema v. Konijnenburg Ereprijshof 3
Finratark 11 3831 BA Leusden
3831 JE Leusden 
033-941840

033-943183

Afdelina Beraen od Zoom: Telefoonnumer Ankie Snits: 010-361502
Afdeling Kanaalstreek:
Nieuwe voorzitter: Secretaris:Jan Börger Roelf Koster
Groningerlaan 182 Scheepswerfstraat 9
9501 SL Stadskanaal. 9501 NP Stadskanaal
V\0: Alg. bestuurslid:
Martin Jarings Margreet Wblf
Meidoomstraat 46 Boslaan 4
9501 NP Stadskanaal 9561 LH Ter Apel
Penningmeester: 
Auke Sterenberg 
Schotslaan 22 
9561 TD TER APEL



Afdeling &H.E.:
\-v'ivVborzxtter:

Paul van Lith 
Lisstraat 4 
3333 EV Zwijndrecht 
078 - 127476
Secretaris:
Hans Peter Knegjes 
Adm. Trorpstraat 4 
3333 TH Zwijndrecht 
078-125350

SVP
Rohin Hey, 
Nassaustraat 13 
3281 BP Nutiansdorp 
01865-1276
Representatie: 
Jaoqueline Vos 
Oranjelaan 77 
3297:CK Puttershoek 
01856-1738 ;;

Penningmeester:
Gé Schöttelndreier 
Torenstraat 36 
3281 XP Numansdorp 
01865-1738

MEEEMUNG AAN ALLE AFDELINGEN

WO: !
Hahs Nei jman 
Joh. Poststraat 123

$T Zwijndrecht
, i *.;j • \;

Momenteel warden de tweede acceptgirokaarten verstuurd aan alle leden 
die tot nu toe hun ootributie nog niet betaald hébben.

N m IHOUd HP 8116

UdBUL
5^9 Ganguejy

"■ LUo^0 o/ior



JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD JÖVD JÖVD JOVD JÖVD JOVD JÖVD JÖVD JÖVD JÖVD

d o c u m e n t a t ie c e n t r u m
NEDERLANDSE POLITIEKE 

pa rt ijen

Algaraen secretariaat ■
N.Z. Voorburgwal 288 
1012 PT AT45TERDAM
020-242000 25 juii 1980, HBI 8006/08

Beste mens en 3

L ibera lism e  in  beweging i s  op het congres nog n ie t  va stge ste ld . Wel 
hebben we in  Breda u it v o e r ig  g e d iscu ss ie e rd  over de m otie Zu id -A frika»  
waarvan het e in d re su lta a t dan nu in  het H B -in fo  i s  opgenomen.

De andere m oties d ie  op het congres z ij n  aangenomen staan  ook in  d it  
H B-info  3 alsmede de p e rsv e rk la r in g  d ie  het hoofdbestuur heeft u itge 
geven naar a a n le id in g  van het congres. -
Zoals i k  ook a l  op het congres gevraagd hcb3 verzoek i k  iedereen ook 
v ia  d it  in fo  nog eens het congresboek te bewaren3 aangezien men d it  la te r  
vee r nod ig  heeft en het dan n ie t  nog een-keer door ons v e rstre k t  hoeft 
te worden. : -

r^SDEDEUKGENPLAD VOOR AFDELINGEN. fN DISTRICTEN

Het s p i j t  m ij b ijzo n d e r te hebben moeten constateren  dat op het congres 
nogal wat mensen gemeend h e b b e n 're ch t ' te hébben op g r a t is  n o t a 's  en 
propagandam ateriaal3 en z ich  z e l f  deze zaken toegeëigend hébben.
In  het ve rvo lg  z u lle n  we dus maar a ls  ’waakhond'  optreden om d it  te voorkomen.
Jammer dat het ke>m eljjk n ie t  anders kan.’

Hoewel in  de zom ervakantie w a a r sc h ijn lijk  w e in ig  mensen door z u lle n  gaan 
met hu n ,aativfite iten3 mtil ik  te n slo tte  nog mededelen dat het se c re ta r ia a t  
*in de maand j u l i  en t/m h a lf  augustus a lle e n  op maandag3 d in sdag  en 
vrijdagoch tend  bere ikbaar is .

Iedereen een p re tt ig e  vakantie  toewensend»

met v r ie n d e lijk e  groeten3 :■
Teddy Honing

se c re ta r is .

Nieuwe nota^s
" , .. ,r' , reftificatie, activiteitenkaleR&r, vergaderdata, adreswijzi

ging, midden-co^tenccrrrrdssie 
mutaties adressenvraagbaak 
persverklaringen 
noties: Zuid-Afrika en stakingen 
reglement van orde

Algemeen

" 4/5
" 6/7
" 8 

9



NIIXPE NOTA'S - 2 -

3 JOVD-ccntriissies hebben zich de laatste tijd weer bijzonder ingespannen net
het produceren van nota's.
De volgende nota's zijn nu dan ook op het algemeen secretariaat verkrijgbaar;
1. Kota "Onderwijs in de Europese Gemeenschap" van de Europa Ocmrussie (ƒ 1,50)
2. Een liberale visie op Oost-West relaties (tot Madrid 1980 en daarna) 

van de Oost-West Gommissie. (ƒ 3,50)
3. re kous in het gelijk breien.

Bsn nota van de OnderwijscoTinissie m.b.t. VSchets van een beleid voor 
emancipatie in het onderwijs en wetensschappelijk onderzoek".

4. Beter ten halve gekeerd....
Een nota van de Gnöerwij sccrmiissie met betrekking tot het Ontwikkelingsplan 
Voortgezet Onderwijs.

Hieronder volgt een korte beschrijving van de nota's 1 en 2.
Oost-West Relaties
In deze nota wordt een liberale visie gegeven op de Oost-West relaties.
De nota is in twee delen ingedeeld: in het eerste deel wordt een historisch overzicht 
gegeven, in het tweede deel wordt een liberale visie gegeven.
Hierin is ondermeer geformuleerd dat het hoofddoel van een beleid dient te zijn 
het bevorderen van de ontspanning door de dialoog met het Oostblok te blijven 
voeren. Als blijk van goede wil zou het westen naar de mening van de JÖVD 
gerust een aantal van de verouderde kernwapens, die toch zo oud zijn, dat ze in 
geval van een conflict niet gébruikt kunnen worden, eenzijdig kunnen terugtrekken.
Dit zou een goed initiatief kunnen zijn van het westen cm de verschillende 
onderbandelingen over wapenbeheersing en vermindering, die nu danig in het slop zijn 
geraak'-:, een nieuwe impuls te geven. De JÖVD constateert verder, dat er in het Westen 
totaal geen lange termijn beleid bestaat ten aanzien van de Oost-West politiek.
Zeker in de VS is de buitenlandse politiek geheel ondergeschikt aan de binnenlandse 
en wordt het buitenlands beleid alleen gevoerd cm binnenlandse politieke successen 
te behalen. v
De JCVD bepleit een grotere vrije strocm en uitwisseling van personen en 
informatie tussen Oost en West. Door Afghanistan wordt de ontspanning van twee 
kanten in gevaar gebracht. Door het oosten, omdat zij de inval gepleegd hébben, doe»: 
het westen doordat zij dit incident gebruiken als een stok cm de S.U. mee te slaan 
en als een excuus gebruiken cm de ontspanning niet voort te zetten.
Een extra hoofdstuk is opgenanen over de kanende CVSE toetsingsconferentie in 
Madrid. Omdat de JOVD gelooft, dat juist dit een goed forun kan zijn cm een aantal 
van de ideeën,, die wij hebben over de toekomst, in praktijk te brengen of althans 
er een eerste asrizet toe te geven, is ' een gedeelte met beleidsaanbevelingen voor
de Nederlandse regering opgenomen.



-lsr>Iü5i?;T tir* b>'
3 -

*• 'i'HH 5 X » * \

ïocfi’•<*>••«

Nota Europees Onderwij

f.V
5?

' '"  :"f'-•■ ' v Wr,tr.j'pt•tP'iEen werkgroep van de CosaiilsM’é 'jE&r pp$ heeft de afgelopen maanden een 
nota aangaande een mogenjk' Èürs^eea>Onderwij sbeleid geformuieèrdi' ‘\t 
De werkgroep cor^tateéeft'‘:!£n'':i debirota dat er van een onderwij sbeleid^' ';:irT'’'ï,, 
op Europees niveau geen sprake. -^indt slechts een uitw£sselinigI;''ivi
plaats van ideëen.Wel heeft de 'ëêitiefnSchap beperkte actieprogramma' s  ̂
cp stapel, gezet.Wij pleiten voor. éeh;wederz ijdse erkenning van :•'• •••• - s r y - '- y  
diploma's in de lidstaten,waarop (en niet in omgekeerde volggrde)^ ",V
een algemene vergelijking ven d e - v e r s c h i l l e n d e  onderwijsvörtettv-’rt 
kan plaats vinden.Aan dWze-iih^ilJ;pgn<̂ . maatregel zal gen;. :syst©eW'.;:!Vih1 
studiefinanciering en rcg'iöSai^ 'Ëfii'î êrsteuning moeten Worden gekóppeld,
wil de vrije vestiging in de Qemelhsigjiap werkelijk moge lijk worden ..
gemaakt.Dit is één v̂anv-:d^.f^ai^y^^\ij^!e maatregelen waar de werkgrc
voor pleit,voordat v:e kunnen spf^foép.vVen het bestaan van éérbjB 6by|
Europees Onderwij sbeleid.
•» *iïiötai '£s ...alx f ' 1 ,-,50 ï rtexifóëïé te!

J..OOU1
secretariaat.

jnor-iiBbiX'? uix ..ois r - T .fvt- .
* £,CT.T.Piq^yj:S ; ;  , X j n i ood?: i' 09 pswIebbiM

■ T ■Xibb--jVia
- ■... - 3 oh TStfat®

<?o. ,̂ggt^er'^egël in stelling 13 vanTde^^hergieresolutie moet ygrvallên
Daarvoor in de plaats moet komenfde ëaèdprijzen van gedeeltelijke" , 
oi vergelijkbare energiedragers èieneh in internationaal verband n̂.1. 
in het bijzonder binnen da EEĈ -giOjveelf’-mègelijk gelijk getrokken Üje' Vj ;4-„
v;ordsn. 
ACTIVITEITENKALENDER: nf-i-

28/29 juni:kampeerweekend van district Gelderland.nadere berichtgeving 
nog niet bekend.

29 juni:afd.Venlo heeft samen mét het CDJA een politiek jongeren café 
in Symphor-ion, Dcminicanenstraat 6 te Venlo.

x r r.

*"7rGADERDATA:
2j augustus (onder voorbehoud) Vliegende Brigade vergadering 
13 (en eventueel 14) september:amendementenbeurs Lib in Beweging 
20 september: verenigingsraad
11 (en eventueel 12 oktober):BAV óver Liberalisme in Beweging 
1 november: verenigingsraad ■ ’
15 en 16 november:congres . ■ . ;1BU>0ï

ADRESWIJZIGING: .
secretariaat afdeling Utrecht (DionrBiï“5të^s) gaat verhuizen naar: 
Kariboestraat 197,3523 PE Utrecht en heeft vanaf 1 juli telefoonnummer 030-523207. 09 ' ;

ov?s-<J

MIDDEN-OOSTEN COMMISSIE:
Er bestaan vergevorderde plannen pm te komen tot de oprichting >: 
van een landelijke midden-oosten commissie.Geen commissieervaring is* 
een pré,wel wordt belangstelling verwacht.voor de problemen in het 
midden-oosten.
Opgave kan geschieden bij het, algemeen secretariaat of bij Robin 
Linschoten,internationaal sècretarisv



MUTATIES ADRESSENVRAAG8AAK - - 4 -

Hoofdbestuur 
Annette Schijvenaars 
nieuw adres: 
Karlboestraat 197 
"*523 PE UTRECHT, 
030-522344 (tijdelijk) 
030-523207 (na 1 juli)

Afdelina Breda:
Sandra Mossou is uit het bestuur. 
Riinmond;
Secretaris Dick Buter is uit het bestuur 
alle correspondentie naar de vz 
Piet-Heyn Goedhart.

Afdelina Maastricht: 
Voorzitter* v 
Yolande van Aubel 
Koningsplein 58D ; 
6224 EE MAASTRICHT - ..

District Zuideliik Zuid Liirbura 
Vz
Sjef Spiering 
Relindisstraat 8

. 6114 HB SUSTEREF 04499-2274
Secretaris:’'.'. • ;-U i' 
Freerk André: de la Porte 
Aramislaan 82 ;k; . 
6213 BV MA ASTRICHT

Secretaris:
Frans Baékhuis ■
Postbus 2002

. 5600 GA EINDHOVEN 040-526736, 043-612969 (w)
Penningmeester:
Leen Cbllas 
cannerweg 195 
6213 BD MAASTRICHT ,

Penningmeester:
Zie Ma' astricht Leon Cbllas 
W P  Yolande van Aubel, zie Maastricht 
2e.Secr F.A. de la Porte, zie Pfeastricht.

Vervolg distr. Z.Z* Linto. ; 
VVD ■ 
Rien Romers 
Synagogeplantsoen 7 
6231 KH MEERSSEN

Intern, secr.
Eric Wetzels
Kleiweg 25
6267 BT CADIER EN KEER

Afdelina Harén: ■■■- 
Voorzitter?
Robert-Jan Hinloopen -
Schoütelaan 11
9751 PL Haren 050-348472

Afdeling Delfland: 
Voorzitter:
William van Pfele 
Gëestbrügweg 38-40 • 
2281 CL RIJSWIJK 
070^996784

Secretaris: 
RóbertVos 
Zie bewen

; Secretaris: 
Jos Smit ‘ 
Zie boven

Penningmeester:
Peter van Heuvelen 
Oósterweg 18
9751 PH HAREN 050-344241

Penningmeester:
Tineke Berfkens 
De Star 2
2266 NA IEID6CHÈNDAM 
070-271229

Afdelina Gouda e.oir ' ( Vervola Gouda
Voorzitter 
5asker de Boer 
7. Henegouwenstraat 5 
1QUDA
1820-16575

Penningmeester: 
Theo in ’t Veld 
Middelweg 20 
Ptoordrecht 
01827-2376

ecretaris 
irianne de Boer 
C&tsiaanH. 

13DÖWVE5N 
828-3350

2e secretaris 
Robert Ttettelaar 
J. van Necklaan.27 
GOUDA'
01820-10667



AftteUnn Alkraar/Beroen/Cas tricum:
- 5 -

Voorzitter:
Jos Snit
Kleibroek 4
1901 SX CASTRICUM :-
02518-52513 (weekend)
070-996784
Secretaris:
Rob van der P as 
Spaaiknes 2i 
1862 AV BËRGEN 
02208-5839
Penningmeester" 
Sandra Spuls 
Dotterbloem 5 
1902 ®  CASTRICUM 

^  02518-55333

Coördinator Alkmaar: 
Frits Westerkamp 
Muiderwaard 97 
1824 XC ALKMAAR 
072-611439
Obordinator Bergen 
Herman Schuiveling 
J. Leyenlaan 46 
1862 CL BERGEN
Coördinator Castricum 
Hilda de Wijn 
Peméstraat 69 
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secretaris:
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penningmeester:
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Voorzitter 
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tweede secretaris:
Lucien Kleinjan,
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tel 078-126258
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secretariaat: Zeeweg 37

1753 BB Sint Maartenzee

secretaresse
Liduine Reuser
Daam Föckemalaan 22
3818 KG Amersfoort tel. 033-31292
Penningmeester 
Joüke Hopperus Buma 
Huygenslaan 18
3818 WC Amersfoort tel. 033-12164



PERSBERICHT
Eindelijk is het dan zover!
Nadat de JOVD jarenlang erop heeft aangedrongen, gaat de W D  haar 
beginselverklaring herzien. Op vrijdag 30 en zaterdag 31 mei zal de 
W D  beginnen met de behandeling van de amendementen op de ontyerp- 
beginselverklaring.
In een vroegtijdig stadium heeft de VVD kenbaar gemaakt, graag het 
JOVD-commentaar te vernemen op het werk van de Commissie Geertsema.
Dit heeft geresulteerd in de publicatie van "Liberalisme in Beweging 
In dit kader voelt de JOVD zich nu geroepen om een oordeel te geven 
over de amendementen.
De JOVD is het uitdrukkelijk oneens met de stemmen die zijn opgegaan 
om de behandeling van de beginselverklaring en het Liberaal Manif st 
zoals deze daar liggen, op te schorten (amend. 2 en 10). Daarnaast 
zijn we van mening met de WD-afd. Den Haag (amend. 3) dat zowel de 
beginselverklaring als het Liberaal Manifest, gezien moeten worden 
als uitgangspunten voor verder overleg voor hen die willen komen tot- 
een evenwichtige middengroepering in de Nederlandse politiek. Om dez 
reden zijn wij het oneens met de amendementen 11 en 12 van de Kamer
centrale Haarlem en afd. Delft over over artikel 1.
Het JOVD-hoofdbestuur is tegen de opneming in de beginselverklaring 
van de begrippen "particuliere ondernemingsgewijze productie" "het. 
private bezit van de productiemiddelen" en "de vrije markteconomie" 
(amend. 7). Wij zijn van mening, dat deze begrippen slechts middelen 
zijn om een bepaalde maatschappijvorm te realiseren. Zij hoeven der
halve niet inidé'beginselverklaring te worden opgenomen.
De JOVD is het met de afdeling Den Haag (amend. 34) eens, dót het li
berale mensbeeld het beste gestalte zal krijgen in een veelvormige 
samenleving, die gekenmerkt behoort te zijn door naastenliefde én er
kenning van de menselijke waardigheid. De toevoeging, dat deze laatste 
twee begrippen vanüit hét christendom en het humanisme tot ons zijn 
gekomen, is overbodig.
Ten aanzien van de amendementen 42-55, wil de JOVD opmerken, dat in
dien artikel 4 wijziging zou behoeven, de JOVD niet tegen de tekst 
van het WD-hoofdbestuur is. Het liberale denken is nu toch echt wel 
zover geëvalueerd, dat de overheid meer taken heeft dan het waken v*^r 
een soort rechtsorde waarin de vrijheidsbeleving het enige is dat de 
overheid behoort te garanderen. Door de steeds groter wordende pro- 
blematiekvan milieubeheer, ontwikkelingssamenwerking, het opvangen 
van etnische minderheden, die het particulier initiatief niet alleen 
aankan, moeten we zelfs eisen, dat de overheid een steeds grotere 
taak krijgt.
De JOVD vindt, dat men, gezien de band die bestaat tussen het Nede - 
landse volk en het Huis van Oranje, op dit moment de monarchie niet 
moet afschaffen. Toch is zij van mening, dat een keuze voor een mo
narchie onder het Huis van Oranj:e als meest aangewezen staatsvorm voor 
Nederland (amend. 68 en 125), niet thuishoort in een liberaal begin
selprogramma.
Ten aanzien van de rechtvaardiging van belongingsverschillen vinden 
wij, dat inkomensverschillen uitsluitend dienen te kunnen ontstaan 
door:-verschillen in maatschappelijk nut v.d. resultaten van arbeid 

-verschillen in inspanning 
-verschillen in aard van het werk.

Daarom zijn wij tegen amendement 93 waarin ervan uitgegaan wordt, 
dat inkomensverschillen gerechtvaardigd zijn en waarin voorbijgegaan 
wordt aan een systeem van vrijwilligerswerk dat vergoed zou moeten 
worden door het zg. biologisch minimum.
De JOVD is erg blij met amendement 98, waarin wordt gesteld, dat het 
deelnemen aan het arbeidsproces geen doel op zichzelf is, maar een 
middel om verschillende doeleinden te verwezenlijken.Dit geldt voorr- 
al voor de toekomst. , , .
Tot slot heeft de JOVD geen behoefte aan nieuwe artikelen.



De onafhankelijke liberale Jongeren Organisatie voor Vrijheid en Democratie 
(JÖVD) heeft zich op haar zcnercongres in Breda uitgesproken voor het feit 
dat Zuid-Afrika geboycot kan worden. Wij geloven dat de dreiging van een 
serieuze boycot voldoende druk op het Zuid-Afrikaanse regime zal uitoefenen 
om binnen een aanvaardbare termijn een, einde te maken aan de apartheid.
De Nederlandse verantwoordelijken zullen dan ook in deze in de VN en de EPS 
stappen moeten nonen welke tot een dergelijke druk zullen leiden.
Daarnaast is de JÖVD van mening dat de W D  en de PvdA cp elkaar zijn aange
wezen waar het de regeling van de abortusproblematiek betreft. Wij dringen er 
bij de W D  cp aan on de dialoog met de PvdA open te houden. Ook achten wij 
het een goede zaak wanneer de wijzigingen cp het abortuswetsontwerp, zoals 
die in het overleg tussen PvdA, W D  en D'66 tot stand zijn gekomen, in het 
parlement door de W D  worden ingediend en ondersteund,
De JöVD constateerde tevens dat onze wetgeving een lacune kent aangaande het 
stakingsrecht. Met name de positie van de werkwilligen is onduidelijk.
De JÖVD vindt dat bij een regeling van deze zaak aandacht moet worden besteed 
aan:
1 a) bét centraliseren van het stakingsrecht bij de cndememerskamer van het 
Gerechtshof te Amsterdam, en
b) dat inkomstenderving van de werkwillige werkenemers dient te worden gere
geld.
Over de belastingvoorstellen die volgende weëk in de Tweede Kamer aan de orde 
komen, meende de JöVD dat door de wijziging van de tarieven het schenkings- 
en successierecht discriminerend werkt en derhalve geamendeerd moet worden. 
Ook werd er op het JöVD-congres een lans gebroken voor de invoering van een 
inflatieneutraal belastingsysteem. Derhalve staat de JöVD beslist niet abso
luut negatief tegenover de voorstellen van Hofstra.

p! / Persverklaring d.d, 15 juni 1980

'T



Overwegende: - dat aan de geïnstitutionaliseerde apartheid in Zuid-Afrika zo spoe
dig nogelijk een einde dient te worden gemaakt,

- dat primair via een dialoog en al wat daar mee samen hangt zulks 
getracht had moeten worden en moet worden bewerkstelligd,

- dat een totale boycot pas na overeenstemming binnen E.P.S. en V.N, 
verband als middel aangewend mag worden,

- dat Nederland in deze een initiatief nemen e rol moet vervullen,
- dat met kracht de liberale democratische kirachten in Zuid-Afrika 
ondersteund dienen te worden door het Westen,

spreekt als haar mening uit:- dat de Nederlandse iregering zovel als de EEG lid' ta-
ten met kracht moeten streven naar de opheffing van 
apartheid in Zuid-Afrika,

- dat on dit te bereiken alle democratische, politieke 
en diplomatieke middelen moeten worden aangewend,

—> dat de dreiging van een serieuze boycot Voldoende 
druk op het Zuid-Afrikaanse regime zal uitoefenen 
cm binnen een aanvaardbare termijn een einde te maken 

o.- . / aan de apartheid,
- dat de Nederlandse verantwoordelijken in de V.N. en
E.P.S. stappen moeten nemen welke tot een dergelijke

; , druk zullen leiden,
- dat deze termijn verstreken is op het moment dat fun-

C. damentele aanzetten tót opheffing van de apartheid
niet meer door middel van wijzigingen in de Zuid-Afri
kaanse wetgeving te bereiken zijn,

- dat Nederland slechts indieri een parlementaire com
missie op de noodzaak hiervan wijst én slechts indien 
hiertoe in V.N. dan wel E.P.S. verband wordt beslo
ten mag worden overgegaan tot een totale boycot,

- dat de nadelige consequenties in geval van een boycot
: voor landen rond zuid-Afrika zo veel mogelijk gecortpen-

seerd dienen te worden 
en gaat over tot de orde van de dag.

De JÖVD in vergadering bijeen op 14 ' en 15 juni te Breda,

Motie Stakingen
De JÖVD in vergadering bijeen op 14 n 15 juni te Breda,
Overwegende: - dat in de huidige wetgeving een goede regeling van de positie van 

werkwilligen, de procedurele gang van zaken rond stakingen, de een- 
héid van rechtspraak en de positie van ambtenaren bij stakingen 
ontbreken,

— dat alle pogingen vanaf de zestiger jaren om tot een nadere regeling 
te komen ten aanzien van voornoemde punten tot nu toe niet tot resul
taten hebben geleid,

- dat het afgelopen jaar de gang van zaken rond de stakingen de nood
zaak on tot wetgeving te komen overvloedig heeft aangetoond,

- dat in werkgevers- en werknemerskringen over deze zaken geen eens
luidende opvatting bestaat,

spreekt als haar mening uit; - dat regering en parlement zich actief bezig dienen
te houden met de wetgeving rond de werkstaking,

- dringt er bij regering en parlement op aan op korte 
termijn te komen met voorstellen die in elk geval de 
volgende punten omvatten:

- het centraliseren van de stakingsrechtspraak bij de Ondernemingskamer van het 
Gerechtshof te Amsterdam,

- het vastleggen, financieel en juridisch van de positie van de werkwilligen, waarbij 
ervoor moet worden gezorgd, dat werkwillige werknemers geen inkomsten derven,

- het wettelijk vastleggen van een aantal procedurele regels t.a.v. stakingen,
- een regeling over het wel of niet aannemen van een stakingsrecht voor ambtenaren, 
en gaat over qp de orde van de dag.
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Persverklaring' uitgegeven door het Hoofdbestuur d.d. 23 juni 19C>0 over de 
Oost-'/est verhoudingen haar aanleiding van' de ;nota uitgebrdclit ’rlokr 'dé -u:-' ' 1- ‘ " ' 
Oost-.."est commissie.

DeIdÖVB-■Gonstageert, d%' ér irihièt̂ Jest'eh ëcn ortt’o'erékkend' '"beleid bé-lX '' 
staat -ten.̂ d:ansjiej;. yan, dje.: Oosi-Heat oolitiiek».i/[:antuit ons liberale standpuntg 
vindén- tri j jhet'-hoofddoel van Het' beleid hët bevorderen: 'van de ontspanning 
door middel van een blijvende dialoog met het Oostblok moot Mijn.

' De :10VD Hieê'ft‘‘ernstïgè bezwaren '"óege:! Het' vergroten'; vn het kernwapen- 
arsenao.i. Zij vindt echter tevens, d̂ t de verdediging,sgeloofwaahdigh.e.id. van
■-’Heft;~iëgteh niet mag afhèiieh. Daarom mbet de trf tib: e ff éo t iVi t e i't'

• s rir*' c\

3 h a iu jlc c u r ig h e id  ' o n ' tji

v. n de.:,̂ ogyeniio&e.l%r'j>fr!ryS®jni'.Jig vergroot ■ worden.;
Om de onderbandelingen over de bemerking van de bewapeningswedloop een hiëtiwê 
impuls te geven, zou het eesten.een aantal, verouderde, kernwapens kunnen 
terugtrekken. Bovendien moeten beide partijen, waarom' liet 'lesten niet als
eerste, om zijn goede wil te tonen, .zijn wapens slechts gaan richten op mi-. •.v:,,pqn;>,buorff! £ a a i  J s .1 a kg> ik  .■ sww aw-p. ra-.. t .-a aa ■ L a*a: pi
l ita irê id p e le s ji .- ,a  : ._r : n o : n : . a t ~ a  aa-. a-w - o ai-', a- ..ppa ■ j . /  ■

De JOVD gelooft, dat een politiek vhi hnenSenrecht eii"' op’"korte termi jn' " 'j h 
niet erg effectief zal zijn. Hoewel het belichten van de positie van indivi
duele dissidenten belangrijk kaai zijn, dient het beleid in eerste instantie 
gericht te zijn op het verbeteren v n de positie van de gehele Russische 
bevolking.

#
De JOVD benadrukt het bel ng van de CV315- conf erent-ï e in Madrid in 

november a.s.» Zij gelooft, d t dit een goed forum zal zijn om de dialoog 
met liet Oosten een nieuwe aanzei te geven. De JOVD is er een voorstander van 
dat in ÏT ader land p- n de conf i-en.tie een zo groot no ge lijke bekendheid gegeven 
wordt. Zo zouden in de delegatie ook niei-ambtelijken 'runnen worden opgenomen 
waarbij wij speciaal denken aan een jongerenvortegemroordiger.

Tot slot zou de JOVD vallen pleiten voor een grotere vrije stroom en uit
wisseling ve.n personen en informatie tussen Oost on Viest om meer wederzijds
begrip voor elkaar te kweken.
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Persinformatie d.d. 24 juni 1980
Het hoofdbestuur van de JOVD stelt zich op achter het amendement 
Brinkhorst met betrekking tot de beperking van het Lidmaatschap 
Koninklijk Huis.
De JOVD stelt zich op het standpunt dat de constitutionele monarchie, 
onder het Huis van Oranje, het best gediend is met een duidelijke en 
beperkende onschrijving van het begrip Lidmaatschap Koninklijk Huis.
Hiermee moge duidelijk zijn dat het voorstel van de heer Patijn onze 
voorkeur verdiende bekeken vanuit een principiële positief kritische 
monarchistische benadering.
Nu dit is verworpen achten wij het een slechte zaak dat de WD-fractie 
in meerderheid zich niet achter de, het lidmaatschap van het Konink- /- 
lijk Huis beperkende, amendering van de heer Brinkhorst heeft ger 
schaard.

In tegenstelling tot hetgeen aangekondigd staat in de inhoudsopgave, 
zal het reglement van orde pas gepubliceerd worden in de HB-info 
die na de vakantie zal verschijnen,
Hiervoor onze excuses.



DOCUMENTATIECENTRUM
NEDERLANDSE POLITIEKE

PARTIJEN

JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD

MEDEDELINGENBLAD'VOOR AFDELINGEN EN DISTRICTEN

Algemeen secretariaat,
N.Z.Voorburgwal 288,
1012 RT. AMSTERDAM.
tel 020-242000 ‘ 29 augustus 1980,HBI 8008/09

^ - -- ■ i — - ̂ I  r ; V - “ -- , ■
Beste mensen, •.
Nu iedereen hopelijk weer is uitgerust van een periode zonder 
JOVD activiteiten,kunnen we weer starten met de werkzaamheden voor 
het nieuwe seizoen.Een periode die voor de JOVD erg druk zal zijn, 
aangezien de Tweede Kamerverkiezingen al weer voor de deur staan.
Ook binnen de JOVD sullen er veel activiteiten plaats vinden.Ik 
Verwijs hiervoor naar de activiteitenkalender waarin een planning 
voor het najaar is opgenomen.
Dit HB-info zal,als alles loopt zoals dat, zou moeten, in de .toekomst 
minder vaak’gaan verschijnen en dunner worden.Deze wijziging wordt 
veroorzaakt door het feit dat de Driemaster vaker gaat verschijnen 
en een deel van de functie van het HB-info overneemt.Een goede 
zaak,aangezien de Driemaster bij ALLE leden kowt.

^Tenslotte heb ik nog een persoonlijk verzoek;van 5 t/m 26 september 
'oen ik met vacantie en iedereen wordt dan ook vriendelijk verzocht 
mijn kantoor in die tijd niet te bellen(dat heeft dan toch geen zin 
en aan tolerantie zijn tenslotte grenzen)

met vriendelijke groeten,
Teddy Koning, 
algemeen secretaris.

INHOUDSOPGAVE:
blz 2 amecdemenfeenbeurs
blz 3 activiteitenkalender

prijslijst propagandamateriaal 
blz 4 mutaties adressenvraagbaak 
blz 5 nieuws van de W P  
blz 6 afdelingsreglementen 

afdelingspotj e 
rectificatie 
agenda verenigingsraad 
halfjaarlijks overzicht

blz 8 notulen VR 24 mei 1980 
blz 11 persbericht 
blz 12 persbericht
bij lagen:reglement van orde 

bij congressen.

blz 7
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AMENDEMENTENBEURS LIBERALISME IN BEWEGING.

Om tot een vlotter afhandeling van Liberalisme in Beweging 
te komen is besloten tot het houden van een amendementenbeurs.
WANNEER EN WAAR?
De amendementenbeurs wordt gehouden op 13 september a.s. in het 
Stikkerhuis te Amsterdam adres:N.Z.Voorburgwal 288.
WIE ZIJN WELKOM?
1. één afgevaardigde van elke afdeling die amendementen heeft 

ingeleverd(per onderwerp kan er uiteraard wel een ander komen, 
maar slechts één tegelijk krijgt toegang)

2. drie (maximaal) afgevaardigden per district,met het verzoek
dit aantal zo klein mogelijk te houden.Ook hier geldt dat er voor 
ieder onderwerp andere afgevaardigden mogen zijn.Duidelijk 
moet echter zijn dat alleen diegene die voor het op DAT 
moment behandelde onderwerp onderhandelaar zijn,worden toegelaten. 
Deze maatregelen mogen streng lijken,maar ze zijn absoluut 
noodzakelijk voor een vlot verloop van de vergadering.

PROGRAMMA
10.30 — 11.15 mens en wereld
11.15' ‘i- 12.15 mens en omgev i ng/mi1ieu
12.15 - 13.00 mens en omgeving/r.o
13.00 - 13.45 pauze
13.45 — 14.45 mens en recht
14.45 . — 15.45 mens en welzijn
15.45 - 16.00 pauze
16.00 - 17.15 mens en staat
17.15 - 18.15 mens en welvaart A
18.15 - 19.30 pauze
19.30 20 30 mens :en welvaart B
20.30 21.00 mens en welvaart C
21 iOO - 21.30 mens en ontwikkeling
Dit programma is tamelijk vol en belooft een drukke vergaderdag. 
Het Hoofdbestuur meent echter dat dit de voorkeur verdient 
boven 2 dagen vergaderen met alle kosten vandien(overnachting).
Van afdelingen die wel amendementen hebben ingediend,maar NIET 
aanwezig zijn,wordt aangenomen dat ze geen prijs stellen op 
handhaving.
Alle afdelingen worden verzocht aan het algemeen secretariaat hun 
vertegenwoordigers door te geven.
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ACTIVITEITENKALENDER ^
29 augustus: AFD; NRD.VELUWE vergadering in de "Stern, Hoofsstr. 108 te Epe;

Dhr. Terschegget (asp.2eKlid VVD en weth. in Nijkerk) spreekt, over 
volkshuisvesting en het daarbijbehorend krakersprobleem in Nederland. 
Aanvang: 20.00 uur. ! ■

4 september:
5 september:

29/30 aug. en 
5/6 sept.
11 september:

13 september:

20 september: 
23 september:
9 oktober: 
11/12 oktober: 
10 oktober:

18 oktober: 
31 oktober:
1 november:
8 november: 
15/16 nov.: 
22/23nov.: 
29/30 nov.:

Afd. DEN HAAG: borrel ?????
Afd. BREDA: informele openingsbijeenkomst; spreekster Mies Saelman 
(D'66. fractievoors.,gemeenteraad)
WD-congres Liberaal Manifest

Afd. EDAM./VOLENDAM - debat gemeenteraad halverwege zittingsperiode 
Sprekers: burgemeester + vertegenwoordigers van alle partijen. -
Plaats: Harmonie, Voorhaven 92, Edam - aanvang: 20.00 uur 
JOVD-landelijk: amendementenbeurs Lib. in Bewg. Plaats: Stikkerhuis, 
N.Z. Voorburgwal 288, Amsterdam - Aanvang: 10.30 precies'. !'. 
Verenigingsraad - Stikkerhuis,N.Z.Voorburgwal 288 Amsterdam 
AFD, BREDA - huishoudelijke vergadering
Afd., DEN HAAG: ALV. Na afloop spreekt R. de Haze Winkelman (vz.JOVD) 
Introductie weekend Utrecht
AFD. BREDA - thema-avond 'dociale dienstplicht' Uitnodiging DS'70
afgevaardigde e.a.
.BALV . . ... *
AFD. BREDA - huishoudelijke vergaderng
Verenigingsraad - Stikkerhuis, NZ. Voorburgwal 288 te Amsterdam.
kadercursus Noord
Najaarscongres
kaderweekend Onderwijs
introductieweekend Zuid-Nederland.

PRIJSLIJST PROPAGANDAMATERIAAL - : '■

stickers ƒ 0,10 Countourennota Reactie ƒ 1,50
buttons ƒ 1,-- VN-nota (in hérdruk) ƒ1,50
affiches kl. (niet in vooraad) ƒ 0,50 introductienota ƒ 1,--
affiches groot ƒ 1,-- Wegwijs in pol. Nederland ƒ 1,50
Liberalisme in Beweging ƒ 1,50 Onderwijsnota democratisering ƒ 1,50
kernfolder ƒ 0,10 (in herdruk)
oude Driemasters p ƒ 0,25 Jeugdwerkloosheid ƒ 1,50
Driemaster ƒ 1," Toekomst Parlementaire Democr. ƒ 7,50
adressenvraagbaak ƒ 3,50 Nota 'onderw. i.d. Europese
organisatorische yraagbaak ƒ 2,50 Gemeenschap ƒ 1,50
politieke vraagbaak ƒ 1,50 nota Oost-West ƒ 3,50
Zwartboek Justitie ƒ 2,50 briefpapier ƒ 0,05

enveloppe ƒ 0,05

Zoals uit de activiteitenkalender valt op te maken, is de BALV 
VERSCHOVEN van 11/12 oktober naar 18/19 oktober te Santpoort.

Het Hoofdbestuur heeft besloten over te gaan tot de opheffing 
van de volgende drie afdelingen:-Alphen aan de Rijn,

-.b- ' ■ r:i.f■ -Soest
: -Noord Oost Polder
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MUTATIES ADRESSENVRAAGBAAK 
A fdelinq Rijnmond:
Na 15 augustus 1980ris het nieuwe secretariaatsadres van de afdeling 
Rijnmond:
Pfej. I. van Osch, Valeriusrondeel 341, 2905 CK Capelle a/d iJssel. 
Ttel.; 010-513031.
Afdeling Roosendaal:
Nieuw bestuur:
Voorzitter: Wirn Vromans . Hoofdred./pr: Rob Thielen

Hoogstraat 2 Mozartlaan 15
ROOSENDAAL ROOSENDAAL

Lid :Cbmé Panmens
Vfesemaelestraat 12 
WOUW

Penningm. : Wim Gooser.s
Plantagebaan 11a 
WOU»?

Afdeling Eieren:
Rectificatie secretariaatsadres in vorige HB-info.
Rdoert Vos, Rijksstraatweg 71, 9752 AL HAREN, 050-345840
Rectificatie: HB
m  het vorige HB-info stond vermeld dat het nieuwe telefocnnumer
van Annette Schijvenaars per 1 juli zou wijzigen. Tot op heden is
dat nog niet gebeurd. Zij is dus bereikbaar onder:
030-522334 (tijdelijk), 030-523207 (definitief).
Afdeling Arnhem:
Voorzitter: John Thylor Lid: Mirjam Vfolters

Paardenbloemstraat 5-3 Mauritiusstraat 13
ARNHEM, 085-218807 RHEDEN, 08309-1772

Secretaris: Mare Zwaaneveld Red: Joke Pen
ï-torletpad 5 C. Houtmanstraat 10
ARNHEM 085-426651 RHEEEN.

Penningn. : Nanno Kroeze ^
E. v Beinumlaan 81 ;
DIEREN 08330-14774

secretaris: Michael de Braaf
Fazantenstraat 112 
DEN HELDER (02230-14077)

penningm.: .René Nater 
Zeeweg 37
St.MAARTENSZEE (02246-1560)

propaganda Petra van Namen
Lauwezeestraat 16 
DEN HELDER (02230-12971)

Afdeling Den Helder 
Voorzitter: Leonard Nater 

Zeeweg 37
1753 BB St.MAARTENSZEE 
(02246-1560)

Vice-voorz. Bart Beets
. Timorlaan 16 
Den Helder (02230-15138)

Secretaris ; Cilly Nuyts
Diepenbrockiaan 2 
R0QSENDAA1

District WEST en 'sGRAVENHAGE: per 1 september 1980 is het adres van Cees Rooke,
Antonie Duyckstraat 4c, 2582 TK 's-Gravenhage.



NIEUWS VEN DE W P
Vrienden, het is weer zoveïrJ Een nieuw politiek seizoen staat voor de deur. 
De politiek zal het korrend jaar in het teken staan van de Ttoeede Kamer
verkiezingen. Traditioneel is dit een tijd waarin er veel werk aan de 
winkel is voor de JOVD. Een periode ook, waarin het JCVD optreden 
belangstellend wordt gade geslagen door de media.
Veel jongeren worden indringend geconfronteerd met politiek en daarvan 
dienen wij gebruik te maken. Per slot van rekening kan ons ledental 
niet groot genoeg zijn. Op naar de 30001
Het is echter wèl zaak dat wij goéd beslagen ten ijs kanen. Gelukkig 
is het afgelopen jaar het:cornnissiewerk van de grond gekomen. De vruchten 
van dit werk moeten nu geplukt worden.
Hiervoor is het zogenaamde "HUISKEMERPLEN" ontwikkeld.

^ Wat houdt dit in?
Het is heel sinpel, op dit menent liggen er veel nota's, resoluties 
en ander publicaties qp het secretariaat. Do stellingname die de 
JÖVD heeft ingenemen hoort echter te worden vertolkt door de JOVD-ers ,• 
in het land. De JOVD mening moet over het voetlicht worden gebracht.
Juist nu met de verkiezingen voor de deur. Door het organiseren 
van een avond, bijvoorbeeld bij een bestuurslid van de- afdeling thuis, 
waarbij je een lid van een der buitenlandse of binnenlandse commissies 
uitnodigt eens iets te vertellen over het werk van zijn commissie.
Over dit werk werk wordt je dan al snel veel wijzer.
De afgelopen anderhalf jaar hebben op binnenlands terrein de volgende 
commissies gefunctioneerd:

- Energie
- Liberalisme in Beweging
- Cnderwijs
- Justitie i v

f- - Scciaal/econcmische zaken.
- Huisvestingscarrrdsse (nieuw)
- CRM-canmissie (nieuw).

Op buitenlands terrein zijn dit geweest:
- De Europa camdssie
- Oost-Vfest commissie
- VN Commissie.

Het secretariaat kan je mededelen wie er in deze commissies hebben gezeten. 
Ieder lid van een commissie is in principe bereid zijn/haar medewerking 
te verlenen. Dus wat let je?
Bel eens wat mensen op en ga eens een avond over politiek praten.
Ik vertrouw erop dat dit idee aan de orde karnt in de afdelingsbesturen 
wanneer zij zich beraden over hun plannen voor;de kamende tijd.

Bart Lijdsman



- b -

AFDELINGS REGLEMENTEN
In het nieuwe huishoudelijk reglement is opgencmen dat alle afdelingen 
die Zich over meer dan één gebied uistrekken verplicht zijn een 
afdelingsregleirent te hebben waarin o.a. hun gebied is vastgelegd.
Alle afdelingen voor wie dit geldt en die geen reglement hebben 
(of geen reglement hebben waarin het gebied wordt vastgelegd) 
worden verzocht z.s.m. een reglement ter goedkeuring aan de algemeen 
secretaris voor te leggen, (of een aahvulling op het bestaande).
AFDELINGSPOTJE VOOR NIEUWE EN NOODLIJDENDE AFDELINGEN
Bij het vaststellen van de' herziene begroting 1980 is besloten het 
afdelingspotj e voor nieuw op te richten eh noodlijdende afdelingen 
drastisch in te krimpen.
Een consequentie hiervan is dat de geldkiaan drastisch dichtgedraaid 
moet worden en deze "subsidies" niet meer verstrekt kunnen worden.
Wel zal er een mogelijkheid komen om geld bij het hoofdbestuur 
te lenen (voor dezelfde doelgroep). Wanneer de afdeling financieel 
wat sterker in de schoenen staat/ dient meh het geld terug te betalen.
Ook zal er bekeken worden of het mpgelijk is die afdelingen op 
andere wijze steun te verlenen (bijv. d.m.v. het verstrekken van 
propagandamateriaal). :
Afdelingen die hiervoor in aanmerking willen komen dienen hierover 
aontact op te nemen met de penningmeester. En alleen in zeer dringende 
nood uiteraard!
BILTHDVEN
Bij het "toewijzen" van HB-leden aan afdelingen, was de afdeling 
Bilthoven niet opgencmen.
Deze afdeling zal in het vervolg onder de voortdurende aandacht 
en zorg van Annette Schijvenaars kanen.
VERENIGINGSRAAD
Frank Spoelman, lid van de verenigingsraad voor Groningen heeft 
zijn functie neergelegd.
In zijn plaats zal zo spoedig mogelijk een ander benoord worden. 
RECTIFICATIE (WP-district West)
Door een misverstand is in het vorige HB-info vermeld dat Dick Buter 
- W P  van het district West - was qpgevolgd door Waldotar Wilken.
Dit berust op foutieve informatie. Dick Buter oefent tot 1 september 
gewoon zijn functie als W P  uit. Op het manent van verschijnen van 
dat HB-jhfo was er nog geen beslissing genomen over een eventuele 
opvolger.



AGENDA VERENIGINGSRAAD 20 SEPTEMBER 1980
plaats;Stikkerhuis te Amsterdam 
aanvang;13.00 uur
1. opening
2. ingekomen stukken ,en mededelingen
3. goedkeuring notulen d.d. 24 mei j.1.
4. organisatorische zaken
5. politieke zaken
6. internationale zaken
7. financiële zaken
8. driemaster
9. WVTTK
10. rondvraag
11. sluiting

&
HALFJAARLIJKS OVERZICHT
uitgaven 1/8 begroot
personeel 34 .877 72.500 inkomsten 1/8 begroot
huisvesting 4.545 8.250 CRMsubsidie 67.219 95.750
secratariaat 8.063 14.000 WDsubsidie - 9.000
congressen 2000 1.500 contributie 20.725 26.000
bij eenkomsten 664 1.000 , abb driemaster 6.832 8.000
hoofdbestuur 5942 11.500 advertenties 250 2.000
driemaster 10.687 20.700 abb HBinfo 62 500
driem.red. 330 50C subsidie PJK ■ — i 500
prop.mater. 460 750 rente 1.349 2.100
HBinfo 900 1.500 donaties 2095 3.000
vorming 1600 2.000
verzekering - 200
accountant 750
PJK contributie - 650 98.532 146.850
commissies 1133 5.500

f- reiskosten VR 37Ó 500
reiskosten pers 1219 2.000
afd. potje 300 500
intern org 296 350
diversen 515 250

73.901 144.-900



Notulen VR dd 24 mei 1980

- e - .

in het Stikkerhuis te Amsterdam
Afwezig zonder bericht: William van Male 
Afwezig met bericht: Robert Polman Tuin

Frank Spoelman
1. Opening 13.15 uur
2. Ingekomen is een brief van de Europacommissie waarin zij de VR 
op de hoogte wil stellen van datgene wat er op dit ogenblik in de

Europacommissie gebeurt.
Eveneens ingekomen is een brief van Frank Spoelman waarin hij zijn 
lidmaatschap van de VR opzegt.
3 . De notulen van de afgelopen vergadering (d.d. 19 en 20 april 1980) worden 
goedgekeurd, met dien verstande, dat de zin onder punt B) op bladz. 4 'De JOVD 
zal moeten kiezen tussen deze mogelijkheden" veranderd moet worden in :"De JOVD 
zal deze mogelijkheden zoveel mogelijk moeten integreren.
4. Afdeling het Gooi geeft te kennen dat zij zich bij de beschikking neerlagt. 
Wel zou zij graag de 2 VR-leden die op grond van het vorige stemmenaantal van 
bet Gooi extra waren toegelaten, willen handhaven in de VR, met dien versande 
dat dezen geen stemrecht zullen hebben, De VR reageert hier positief op. 

-Afdeling Arnhem heeft door diverse oorzaken nu geen vertegenwoordiger in de 
VR, nóch in het district Gelderland, Zij wil nu, echter op haar schreden terug 

keren en stelt voor om haar voorzitter voor dit jaar als waarnemer in de VR 
toe te staan. De VR gaa t ermee akkoord, na van Robert de toelichting gekregen 
te hébben dat dit niet als precedent gezien moet worden.

-M.b.t. het congres in Breda wordt opgemerkt dat Driemaster te laat uit zal 
komen voor wat betreft de financiële planning van het congres. Er wordt aan def 
VR-leden verzocht de dichtstbi jzijnde sf^lingen te bellen om de mensen te vra
gen zich zo snel mogelijk op te geven en te Vc.talen.

-Er zal een andere procedure geWuikt worden r het uitdelen van de stem
men: de personen die afgevaardigde. *ijn, moeten d i - t e v o r e n  aan Titia op
geven, dat wordt dan opgetekend, en de stemparten woi. , dan tegelijkerti;d 
met de congresbonnen afgegeven. J

-Bovendien zal er voortaan op tijd worden begonnen, bij elKv ,,2aJe •
-Arjan Gelder merkt op dat de congresprijzen te hoog zijn, én u5  ^ xn|:

de verbinding met het openbaar vervoer te wensen overlaat. Tévens stfe*.-.®®4xe® 
om een lijstje met geodkope(re) hotels/pensions bij de congrésaankondigin^ voor 
te publiceren, voor minder draagkrachtige leden. Het HB neemt deze suggestie.
over. .

het najaar zal er een soort Tibunaal door de JOVD georganiseerd worden, 
waarbij het beleid van een aantal CDA- en VVD- kamerleden aangaande jongeren 
gedurende de afgelopen jaren nader zal worden bekeken. Van verschillende kanten 
(m.n. door de pers) is hier al met grote belangstelling gereageerd, 
j)*66-kamerleden zullen niet in het Tibunaal zitting nemen, omdat het in eerste 
instantie gaat om kamerleden van de regeringspartijen."Zo komt er misschien wat 
druk op de ketel".

-Paul van Lith vraagt hoe het nu precies zit met de landbouwcommie(s).
"Er is een langbouw commissie van de Europacie, en in het noorden is er een 
landbouwcommissie van District Noord. Wij zijn vd. lid daarvan, maar de afg 
stand geeft problemen." Hij stelt voor (omdat van Zeeland uit ook al belang
stelling voor de landbouwproblematiek is getoond) om samen met Zeeland zich 
bezig te gaan houden met een bepaald probleem van de landbouw in overleg met 
de commissie van Distrcit Noord.
De VVP vindt dit een uitstekende suggestie en zegt dat de benodigde stappen
daartoe zo snel mogelijk kunnen worden genomen.

-Arjan Gelder vraagt wat er nu met de motie Jeugdwerkloosheid gaat gebeuren. 
Hij vindt, dat we de hele problematiek moeten aanpakken om tot een gefundeerd 
oordeel te komen. Niet één klein aspectje ervan pakken.
Bart waarschuwt echter dat wij als jongerenorganisatie niet een té groot punt



moeten aanpakken, omdat het dan toch te vaag, te algemeen blijft. Wel kunnen we 
vanuit een groot kader, zoals de nota "Laten we wel zijn", een deelproblematiek 
behandelen, welke dan "Jeugdwerkloosheid" zou kunnen zijn.
Robin laat weten dat er een nota komt over Jeugdwerkloosheid in Buropees pers- 

. pectief. Dat is dan wel geplaatst in een groter kader.
- Dion Bartels vraagt tijdens de rondvraag wat de algemene lijn van het pers
beleid is. Antwoord HB: We kijken naar het feit of het origineel is, en of het 
interessant is voor de pers. We kijken ook bf het op de 'waakhondlijn' ligt,

. maar verder zijn er geen specifieke richtlijnen.
6. Internationale Zaken
Op korte termijn zal er een groot aantal notities komen (zié èök de ihgekomen 
brief van de Europacommissie).
In het Europees Jeugdfor m  hebben we bepaalde kanalen geopènd. ■
- Jan van Zanen- vraagt waarom de afdelingen geen Interfo meer krijgen en hij 
3é>pteekt de vrees uit dat het a -bonnementsgeld nogal hoog zal gaan liggen . zo'n
jP20,--. Robin zegt dat dit inderdaad een probleem is, vooral de financiën Spelen 

t -fdaarbij een rol. Er wordt op dit moment gekeken naar de mogelijkheden die er 
'£$jf» om informatie door te sluizen, in de toekomst zullen er dan dingen gaan 
veranderen. Het a bonnement zal echter geen élitaire aangelegenheid worden, 
ë* gaat jFi.0,-- voor gerekend worden. Voor niets kan het echter gewoon niet. 
~HI;Réhé van Splunteren vraagt of Robin ever de Midden-Oostèrtcommissie nog wat 
kan zeggen. Dat kan echter nog niet, want de volgende Cobupö zal daarover be
sluiten netnen. Wel. kunnen we alvast al mensen gaan vragen. ,
'ii^ièl-Heyn Goedhart merkt op dat de VR klaagt over de output van de commissies 
maar‘hij vraagt zich af Waar de input blijft.
Robin is het dèarmee ééns’, hij zegt dat de mensen die nu ih de .commissies zitten 
zó ingewerkt zijn, dat ze ni komérs in discussies afschrikken. Je tnoet heel 
goed de vormende functie in de gaten blijven h ouden van de commissies.
Ton Geurts voegt daaraan toe dat er, vooral voor de mensen uit de uithoeken, 
ook een financiële drempel is pip lid te worden.
7. Financiën
Titia brengt nog enige wijzigingen aan op de suppletoire begroting $n geeft een 
toelichting. • ;;
R'obert voegt daar nog aan toe dat het bedrag voor de informatievoorziening 
absurd is. Als Driemaster actueler kan zijn, hoeft bijv. HB-.info minder vaak 
uit te komen. Alles moet beter op elkaar afgestemd worden. Verder is gemeend 

f~ dat zaken die concrete politieke ouput leveren niet moéten worden aangetast.
Het HB heeft tevens zelf gemeend op de rand te moeten gaan zitten voor wat 
betreft haar post op dé begroting. Het geheel is verder conservatief begroot.
- Chris Hulsbus vindt het verontrustend, dat de post reh e is gedaald. En verder 
ook dat de advertenties omlaag zijn gegaan, treurig eveneens, dat de Driemaster- 
fédactie 2/3 is gekort en dat ook de VR is gekort en dat de HB-post naar ver-

: houding weinig daalt.Verder lijkt het hem onwaarschijnlijk dat de post reis
kosten personeel nu verandert.
Titia éntwoordt daaropé dat de rencé aan het dalen is, dus dat ze aan die tegen
valler niets kan doen.. Omdat we verder geen aparte subsidie méér krijgen voor 
hét Vormingswerk, en Karin nu eenmaal voor het vormingswerk extra reiskosten 
maakt-, komt dat op reiskosten personeel. ^
De Driémasterredactie heeft altijd minder gedeclareerd dan begroot was, en men 
meende dat het niet juist was, om aan hen wel 100 % uit te betalen terwijl op 
andere declaraties wel ingehouden wordë. Hetzelfde geldt ook vöor de VR,en 
het HB.
- Cees Röoke is bijzeonder verheugd met de begroting. Hij betreurt het echter 
dat het afdelingenpotje is teruggeschroefdCmede m.b.t. het plan 3000). Hij vindt 
inderdaad dat het HB aan het minimum zit. Tevens stelt hij voor in het najaar 
een tientjesactie te houden.
Titia aegt daarop m.b.t. het afdelingenpotje, dat we natuurlijk wel de beginnen
de afdelingen kunnen steunen, door een lening té verstrekken of in de vorm van 
briefpapier, informatie en dergelijke.
Jan van Zanen vindt het belangrijk om niet te snoeien in propagandamateriaal 
en de rest van de informatiestroom.
Robert geeft toe dat de informatiestroom naar de afdelingen toe ergbelangrijk is



- Marcó Swart zegt over Driemaster dat hij niet graag zou zien dat de kwaliteit 
terugloopt, zeker nu de redactie is gekort.
Robert is het met teem eens dat de frequentie niet omlaag gaat. Op grond van 
de offertes en gezien het geld dat ervoor staat kunnen we zeggen dat de Driëms- 
ter dan 8 maal per jaar kan uitkomen.
-Ëric-Pieter Vlaanderen herinnert de VR eraan, dat hij benieuwd is naar dê ■ 
donatie van GSj s de Vries. Hij vindt het ook jammer dat de donaties en adver
tenties naar benéden zijn gegaan.
- Arjan Gelder vraagt of de Lustrumüriemaster ons in de ogen van de buitenwe
reld niet een beetje belachelijk zal maken als die nu nog uit moet komen.
Robert: Inderdaad, de naam zal geen "Lustrumdriemaster" meer zijn, en je moet 
het meer zien als iets leuks voor de leden en goed als propagandamateriaal. We, 
kunnen nog niets zeggen over de datum wammeer deze uit komst, dat ligt eraan 
wanneer, alle copij binnen is.
- E-P is benieuwd hie het zit met de advertenties van die Driemaster.
Robert zegt dat er genoeg gegadigden zijn, alleen krijgen we het geld pas als 
hij uitkomt.
- Hans Vel amp over het afdelingenpotje: hij vraagt of iemand van het HB niet 
kan onderzoeken of je zoeits niet kunt verschuiven naar provinciaal niveau 
waar in dat samenwerkingsverband veel geld vrij komt.
Roelof antwoordt daarop dat één persoon van het HB dat gaat regelen, maart 
regelen en dat Karin eerst zal gaan uitzoeken welke subsidies zijn los te peu
teren Dp landelijk niveau. Maar hij geeft toe dat het ook op provinciaal niveau 
kan gebeuren.
Bart zegt dat subsidies ook via het PJK te verkrijgen en aan te vragen zijn, 
maar dat m n bij CRM altijd huiverig is om politiek jongerenwerk te subsidiëren. 
Dit is streng aan richtlijnen gebonden.
Het PJK probeert dat wel te regelen voor provincies, maar het geeft vaak moei
lijkheden: of geen of te weinig afdelingen van de jovd in een bepaalde .plaat.8, 
of de andere politieke clubs werken niet mee. Men moet per provincie ook zelf 
in de gaten houden wat er vrijkomt, en dat kan dan bijv. Voor de nieuwe afdeling 
en gereserveerd worden.
- Arjan Gelder waarschuwt, dat subsidie alleen losgekregen wordt in het kader 
van gemeenschappelijke projecten met andere politieke jongerenorganisaties.
8. Driemaster
Aangezien dat punt al eerder tijdens de vergadering aan de orde is geweest, 
vraagt Robert of iemand er nog wat over heeft te zeggen.
- Piet-Heyn Goedhart:Hoever is het HB met het plan dat gelanceerd werd tijdens 
het VR-weekenom de stichting Driemaster weer opnieuw leven in te blazen?
Robert antwoordt dat er nog geen echt concrete taken zijn vastgesteld, en
er is rog niet. bekend • ; 1 binnen welke tijd we denken de plannen te ver
wezenlijken, alléén dat in een termijn van weken gedacht wordt. Tevens stelt 
Rovert voor een bijeenkomst te plannen. Afgesproken wordt als datum 7 juni 
Frans Bakhuis, Chris Hulöbus, Ep Vlaanderen en Hans Veltkamp zullen daarbij 
aanwezig zijn.
E-P Vlaanderen zegt dat dan op 7 juni eens bekeken moet worden hoe het bestuur 
van deze stichting eruit zal^gaan^zien.
Robert zegt echter dat in deacflstaat dat het HB het bestuur benoemt van de 
stichting. E-P waarschuwt dat bij de oprichting van een stichting bekend moet 
zijn wie erin het bestuur zitten. Roelof laat daarop weten dat dit niet ho^ft, 
aangezien het een heractivering, dus wijziging van een beslaande Stichting be
treft.
In een reactie op een vraag van Arjan Gelder zegt Robert dat het HB mensen in 
het stichtingsbestuur benoemt om kwaliteitsredenen(o.m. de capacteit om finan
ciële acties te ondernemen , speelt een grote rol).
9. —
10. Frans van Schayk heeft weinig behoefte aan een cie van onderzoek. Afdeling 
Leiden heeft bezwaar tegen de formulering. Men schijnt al bij voorbaat er van 
uit te gaan dat zich a-liberale handelingen hebben voorgedaan.; ;



- In antwoord op de vraag van Frans Bakhuys waarom ze geen HB-info hebben gekre- 
gen(of te laat), antwoordt Teddy dat het de sthuld van de post is, omdat hij 
absoluut z ker is verstuurd.
- Jos Smit vraagt zich af hoe het komt dat ze nog nooit voor Bergen en Alkmaar 
een acceptgirokaart hebben ontvangen. Titia en Teddy zullen dat nakijken.
- Jan van Zanen vindt het juist goed dat er een onderzoekscommissie komt.
- E-P vraagt wie de afdeling Bilthoven onder zich zal nemen van het HB.
Rcbert antwoordt dat dat even bekeken zal worden.
11. Sluiting 15.30 uur

Persbericht d.d. 22 augustus 1980
Naar aanleiding van de kandidaatsstel lingsprocedure voor de TWeede Kaner 
heeft het JOVD-Hoofdbestuur bij de VVD-afdelingsbesturen en Kamercentrale- 
besturen ervoor gepleit om met name de 3 volgende kandidaten cp de lijst te 
plaatsen: Drs. E.H.T.M. Nijpels

Drs. L.M.L.H.A. Hermans en 
Dhr. J.W. Remkes

Het Hoofdbestuur meent, zender de overige kandidaten te kort te willen doen, 
dat deze 3 kandidaten in de afgelopen 4 jaar hebben laten zien, in dit opzicht 
over bijzondere kwaliteiten te beschikken.
De energieke opstelling die mén van Ed Nijpels gewend is, vooral cp liet 
gebied van sociale zaken en justitie, spreekt velen aan.
En de inzet die Lóek Hermans getoond heeft, nét naire op de terreinen van 
welzijn, financiën en ontwikkelingssamenwerking, rechtvaardigt ook voor hem 
een höge plaats cp de lijst. ■
Crrdat de JÖVD het van groot belang acht dat er enige nieuwelingen in de 
toekomstigeKamerfractië Rörréh, meent zij tevens, dat Johan Rerrkes, als 
voorzitter van de gerieenteraadsfractie en als lid van Provinciale Staten 
in Groningen, heeft getoond over veel politieke ervaring»-en deskundigheid te 
beschikken, met name cp financieel en ëcotianisch gebied. Dit alles pleit 
volgens de JOVD voor een verkiesbare plaats bij da kéndidaatsstelling voor 
Jthan Renkes



PERSVERKLARING d.d. - 26 augustus 19P0
Uitgegeven door het Hoofdbestuur van ds JÖVD naar aanleiding van de behandeling 
van het Liberaal Manifest doof de W D
Het hoofdbestuur van de JOVD is van mening dat de komende discussie 
over het Liberaal Manifest op 29/30 augustus en 5/6 september a.s. 
van wezenlijke betelenis is voor de koers van de W D  in de tachtiger 
jaren. . - •
Hoewel ook het. Hoofdbestuur vindt, dat er veel kritiek op het Mani
fest is uit te oefenen, is zij toch van mening dat de lijn van het 
stuk en de toonzetting behouden moeten blijven. Daarnaast hoopt zij 
dat door de amenderingen het Manifest verteterd kan worden.
Daartoe acht het Hoofdbestuur van essentieel belang.de amendementen 
214 en 217 Van respectievelijk de afdelingen Assen en Den Bosch, 
inhoudende de invoering van een systeem van functieclassificétie 
voor een integraal inkomensbeleid. Inkomensverschillen zijn volgens 
bovengenoemd amendement rechtvaardig als zij voortkomen uit verschil 
van maatschappelijk nut van de arbeid, terwijl zij op basis van ver
schil van inspanning en de omstandigheden van het werk (risico, vuil 
werk) individueel genuanceerd dienen te worden.
Ook ondersteunt het Hoofdbestuur graag amendement 347 (ondercentrale 
Enschede) over het invoeren van het consultatief referendum. Om de 
betrokkenheid van de burger te vergroten en als middel-ter verster
king van de democratie is de aanvaarding van amendement 347 wenselijk
Met betrekking tot de abortus is van belang dat amendement 120 (afd. 
Maassluis) aangenomen wordt. Immers, abortus dient uiteindelijk een 
zaak van de vrouw alleen te zijn.
Mat betreft euthanasie is het Hoofdbestuur fel tegen het eerste ge
deelte van amendement 118 (Kamercentrale Haarlem), doch vóór het 
tweede gedeelte: zowel actieve als passieve euthanasie moet toe
laatbaar zijn
Een goede bijdrage van de afd. Den Haag is amendement 168 inhoudendë 
dat bij voortduring gestreefd moet worden naar verbeterde milieu- 
omstandigheden.
Wat betreft de nieuwe artikelen van de beginselverklaring, nl. arti
kel 4A en artikel 5A, acht het Hoofdbestuur het geen goede zaak als 
die ongewijzogd zouden worden aanvaard.
De amendementen 55A en 63A, beiden van het Hoofdbestuur van de WD, 
betekenen verbeteringen op de oorspronkelijke tekst.



TOEVOEGEN

R E G L E M E N T  V A N  O R D E  
voor de algemene vergadering
van de Jongeren Organisatie Vrijheid en Democratie.
.Vastgesteld.door de algemenë vergadering te Breda op 15 juni 1980.

HOOFDSTUK I ALGEMENE BEPALINGEN

artikel 1: Toepassing van dit reglement
1.1 Op de orde van de algemene vergadering zijn in de eerste 

plaats van • toepassing de statuten en het huishoudelijk 
reglement van de Jongeren Organisatie Vrijheid en Demo
cratie.

1.2 Een bepaling in dit reglement die in strijd is met één 
of meer bepalingen in de statuten of het huishoudelijk 
reglement, verliest höjar werking op het moment dat: deze

~ bepalingen in werking treden.

artikel 2: Handhaving van de orde :
2.1 De voorzitter beslist over de orde van de vergadering 

met inachtneming van de bepalingen van de statuten, het- 
huishoudelijk reglement, dit reglement en andere regle
menten die door de algemene vergadering zijn vastgesteld.

2.2 Anderen dan de voorzitter voeren slechts het'woord voor
zover de voorzitter hun dit verleent.

2.3-be voorzitter kan aanwezigen die de orde van de vergade
ring verstoren, het spreekrecht of zelfs de toegang tot 
de vergadering ontzeggen totdat zij zich bereid verkla
ren om zich aan de orde van de vergadering te onderwer
pen .

artikel 5: Begrip bepalingen
3.1 Met de voorzitter wordt in dit reglement bedoeld: , .

degene die ingevolge artikel 56 van de statuten het 
voorzitterschap uitoefent.

3*2 Met stemgerechtigden wordt in dit reglement bedoeld: 
degenen die overeenkomstig de bepalingen van statuten 
en huishoudelijk reglement stemgerechtigd lid zijn.

3.3 Met leden van het hoofdbestuur worden in dit reglement 
gelijkgesteld degenen die uit hoofde van hun functie in 
de vereniging in het bijzonder aangewezen zijn om de ver
gadering bij een bepaald agendapunt te woord te staan.
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artikel 4: Behandeling van moties en amendementen
4.1 In een motie wordt de mening van de vergadering over 

een bepaalde zaak vastgelegd. Wat in dit artikel over 
amendementen wordt bepaald, geldt evenzo voor moties.
Over een feit dat pas na de sluitingstermijn voor de in
diening van moties bekend is geworden, kunnen nog tij
dens de vergadering moties worden ingediend bij de behan
deling van:

1. een agendapunt waar dit feit aan de orde komt,.
2. ingekomen stukken en mededelingen.

4.2 De overige stukken waarvan de tekst door de vergadering 
zal worden vastgesteld, vormen afzonderlijke agendapunten.

4.3 Het hoofdbestuur stelt de procedure vast volgens welke * 
de ontwerp-tekst van zulke stukken aan afdelingen en districten wordt toegestuurd en amendementen kunnen wor
den ingediend. Hierbij neemt het de besluiten die de al
gemene vergadering hierover genomen heeft in acht. 
Amendementen kunnen worden ingediend door één of meer 
afdelingen of districten, het hoofdbestuur en de auteur 
van de ontwerp-tekst.

4.4 Het hoofdbestuur zorgt ervoor dat voor de stemgerechtig
den voldoende exemplaren beschikbaar zijn van de ontwerp-

- tekst en de overeenkomstig de procedure ingediende amen
dementen.

4.5 Bij de behandeling van amendementen kunnen deze door de 
vergadering worden gewijzigd, gesplitst of gecombineerd,

‘ mits zij hierdoor niet een geheel andere strekking krij- * 
gen. Amendementen kunnen door de indieners worden inge
trokken, tenzij een stemgerechtigde hier bezwaar tegen 
maakt.

artikel 5: Agenda
5.1 Be eerste agendapunten van de vergadering zijn achtereen

volgens:
1. Qpening,
2. Ingekomen stukken en mededelingen,
3. Vaststelling van de notulen van de vorige 

vergadering.
5.2 De voorzitter opent de vergadering door een hiertoe 

strekkende verklaring en benoemt vervolgens onmiddellijk 
het stembureau.

5.3 Hierna wordt onmiddelliik overgegaan tot behandeling van 
de ingekomen stukken en mededelingen. Ingekomen stukken 
en mededelingen kunnen:

1. voor kennisgeving worden aangenomen,
2. ter behandeling worden verwezen naar een vol

gende vergadering, een commissie of het hoofd
bestuur al of niet in overleg met de vereni
gingsraad,

3. worden behandeld bij een hiermee samenhangend
agendapunt, , .. . .........

4. leiden tot wijziging of aanvulling van de agenda.
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Besluiten tot wijziging of aanvulling van de agenda kun
nen slechts bij dit agendapunt worden genomen.

5.4- 6̂. laatste agendapunten van de vergadering zijn achter
eenvolgens :

1. Wat Verder ter tafel komt,2. Rondvraag,
3. Sluiting.

5*5 Dfi wat verder ter tafel komt worden de agendapunten 
waarmee de agenda is aangevuld behandeld en de moties 
met een politieke strekking.

5.6 Bij de rondvraag kunnen vragen aan het hoofdbestuur wor
den gesteld. Het hoofdbestuur beantwoordt elke vraag 
voorzover dat in zkn vermogen ligt. Naar aanleiding van 
de beantwoording kunnen onmiddellijk aanvullende vragen 
..worden gesteld, die het hoofdbestuur weer beantwoordt 
.voorzover dat in zijn vermogen ligt.

5-7 De voorzitter sluit de vergadering onmiddellijk na de 
rondvraag door een hiertoe strekkende verklaring.

HOOFDSTUK II GEWONE ORDE VAN DE VERGADERING

artikel 6: Aanvang van de behandeling
6.1 Vanaf de ingekomen stukken en mededelingen tot en met 

wat verder ter tafel komt vangt de voorzitter de behan
deling van elk agendapunt aan in de volgorde waarin het 
op de agenda staat.

6.2 Nadat de behandeling van een agendapunt is aangevangen 
kan de voorzitter een of meer leden van het hoofdbestuur 
hierover een inleiding laten geven.

6.5 De voorëitter stelt vast Wat de onderwerpen van discus
sie zijn en in welke volgorde beraadslaging eh besluit
vorming hierover Sullen plaatsvinden.

artikel 7: Beraadslaging
7.1 Ieder onderwerp van discussie kent twee sprekersronden. 

De voorzitter kan besluiten extra sprekersronden in te 
stellen.

7.2 Voordat een sprekersronde; begint, geeft de voorzitter de 
aanwezige leden de gelegenheid zich hiervoor op te geven 
en zórgt ervoor dat deze opgave's genoteerd worden.
Leden van het hoofdbestuur kunnen zich niet voor een 
sprekersronde opgeven. Indien zich geen leden opgeven, 
is de sprekersronde daarmee beëindigd.

7*3 Onmiddellijk hierna kan de voorzitter de spreektijd voor 
die sprekersronde vaststellen. Elke spreker wordt dan 
ten hoogste voor de duur van de spreektijd het woord 
verleend.
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7.4- Vervolgens begint de sprekersronde doordat de voorzit
ter het woord verleent aan de sprekers die zich opgege
ven hebben, in de volgorde waarin hun opgave is geno
teerd.

7.5'Voor het eind van elke sprekersronde geeft de voorzit
ter de leden van het hoofdbestuur gelegenheid het woord te voeren.

artikel 8: Besluitvorming
8.1 Voorafgaand aan elke stemming geeft de voorzitter aan waarover gestemd gaat worden. Indien er meerdere alter

natieven zijn, worden deze in een door de voorzitter 
vooraf vast te stellen volgorde van vérstrekkendheid in 
stemming gebracht.

8.2 Zodra de stemming aanvangt geeft de voorzitter de stem
gerechtigden de gelegenheid stemverklaringen af te leg
gen, tenzij het een hernieuwde stemming, over hetzelfde 
onderwerp betreft. In een stemverklaring geeft een 
stemgerechtigde de motieven voor zijn stemgedrag, waarbij 
hij voor zijn oordeel over een onderwerp volstaat met een 
korte verwijzing naar de beraadslaging.

8.3 Stemming over zaken geschiedt in eerste instantie door 
het opsteken van stemkaarten. De voorzitter geeft aan 
wanneer achtereenvolgens voor, tegen of blanco kan worden gestemd. Het stembureau stelt de uitslag van de 
stemming vast. Als het niet tot een eenstemmig oordeel 
komt, verzoekt het de voorzitter om hoofdelijke stemming.

8.4- Stemming over personen geschiedt schriftelijk. Het stem
bureau stelt de uitslag van de stemming vast. Indien bij 
de vervulling van vacatures per vacature één kandidaat 
is gesteld, vindt geen stemming plaats en zijn de. kandi
daten bij enkele kandidaatstelling verkozen.

8.5~ De voorzitter spreekt vervolgens uit wat de vergadering 
besloten heeft. Hiermee is de stemming beëindigd, tenzij 
het oordeel van de voorzitter wordt betwist, zoals be
doeld in artikel 81 van de statuten.

HOOFDSTUK III PUNTEN VAN OH DE EN ORDEVOORSTELLEN

artikel 9- Punten van orde
9.1 Een punt van orde is een voorstel aan de voorzitter om • 

de bevoegdheden die hem in dit reglement gegeven worden 
op een bepaalde manier te gebruiken.

9.2 De voorzitter verleent ieder lid ten allen tijde het 
woord om een punt van orde te stellen.

9.5 De voorzitter beslist over een punt van orde.
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artikel 10: Ordevoorstellen
10.1 Een ordevoorstel is een opdracht aan de voorzitter om:

1. de bevoegdheden die hem in de artikelen 6, 7 
en 8 van dit reglement worden gegeven, op een 
bepaalde manier te gebruiken,

2. af te wijken van de gewone orde van de vergade
ring, zoals beschreven in de artikelen 6, 7 en 
8 van dit reglement,

3. de vergadering tot een bepaald ti'dstip te 
schorsen,4. één of meer agendapunten in besloten vergade
ring te behandelen,5» een motie of amendement welke niet overeenkom
stig artikel 4 van dit reglement is ingediend, 
desondanks in behandeling te nemen.

Een ordevoorstel mag niet in strijd zijn met de statuten 
of enig door de algemene vergadering vastgesteld regle
ment .

10.2 Iedere stemgerechtigde en ieder lid van het hoofdbestuur 
krijgt van de voorzitter Set woord om een ordevoorstel in 
te dienen» De voorzitter kan ook zelf een ordevoorstel 
indienen. Het indienen van een ordevoorstel is niet mo- 
geiijk gedurende:1. de opening, rondvraag of sluiting,

2. de inleiding van een agendapunt,
3» een sprekersronde,
4, een stemming,5. de behandeling van een ander ordevoorstel.

10»3 Een ordevoorstel wordt mondeling ingediend en vervolgens up scurift aan de voorzitter overhandigd. De indiener 
mag zijn ordevoorstel kort toelichten. De voorzitter kan 
besluiten om over het ordevoorstel één s^rekersronde te 
houden zoals beschreven in artikel 7* De voorzitter kan 
een kort commentaar op het ordevoorstel geven.

10.4 Vervolgens vraagt de voorzitter of er stemming over het 
ordevoorstel gewenst wordt. Vraagt geen enkele stemge
rechtigde onmiddellijk hierna stemming, dan is het orde
voorstel aangenomen. Anders vindt stemming plaats zoals 
beschreven in artikel 8, waarbij echter geen gelegenheid voor stemverklaringen wordt gegeven.

10.5 Een ordevoorstel om één of meer agendapunten in besloten 
vergadering te behandelen, wordt in besloten vergadering 
behandeld. Een dergelijk ordevoorstel kan door elk lid 
worden ingediend.

1016 Een ordevoorstel om een motie of amendement toch in be
handeling te nemen, moet met tenminste een meerderheid 
van tweederde van de uitgebrachte stemmen worden aangenomen .

10.7 De voorzitter voert aangenomen ordevoorstellen uit. Een 
aangenomen ordevoorstel verliest zijn werking voorzover 
het strijdig is met een later aangenomen ordevoorstel. 
Alle aangenomen ordevoorstellen verliezen hun werking 
bij de sluiting van de vergadering.
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mededelingenblad voor afdelingen en districten d o c u m e n t a t ie c e n t r u m
NEDERLANDSE POLITIEKE 

PARTIJEN

Algemeen secretariaat 
N.Z. Voorburgwal 288 
1012 KT AMSTERDAM
020-242000 7 oktober 1980, HBI 8010/10

Beste meneer,\3

j/llu iedereen in  deze t i j d  w a a r sch ijn lijk  geheel i n  be slag  wcrdt genomen door 

m iljoenennota 's  en verkiezingsprogram m a 's, vraag i k  toch v ia  d i t  H B-info  

nog wat aandacht voor zaken van o rga n isa to r isch e  aard.

I n  d it  H B-info  z i j n  onder, andere opgenomen de begroting  voor 1981 en

een vo o rste l to t  afhandeling  van de re so lu t ie  d ie n stp lic h tb e le id  en legervorm ing.

Beide zaken zu lle n  op de ve ren ig in gsraad  van 1 november aan de orde komen.

Hoewel e r in  het verleden i s  toegezegd pe rsve rk la r in ge n  van het HB op te nemen 

in  het H B -in fo3 z a l mep. in  d i t  In fo  tevergeefs zoeken naar de ve rk la rin gen  

omtrent M iljoe nen no ta f minimumjeugdlonen en W D-verkiezingsprogram na. Wèl zu lle n  

deze terug te vinden z i j n  in  de komende Driem aster.

I n  d it  In fo  i s  ook opgenomen de opgave voor de afgevaardigden naar het congres 

^ b p  15 en 16 november. Iedereen wordt verzocht deze t i j d i g  op te stu ren  naar 

de la n d e lijk  penningmeester. (Ook wacht,-zij nog op d ive rse  form ulieren  voor 

de Buitengewone Ledenvergadering).

B i j  voorbaat dank voor de medewerking'.

Met v r ie n d e lijk e  groeten3

inhoudsopgave:

Teddy Honing 
Algemeen se c re ta r is

blz 1 notulen VR blz 11 mutaties
blz 4 agenda VR blz 12 opgave van afgevaardigden.
blz 5 voorstel aan de VR 
blz 8 mededelingen 
blz 9 activiteitenkalender en 

van de penningmeester 
blz 10 vormingsactiviteiten en

levensbeschrijving HBkandidaten

' S r K > f ]

a r ±  R \ 1 1 ' ■



NOTULEN VR dd. 20 september 1980
1) Aanvang: 13.00 uur <

Afwezig roet bericht: Tbn Geurts( Robert Polman Tuin, Bért Lijdsnan en
Teddy Koning

Afwezig zender bericht: Martin Jarings, Michiel Jacobs, Hans Veltkamp,
William v. Male, Marius de Bloene, Jos anit.

2) inoekanen stukken en mededelingen:
-Afzeggingen van Ton Geurts, Robert Po.'man Tuin en de voorzitter van afd. 
Arnhem,: die als waarnemer toegang zou hebben gehad.
-Koos Jacobse zegt zijn VR-lidmaatschao op per direct i.v.m. studieredenen.

3) Notulen V.R. dd. 17 mei 1980
Wim Stapel wil graag alsnog vermeld hebben, dat hij op deze datum roet bericht 
afwezig was. Dit is dan bij deze gebeurd.
Verder worden de notulen goedgekeurd.

4) Organisatie:
De BAV zal gehouden worden in de "Spaarneberg" te Santpoort.De kosten 
bedragen f 45,- voor 2 dagen.Iedereen wordt verzocht zoveel mogelijk te 
peilen wie er kan komen en dit dan zo snel mogelijk door te geven aan het 
secretariaat.ivm reservering.
Het congres van 15/16 november a.s. zal gehouden worden in Hoogeveen. 
kosten f 57,50(oorspronkelijk werd f 55,- medegedeeld,doch dit was een 
vergissing,welke hierbij is rechtgezet).Het congresboek wordt toegezonden aan 
degenen die zich voor het congres hebben opgegeven.
Marco vraagt het HB in het vervolg enige terughoudendheid te betrachten bij 
het opheffen van afdelingen,aangezien nu 2 van de 3 afdelingen weer worden 
heropgericht.Robert deelde hierop mede dat in Soest het aantal leden al jaren 
onder het statutaire minimum lag;jwaardoor er voor het HB aanleiding was om de 
afdeling op te 'heffen(ook al was er van te voren weinig contact over geweest) 
Afdeling N.O.polder was wel geraadpleegd en daar wilde de afdeling zich zelf 
opheffen.Alleen het districtsbestuur was het daar niet mee eens.
Hoe staat het met de onderzoekscommissie?Daarmee wordt nog steeds contact 
gezocht.

5) politiek ^
Robert noemt een aantal punten uit de. miljoenennota en levert daarop commentaar. 
Het is goed dat het bedrijfsleven meer gestimuleerd wordt,maar dat had al
veel eerder moeten gebeuren.Volkshuisvestingsplannen juichen we wel toe,er moet 
meer betaalbare woningen gebouwd worden.De verhoging van de BTWtarieven betreuren 
we.Nu de dingen die we allemaal nodig hebben,verhoogd'worden werkt die 
verhoging juist degressief.De hoge BTWtarieven zouden beter omhoog kunnen.
Daar de rijksbijdrage in de sociale fondsen omhoog zal gaan,betreuren we.Wij 
denken dat dat zijn doe! zal voorbijschieten.Voor wat betreft de Tbiljetten 
verwijst hij naar zijn congresrede in juni.Gezien de energieproblematiek is 
het jammer dat er; een rem is gezet op het isolatieplan.

-E.P.Vlaanderen stelt voor een congres te wijden aan de uitgaven van de overheid. 
Hij zou graag de visie van de JOVD daarop zien.
-Marco Swart reageert daarop door te zeggen dat ongeveer 1 jaar geleden is 
besloten öm ons wat meer met jongerenprob lematiek bezig te houden.Hij vraagt 
zich af of het nog wel nuttig zou zijn om dan dat soort grote dingen aan te 
pakken.



-Jan van Zanen vindtechter dat de "poen in the pocket" toch belangrijk is voor veel 
mensen.En omdat de jeugd de toekomst heeft,ziet hij het in dit verband toch als 
iets essentieels.

-Frans Beekhuijs vindt dat we ons (met name door bij VVDafdelingen te pleiten 
voor bepaalde kandidaten) teveel met VVDzaken bemoeien.Daar heeft hij moeite mee. 
Robert daarentegen vindt dat aangezien we nu eenmaal dezeffde beginselen hebben 
en aangezien we ons richten op de grootste liberale partij in Nederland (nog 
steeds de VVD) gerust advies mogen en kunnen geven als we dat willen.

-Arjen Gelder ergert zich aan het feit dat slechts 3 kandidaten zijn genoemd.Hij 
herinnert aan de lijst (toen gepubliceerd in de Volkskrant zonder medeweten van 
de JOVD) van een half jaar terug,die veel langer en duidelijker was.Robert legt
daarop uit dat wanneer we met een volledige lijst zouden werken we mensen tegen...
de schenen zouden, kunnen schoppen,wat dan weer een averechts effect op de mensen r 
die we willen pushen zou kunnen hebben.

-E.P.Vlaanderen stelt voor om resoluties voortaan naar verschillende partijen 
waarin liberalen zitten te sturen,dus ook naar D'66,daar liberalen in D'66 en 
elders meer aangehaald moeten worden.Hij vindt dat de VR geraadpleegd zou moeten 
worden bij belangrijke beslissingen als deze.
Marco Swart vindt dat je niet voor iedere beslissing een VR bijeen moet roepen.
Daar hebben we gewoon de tijd niet voor,maar zoals Robert ook zegt,schriftelijke 
adviezen inwinnen blijft mogelijk.
Als in de zaal erop wordt gewezen dat D'66 bezig is een eigen jongerenorganisatie 
op te zetten,zegt Marco Swart dat wij als^OVD ons nu eens heel goed moeten af
vragen wat wij wil!en:alleen VVD gericht of ook relaties aanknopen met andere 
partijen.Volgens Robert is het grootste,probleem de politieke mening van de JOVD.
Marco gelooft echter dat het niet ligt aan de standpunten (men is het uiteindelijk 
vaak genoeg oneens met de VVD).Volgens hem ligt het aan de Sfeer.dat men zich hief 
zo richt op D ‘66.
Arjen Gelder gelooft dat we in een vacuum zitten "we zitten tussen 2 vuren”.Veel 
VVDafdelingen willen eigen jongerenclubs op gaan richten,want wij zijn formeel 
onafhankelijk van de VVD en als D'66 ook nog een eigen jongerenclub krijgt, 
missen we echt de boot.
Marco waarschuwt het HB dat ze ook de afdelingen moeten stimuleren meer contact 
te leggen met D'66.Hij zegt dat men wel kan beweren dat het JOAC (jongerenclub 
binnen D'66 -.Jongeren Activerings Centrum) niets vperstelt,maar als er dan een 
aantal "relevante" mensen binnen komen is een goede organisatie structuur snel

-gevormd.Chris Hulsbus gelooft niet dat het JOAC voor de JOVD problemen zal
^jpleveren,aangezien zij zich,volgens hem op heel andere mensen richten dan wij.
Robert is het daa mee eens.Marco stelt voor om een werkgroepje in te stellen 
om te kijken hoe de zaak tov VVD en D'66 kan worden aangepakt.Belangstellenden 
kunnen zich daarvoor opgeven bij hem.Wim Stapel denkt dat we met de D'66- 
jongeren niet te veel te maken zullen krijgen.Hij verwacht dat het een nog 
linksere koers dan D'66 zal gaan varen,bijna in de richting van de PvdA,net als 
je dat ziet bij de PvdA.

6) internationaal
-LYMEC: de Scandinavische landen willen van LYMEC een soort commissie van IFLRY 
maken,de DJD wil daarin meegaan,alsmede de engelsen.Dit is voor ons onaanvaardbaar.
-al1 europear Youth Corporation:in het oost-west overleg dat nu al jaren duurt 
zijn weinig openingen,de laatste tijd is er wel een aanzet om tot een 
organisatiestructuur te komen.In budapeslrwordt die uitgewerkt en voorgesteld.
-Renê:komt er nog een uitnodiging voor het congres van 3/4 oktober.Robin:waarschijnlijk 
wel,maar dit is tegelijkertijd met een IFLRY-seminar.dus helaas zullen daar dan 
ook de scandinaviers aanwezig zijn.
-Jan van Zanen vraagt naar de nieuwe commissie,de midden-oosten commissie.
Robin:ja,dat klopt,die is opgericht alleen houdt die zich niet alleen met M0- 
problematiek bezig,maar ook met andere actuele problemen.



7) financiën
Titia leest het halfjaarlijks overzicht voor en geeft daarbij toelichting.
Jorrit vraagt of het aantal leden wat betaalt,niet veel te laag is en of 
daar niet wat aan gedaan moet worden.
René vraagt hoe het zritimet de declaraties van de leden van de buitenlandse 
commissies.Een aantal mensen komt in moeilijkheden.E.P.Vlaanderen vraagt of 
de penningmeester weet hóe we er volgens het saldo gewogen gemiddelde ervoor 
staan.Dat is niet uit te rekenen,al thans het vraagt teveel tijd,al dus Titia.
Hoever gaan de uitgaven personeel?-die zijn tot en met juli;
Waarin zit diversen?- in der pérsconferehtie.

8) driemaster
-er1 is een nieuwe eindredacteur in de persoon van Wiljan Loomans.

-de akte van de Stichting Driemaster is gepasseerd.De bestuursleden zullen 
worden aangezocht.

9) rondvraag
-Marco's afdeling heeft een briefje gekregen van iemand die zijn diensten 
als artiest aanbiedt.Volgens hem komen de adressen uit het bestand van het 
HBinfo.Hij vraagt zich af hoe hij daaraan komt. ,

-Wim*Stapel vraagt wat de bijdrage van het HB aan het kaderweekend zal zijn*
Karin zal dat bekijken.

-E.P: wil weten wanneer de vergaderingen op tijd en wanneer 2e op tijd begihnen. 
Robert:in principe altijd op tijd

-Arjen vraagt of we de verkiezing van de ledert van dé VR en de diverse commissies 
niet samen kunnen laten vallen met het begin of eir.de vah het nieuwe verehigings- 
jaar?Het HB vindt dit een goede suggestie en neemt hem Wee*

sluiting vergadering om 15.00 uur.

MEDEDELING1ALGEMEEN SECRETARIS.

Sinds 13 oktober is in diénst getreden:Louis L.S. Sumter.Hij zal zich bezig 
houden met de algemene administratie.

OPROEP. ' - -

Zowel de binnenlandse als de buitenlandse commissies kunnen versterking gebruiken. 
Inlichtingen bij de VVP en de internationaal secretaris.

Op 27 oktober a.s. organiseert de afdeling Bergen op Zoom een avond over 
abortus,waaraan de heer H.Roethof van de PvdA en mevr.A.Krijnen van de VVD 
hun medéwerking zullen verlenen.Aanvang om 20.00 uur.Plaats:"de gekroonde koevoet", 
koevoetstraat 31-33 te Bergen op Zoom.



AGENDA. VERENIGINGSRAAD 1 NOVEMBER 1980
Plaats: Stikkerhuis Amsterdam 
,Aanvang: 13.00 uur
1. Opening
2. Ingekcmen stukken en rrededelingen
3. Goedkeuring notulen verenigingsraad d.d. 20 september 1980
5. politieke zaken t ,
- w.o. afhandelingresolutie dienstplichtbeleid en legervorming.
Zie hiervoor ook het stuk opgencmen in het hb-in£o.

6. internationale zaken.
7. financiële zaken
- w.o, begroting 1981 en vaststelling hoofdbestuursdeel van de contributie 
Het hoofdbestuur stelt voor dit qp ƒ 13,—  te handhaven.

8. kandidaatstelling hoofdbestuur.
- Titia Siertsema en Robin Linschoten bullen in november aftreden.
Het hoofdbestuur stelt voor in hun plaats te benoemen:
Penningmeester: Jan Genren-Geertsma (afd. Sheek)

" Internationaal secretaris: Jules Maaten (afd. Amsterdam).
Een levensbeschrijving van beide kandidaten is in dit info opgencmen. 

9. Driemaster. . 'V; "
11.
12.

Rond 
Sluiting.

BEGROTING 1981
INKOMSTEN,..
CRM-persdneel’;i,.;;. 
CRM^ctiviteitên";'.. v,
WD-subsidie.......
Contributie .......
Ab. DrieinaMér^.^; ; 
Advertent
Subsidf e * l .

78 i'300 
i*. . .v 30.500 -
___10.000
.... 26.000

8.000 
..... 4.Ó00. 
..... 500‘

Rente .......... .... 2.000
^ Donaties .. i.........^ '•. , .... 5.000

Totaal 164.300

UITGAVEN
Huisvesting........  9.450
Personeel......... 87.000
Secretariaat...... 16.000
Congressen .......... 2.000
HB ................ 11.500
Driemaster........ 20.000 •:
Driemasterredactie .. 500
Propagandamateriaal;. 500
Voyming ........’i?*. 2.OOP
Commissies.... ;.... 6.000
Verzekering ........ 250
Accountant ......... 850
BJK-oontributie ..... 650
Reiskosten VR ........ 500
Reiskosten personeel. 2.0ÓÓ 

fc Afdelingspot je ...... 700;
. Oontir./Intern, org... 500
Bijeenkomsten 1.000
Diversen • ......... 25C

Totaal . 161.650
Naar reserve 2.650



VOORSTEL AAN DE VERENIGINGSRAAD MBT AFF INDELING RESOLUTIE DIENSTPLICHIBELEID EN 
LEGERVORMING, STELLING 13: MILITAIR TUCHIRECHr

■■ ' ■ ' 1 ~
Uitgangspunt voor liberalen is uiteraard het beginsel (Grondwet artikel 4) van 
gelijkheid voor de wet ofwel gelijke rechtsbescherming voor elke burger. Dit 
beginsel houdt irrrners tevens in dat waar er tussen burgers verschillen in rechts
bescherming oorden gemaakt, hiervoör een goede reden neet zijn, die wettelijk 
is vastgelegd.
Et krijgsmacht is een zeer bijzondere organisatie, met een uitzonderlijke en zeer 
belangrijke functie. De vervulling van dezè functie laat zich op een aantal puiten niet 
verenigen net de normale rechtsbescherming in Nederland. Dit vorxntde rechtsgrond voor 
het bestaan voor een specifiek militair rechtsstelsel, en dus tevens de natuurlijke 
grens van dit stelsel. In hét Zwartboek Justitie (JÖVD, Amsterdam, 1980 2e druk) 
wordt op blz 20 en 21 in paragraaf II deze benadering meer concreet uitgewerkt;
De constatering is gerechtvaardigd, dat op een aantal punten ongerechtvaardigde en 
dus ongewenste verschillen in rechtsbesc herming tussen militaire organisatie en 
buitenwereld zijn ontstaan (zie hieronder). Dit is vooral ongwenst tegenover de m
dienstplichtigen, cmdat het tuchtrecht vooral op hen toegepast blijkt te worden en 
omdat zij slechts tijdelijk en gedwongen deeluitmaken van de organisatie. Dit recht
vaardigt behandeling in de resolutie.
Bij rechtsbescherming is een onderscheid te hanteren in normstelling enerzijds en 
rechtsbedeling anderzijds. Tot nu toe is het eerste element alleen inpliciet 
aan de orde gesteld, maar het is belangrijk genoeg om apart te vermelden. Hieronder 
worden eerst voor de normstelling en vervolgens voor de rechtsbedeling de (mogelijke) 
bezwaren van de JÖVD uitgewerkt.
Cp grond van de 2e alinea kan warden gesteld: afftjkende normstelling ten aanzien 
van militairen is alleen gerechtvaardigd voorzover dit voor het functioneren van de 
krijgsmacht nodig is. Hier zijn weer twee gevallen te onderscheiden: in oorlogstad 
dient het militair rechtsstelsel veelcmvattender te zijn dan in vredestijd.
In oorlogstijd is het leger een volledig totale organisatie en- is er geen ruimte 
cm de leden van de organisatie ook nog binnen andere rechtsstelsels te laten 
opereren: voor allerlei procedures is geen gelegenheid, er moet gevochten worden.
In die omstandigheden is het juist dat het militair rechtsstelsel oök algemeen 
maatschappelijke normen cmvat, cmdat die dan niet anders kunnen worden gehandhaafd. ^ 
In vredestijd gaat dit argunent niet op. Dan vereist de gelijkheid van rechtsbescherming 
dat iedereen zovéél mogelijk binnen hetzelfde rechtsstelsel valt. Daar mankeert op 
het ogenblik nogal vat aan: als een dienstplichtige en een vriend samen een inbraak 
plegen worden zijj volgens verschillende regels berec hti
Als het militair strafrecht wordt gesehoond van algemeen maatschappelijke normen, 
en alleen ambtsmisdrijven overblijven, ligt het voor de hand cm militair straf- en 
tuchtrecht tot één stelsel te integreren, waarbinnen dan onderscheid kan worden,'
“ “ naar gelang van de ernst van de overtredingen. Er is dan één carpleet

van nonnen die speciaal binnen de krijgsmacht gelden, noem het maar militlr 
Hierbinnen zou een voorziening moeten worden getroffen, dat in oorlogstijd 

het militair recht veelcmvattender wordt.
Binnen dit militair recht kan men dan vervanging van vrijheidsbeneming door geld
boetes (naar draagkracht) bepleiten. Cp de wenselijkheid tiervan ga ik verder niet 
in? ik volsta met een korte verwijzing naar het Zwartboek, paragraaf IHd, blz. 23.



Men zou'de conclusies ten aanzien van de normstelling,gedaan in de vorige alinea's 
kunnen samenvatten in de volgende stelling:

Het militair tucht- en strafrecht moet worden omgevormd tot één stelsel 
van militair recht,dat alleen regels omvat voorzover die voor het functioneren 
van de krijgsmacht strikt noodzakelijk zijn.De vrijheidsbenemende straffen 
moeten als eerste sanctiemiddel worden vervangen door geldboetes naar 
draagkracht.

Bij de rechtsbedeling is het eerste vraagstuk de rol van de commandant.Niet 
omstreden is dat de commandant als strafoplegger riïoet kunnen functioneren.Het wordt 
anders een ongediciplineerde boel.Uiteraard is de commandant geen "rechter",maar 
een hogere functionaris belast met (ondermeer) handhaving van de orde;de straf is 
dan ook geen "vonnis",maat een bestuurlijke maatregel.Een zorgvuldige rechtsbescherming 
vereist dat er op de een of andere wijze gewaarborgd wordt dat desgewenst een 
onafhankelijke toetsing plaats vindt,m.a.w. dat een "rechter" als strafoplegger 
optreedt - anders ben jë aan de! nukken van de commandant uitgeleverd.Als het goed is, 

len dienstplichtige en commandant zelf voldoende normbesef hebben,zodat een 
reuter niet nodig is,maar waar er fundamentele onenigheid ontstaat moet die door 
een onafhankelijke deskundige getoetst worden aan de vastgelegde normen.Het ligt 
voor de hand dit in de gedaante van een transactie-stelsel op te lossen,zoals dit 
ook bij verkeersovertredingen wordt gedaan:de militair kan kiezen,of voorkomen bij 
de militaire rechter en een proces krijgen,of de eigen fout erkennen en het proces 
"afkopen" door de strafoplegging van de commandant te aanvaarden.Uiteraard geldt 
dit alleen ten aanzien van lichte vergrijpen.Ernstiger zaken (en dus zwaardere straffen) 
zullen altijd voor de rechter gebracht moeten worden.

Ken tweede vraagpunt bij de rechtsbedeling is de militaire rechter zelf.Het zwartboek 
kiest voor een militair met de benodigde kwalificaties voor rechter,die de leger
plaatsen bezoekt.Als argument wordt genoemd dat een militair de specifieke functie . 
van het militair' recht beter zal aanvóelen.Ook kan men kiezen voor de burgerlijk 
rechter (kantonrechter), met als argument dat de militaire rechtspraak dan niét 
geïsoleerd raakt van de rechtspraak in de burger-samenleving.Beide argumenten,binding 
met de krijgsmacht en binding met de samenleving,kunnen valide zijn.Dit is prag
matisch op te lossen met een driekoppige rechterreen militaire,een "maatschappelijke" 
en een voorzitter jurist.Het te rade gaan bij de burgerlijke rechter zou in het 
Nederlandse rechtsstelsel nogal krom zijn.Liever naar analogie van de ambtenaren- 
ref ier een militair rechter invoeren (administyatiefrecht) .Het idee van de 
rondreizende rechter lijkt wel zo practisch,want de procedure moet redelijk snel 
zijn (bij kleinere vergrijpen tenminste) en sommige legerplaatsen liggen wel heel 
ver van een kantongerecht (West Duitsland en Libanon).

Een laatste punt vormt een centrale rechtbank,in de vorm van een Arnhemse kamer.
Hier (weer naar analogie van de ambtenarenrechtspraak) willen wij pleiten voor 
de volgende structuur:in eerste instantie zijn altijd de militaire gerechten 
bevoegd,hiertegen staat dan beroep open op een centraal militair gerechtshof 
(bijvoorbeeld in Arnhem) en tenslotte zou daartegen dan weer cassatie bij de 
Hoge Raad mogelijk moeten zijn.Als je meteen met1 een ernstige zaak naar Arnhem 
gaat,is er geen echte beroepsinstantie meer.



Het gestelde over de rechtsbedeling in de vorige alinea kan als volgt in een 
stelling worden verwoord:

er moeten speciale rechtbanken voor militaire rechtspraak komen,die 
zo zijn samengesteld dat ze zowel de militaire vereisten als de maat
schappelijke ontwikkelingen iq,hun vonnis kunnen meewegen.Deze recht
banken moeten ten opzichte van de krijgsmacht snel en doelmatig 
functioneren.Tegen de vonnissen,ven de rechtbanken moet beroep 
kunnen worden,Leangetekend bij een centrale beroepsinstantie,tegen 
wier uitspraak weer cassatie bij de Hoge Raad open staat.Bij kleine 
vergrijpen moet de verdachte kunnen kiezen tussen een transactie, 
waarbij hij accoord gaat met strafoplegging door de commandant, of 
een rechtszaak..

CONGRES VOLKSHUISVESTING.

Naast de behandeling van de resolutie over dit onderwerp zal er ook een 
discussie met kamerleden over volkshuisvesting plaats vinden in de vorm 
van een tribunaal.
Iedere deelnemer wordt aangeraden zich hier op voor te bereiden,zodat er 
veel goede vragen aan de kamerleden gesteld kunnen worden over het gevoerde 
beleid op dit punt.

CURSUSSEN VOOR SCHOLIEREN.
Het jppgeren vormingscentrum "01de Vechte" té Ommen organiseert in de komende 
periode 2 maal een cursus van twee weekenden voor mensen die op allerlei 
terreinen actief zijn binnen een school.
Verdere informatie over de cursussen kun jè krijgen bij Karin Blaauw,tel. 05172-2099. 
Opgave moet geschieden voor 15 november bij het vormingscentrum.

\
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KADERWEEKEND ONDERWIJS
In het weekend van 22 en 23 november a.s. wordt er in een kampeerboerderij 
bij Bergen op Zoem een kaderweekend georganiseerd met als onderwerp

INTEGRATIE HBO - WO
Het programma zal (ondervoorbehoud) zaterdag middag beginnen met een 
inleiding van minister Pais, waarna in groepjes gediscussieerd zal worden.
Op zondag zal er een forum bestaande uit kamerleden zich uitspreken over 
bovengenoemd onderwerp, waarna wederom in groepjes gediscussieerd gaat worden.
Kosten voor dit weekend bedragen ca ƒ 25,— .

 ̂ Na opgave bij: ,,,,
Annelize van der Stoel, Weteringschans 114 , 1017 XT Amsterdam, 020-252904,
krijg je verder informatie thuisgestuurd.
NIEUWE VOUWFOLDER ONDERWIJS
naast de algemene blauwe vouwfolder is er nu ook een vouwfolder verschenen 
over onderwijs.
De folder ziet er als volgt uit:
Een korte inleiding, waarna een aantal voorwaarden uitgediept worden waar 
onderwijs volgens de JOVD aan zou moeten voldoen.
Daarna worden in aparte hoofdstukjes het basisonderwijs, het voortgezet onderwijs, 
het hogeronderwijs en het wederkerend onderwijs behandeld.
De prijs van deze folder is ƒ 0,10 per stuk, en de folder is verkrijgbaar op 
het algemeen secretariaat.
BUITENGEWONE LEDENVERGADERING op 18 en 19 OKTOBER TE SANTPOORT
Hierbij nogmaals een dringend verzoek aan alle afdelingen om op tijd de 
stemformulieren voor deze vergadering op te sturen.
Ter herinnering: Alle opgaven voor het congres moeten op 15 oktober binnen ziinl

LET OP LET ÖP LET ÖP VERPLAATSING DATUM INTROWEEKEND ZUID
Aan de secretariaten van Limburg, Brabant en Zeeland was medegedeeld dat
het introductieweekend voor Zuid-Nederland plaats zou vinden op 29 en 30 oktober.
Dit was edn vefgisöing de juiste datum is: 29 en 30 november.

LET OP I I  LET OP u  NOTA VOLKSHUISVESTING

Slu itingsdatum  ind ienen amendementen i s  20 oktober. 
H ie r wordt streng  de hand aangèhouden!

LET OP I I I  LET OP I I I

Extra  exemplaren van de ccn cep tre so lu t ie  V o lk sh u isve st in g  z i j n  nog te b e ste lle n  op 
het se c re ta r ia a t  a f 0 330 pe r stuk. Portokosten worden in  rekening gebracht!



09 oktober afdeling Den Haag ALV na afloop spreekt Robert de Haze Winkelman
10 oktober afdeling Venlo jaarlijkse feestavond in Madson club,

Kaldenkerkerweg 37/38, Venlo 
afdeling Breda Huishoudelijke vergadering

ACTIVITEITENKAT.iFM)ER

11/12 oktober 
11 oktober 
14 oktober
18/19 oktober 
20 oktober 
31 oktober
01 november 0 
1/2 november
03 november -

15/16 november

n Introweekend Utredht -
VB-vergadering, Amsterdam

afdeling Rijnmond ALV in Cöncordia, 19.30 uur, spreker:
staatssecretaris Koning.
BALV te Santpoort

afdeling Twente Mw E Verker-Terpstra. Gronausestr 100, Enschede
afdeling Breda thema avond sociaè dienstplicht,

Ctne Jan, 20.00 uur irmv DS'70 en JUJD  
^  o . VR Stikkerhuis
afd. Gouda/Zeeland/ZHE regionaal introductieweekend in Vlissingen 
afd. Utrecht «Hotel Smits, zaal 2c, Foruttavond over cultu

rele minderheden, m.m.v. A. Kappeyne v.d.Co-_ 
pello

- JOVD congres te Hoogeveen
NOG STEEDS zouden v;e gaarne van ALLE afdelingen mededelingen ontrent hun activiteiten 
ontvangen. Graag ook duidelijk aangeven WAAR de zaken zich af spelen.

CENTRALE INNING.

He t hoofdbestuur heeft besloten dat er hiet komende jaar voor ALLE AFDELINGEN 
centraal geïnd gaat worden.Door de automatisering van het ledenbestand is er nu 
een duidelijk,controleerbaar overzicht van het ledenbestand.Dit kan snel gemuteerd 
worden,zodat leden nu sneller dan voorheen opjgevöërd dan wel afgevoerd kunnen 
worden (c.q. adreswijzigingen doorgevoerd).
De acceptgirokaarten worden nu door de computer van naam,adres en afdeling voorzien 
EN op postcode gesorteerd.Met de acceptgirokaarten zal een briefje worden verzonden 
waarop de afdelingen staan met hun contributie“bedragen.
Deze wijze van versturen bespaart erg veel werk en is bovendien minder duur 
(aanzienlijk lagere portokosten) en fouten met verkeerd ingevulde bedragen zullen 
niet meer voorkomen.- '-•■■■■■' r
Nu door de automatisering de landelijk penningmeester op een snelle en efficiënte 
manier,met duidelijk veel kleinere kans op fouten',centraal kan innen,acht het 
hoofdbestuur het niet langer juist dat een klein aantal afdelingen in een 
bevoorrechte positie t.o.v. andere afdclirigèn (denk aan bijvoorbeeld de peildatum) 
bevindt,ondanks het al eerder genomen besluit van centrale inning.



VORMINGSACTIVITEITEN

De planning voor het laatste half jaar van 1980 aangaande de vormings-
a . 'iviteiten is 
1 -/12 oktober 
8/9 november

15/16 november 
22/23 november

29/30 november

13/14 december

klaar en ziet er als volgt uit:
:introductieweekend provincie Utrecht en 't Gooi
:kadercursus voor bestuursleden i.s.m. District Noord te 
Oosterhesselen
:congres "volkshuisvesting" te Hoogeveen
:kadercursus "integratie HBO-WO" i.s.m. de onderwijscommissie 
te Bergen op Zoom
:introductieweekend voor de provincies Zeeland,Brabant en Limburg 
te Valkenswaard
:kadercursus buitenlandse politiek i.s.m. de CoBuPo.

Zoals uit bovenstaand schema valt op te maken worden de kadercursussen i.s.m. 
commissies of districten gedaan.Het uitgangspunt van de activiteiten die in het 
kader van de vorming worden georganiseerd is namelijk niet dat er van bovenaf 
dingen worden georganiseerd,maar dat dit gebeurd op grond van gebleken belang
u i  ling. Vandaar dat ik iedereen (afdelingen,commissies,districten en personen) 
oj.e bepaalde wensen heeft voor het eerste half jaar van 1981,verzoek hierover 
contact met mij op te nemen.Dit is mede belangrijk i.v.m. de fianciën,daar 
alleen die activiteiten die door de landelijk vormingsmedewerkster zijn gepland 
gesubsidieerd kunnen worden,omdat anders de post vorming op de begroting over
schreden kan gaan worden.
Bovenstaande opmerkingen gelden niet voor de 'introductieweekenden,daar in elke 
regio lx per jaar een dergelijke cursus wordt georganiseerd.

Karin Blaauw.

LEVENSBESCHRIJVING JAN GERMEN GEERTSMA.

Na de middelbare school (mavo 4) heb ik de Chr.Nat. Schildersschool te Zwolle 
doorlopen.Sinds 1976 ben ik werkzaam op het kantoor van ons bedrijf en doe! 
de boekhouding en de technische en economische calculatie.Voor die tijd heb ik 
eerst een jaar ervaring opgedaan bij de calculatieafdeling van een collega.
I» 1977 ben ik lid van de JOVD geworden ,in 1978 bestuurslid van de afdeling 
i^ek,in 1979 voorzitter van de Fries Liberale Raad en dit jaar voorzitter 
van onze afdeling.Tevens ben ik lid van de Vliegende Brigade en lid geweest 
van de Verenigingsraad. t rl
Ook in de W D  ben ik actief,sinds 1978 en wel als lid van de raadsadvies- 
commissie van de gemeente Sneek en als voorzitter van de propaganda commissie.
LEVENSBESCHRIJVING JULES MAATEN
Jules Maaten, geboren 17 april 1961, eindexamen middelbare school (ongedeeld VWO) 
behaald in 1979, is nu rechtenstudent aan de Universiteit van Amsterdam.
Hij werd lid van de JOVD in 1977.
Sinds het voorjaar van 1978 zit hij in het bestuur van de afdeling Amsterdam e.o. 
(met een onderbreking in het najaar van 1978), op dit moment als secretaris.
In 1978 werd hij lid van de Oost-West-commissie, die hij daarna tot in 1979 verte 
genwoordigde in de CoBuPo (overkoepelende commissie buitenlandse politiek).' 
Sindsdien is hij secretaris van deze CoBuPo.
Hij heeft meegewerkt aan het JOVD-program voor de Europese verkiezingen van 1979. 
Momenteel maakt hij deel uit van de comgrescommissie Huisvestingsbeleid.



MUTATIES ADRESaEl'3VRAA®A/\K - u  -

Afdeling Arnhem:
Nieuwe penningmeester: Hugo Langenberg, Backlaan 92, Doorwerth, 085-332994 
Vijfde bestuurslid : Peter Roodehburg, Beekstraat 1Ö1, Arnhem, 085-432056.
Afdeling Bameveld: ,■
Secretaris: Richard v/d Bie, Wilbrinkstraat 46, 3781 BE VOQRTHUIZEN
Afdeling Breda: ; tr ' ̂
Voorzitter.- Thijs vah def Plas (tévens penningmeester)
Nieuwe vice-voorzitter: Marius Sonnen, Pranklin Rooseveltln 30, 4835 AB Breda,

076-650588.
Nieuw bestuurslid: André Buijs, Jacobusstraat 6, 4834 WL Breda, 076-653914.
District Gelderland: '
Voorzitter Ŝ ïlaröel Petri, 2e Oude Heseln 137, Nijmegen, 080-778578 
W-algemeeri? Oeès Bonnema, wiltirikhof’4, Gorsel, 05759-1656 '
W-propagandaiWilftied Ëêrkseh, Reestraat 53, Nijftegen’ 1 : i
Secretaris: Hans1 Vëltkanp,' Kerl^lein 1 / 8051 GH HATTEM 
2e secr a.1.: Karin Mali, Damstraat 3, 6850 AA HUISSEN 
Secr Vorming a.i.: Nasta Vulik, Gardenierslaan 41, Meidoorn 055-21982 
Penningmeester a.i.: Kees Westerdijk, Palingweg 4, Biddinghujzen.
Afdeling Rijnmond: - v ,
Nieuw adres voorzitter: Piet-Heyn Goedhart, Struisenburgdwarsstraat 134, 3063 BV Rdam

010-145417
Penningmeester : Henk van Kalkeren adres: zie boven.
Afdeling Venlo:
Nieuwe secretaris: Iene)<e Boermans, Nabuurstraat 2, 5912 GX, Venlo.
Afdeling Z.H.E.:,; *'■ r-U:..,

-l"' -; : f:- ' ■' j ' aVoorzitter: Paul van Lith, adres ongewijzigd. ■
Secretaris: Hans Peter Knegjes, Adm. Tranpstraat 4, 3333 ÏH ZWIJNDRECHT, 078-125350 
Penningm. : Gé Schottelndreier, Beukstraat 37, 2565 XT DEN HAAG, 070-600108 
Vice-voorz: Jan Rozendaal, Langeweg 382, 335 EP ZWIJNDRECHT, 078^128088 
Bestlid. :j Jac*^line Vos, adres ongewijzigd.

-£deling_Leiden:

voorzitter:Frans van Schaik 
secretaris:J.P. van Gilse 
V.V.P.:J.A.P.Close 
V.V.O.:H.Voskuil 
penningmeester:P^S.Kuiper 
pers/publiciteit:J.J.Faber.
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JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD. JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD JOVD

MEDEDELINGENBLAD VOOR AFDELINGEN EN DISTRICTEN 

Algemeen Secretariaat

DOCUMENTATIECENTRUM 
NEDERLANDSE POLITIEKE 

PARTIJEN

N.Z. Voorburgwal 288
1012 RT A m s t e r d a m  - tel. 020 -242000 26 november 1980-H B 18011/11

Beste mensen,

Namens het hoofdbestuur wil ik (al is het dan nog wat vroeg) alle 
afdelingen alvast .prettige feestdagen toewensen.

In verband met deze feestdagen zal het algemeen secretariaat niet 
dagelijks bereikbaar.
Op de volgende dagen is het secretariaat gesloten:.

dd. 5 december'80 
d d . 24 december'80 
d d . 31 december'80 
dd. 1+2 januari'80

middag 
hele dag 
hele dag 
hele dag

In dringende gevallen kan men altijd met één van de hoofdbestuurs
leden contact opnemen.

In dit HB-Info is een lijst opgenomen, waarmee afdelingen kenbaar 
kunnen maken wat voor propaganda-materiaal zij aan het het assor
timent toegevoegd zouden willen zien.
Alle afdelingen worden verzocht deze lijst binnen twee weken aan 
mij te retourneren, zodat er tot bestelling kan worden overgegaan.

Bij voorbaat dank voor jullie medewerking.

Met vriendelijke groeten,

Teddy Koning 
Algemeen secretaris

Inhoudsopgave:

blz . 
blz. 
b l z .

blz . 
blz . 
blz.

blz . 
blz . 
blz.

2/3
3/4/5zomercongres + mutaties adressenvraagbaak
6 afhandeling aangehouden stelling r e s . dienst-

plcitbeleid en legervorming + mededeling P O O B .
7 Internationaal + BAV welzijn
8 sprekerspool
8/9 activiteitenkalender + opgave intern, 

berichtje VVP
cievz. +

10/13 notulen V.R. d d . 1-11-1980
14 persbericht
14 verkiezingen V.R.
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0ITBREIDIN6 PROPAGANDAMATERIAAL ; , r ; ^ v

Veel afdelihgen hebben een verzoek ingediend ter uitbreiding van de voorraad 
propagandamateriaal en dan met name in de "niet-politieke sector".

Sommige artikelen zijn echter tamelijk-duur in aanschaf (doordat wij niet. 
zulke gróte hoeveelheden kunnen bestellen) en voordat er tot bestelling 
zal worden overgegaan moet eerst blijken of er wel voldoende belangstelling 
voor is.

Daarom het vriendelijke verzoek onderstaande lijst door te lezen en aan 
te geven voor welke artikelen belangstelling bestaat.
(Gaarne de lijst binnen 2 weken retourneren.aan het algemeen secretariaat 
t.a.v. Teddy Koning).

De afdeling ........ ... heeft in principe belangstelling voor:

ÜOVD-dassen .......  exemplaren (aantal invullen svp).

Suggesties voor uitvoering (kleur, dessin etc)

De prijs zal afhankelijk van de hoeveelheid die besteld gaat 
worden liggen tussen f 12,50,en f 15,--.

“ JOVD-ballonnen ........ exemplaren >

Uitvoering: Wit met blauwe opdruk.

Prijs zal liggen tussen ƒ 0,20 en ƒ 0,25 per stuk.

“ JOVD-luciferdoosjes ....  exemplaren

Uitvoering: Wit met blauwe opdruk 

Prijs zal liggen rcnd ƒ 0,20 per doosje.

“ JOVD-aanstekers ......... exemplaren ,

De prijs van de aanstekers zal ta f 2,—  per stuk bedragen.

~ JOVD-speldjes .......... exemplaren

, Suggesties voor uitvoering (geëmailleerd, verzilverd of verguld metaal etc.) 
(model).

Prijs: ongeveer ƒ 2,50 per stuk.
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Katoenen tasjes .........  exemplaren

Prijs: ± 3,50 - ƒ 4,—  per stuk.

JOVD-ballpoint ..........  exemplaren

Uitvoering: diekant ballpoint, wit met blauwe opdruk (navulbaar). 

Prijs zal liggen tussen f 0,50 en f 0,60 per stuk.

Zelf heb ik nog de volgende suggesties:

Helaas i s  h e t nog n i e t  m o g e lijk  v a s te  p r i j z e n  te  g e ve n ,d e ze  z i j n  
n a m e lijk  s t e r k  a fh a n k e li jk  van de hoeveelheden d ie  b e s te ld  gaan worden.

NB: Wanneer a fd e lin g e n  n i e t  de m oeite nemen te  re a g e re n  w o rd t e r  
aangenomen d a t e r  geen b e la n g s t e ll in g  b e s ta a t e «  w o rd t e r  dus 
ook n ie ts  b e s te ld .

TflHFRfflHRRf*
Op het JOVD-congres op 15 en 16 november te Hoogeveen is besloten 
het zomercongres in Gelderland te houden.

Plaats en datum zullen later bekend worden gemaakt.

OPROEP VAN DE VVP

De VVP roept mensen op voor een werkgroep die het congres onderwerp 
voor het maartcongres gaat voorbereiden.

Onderwerp is: Een toekomstvisie op de ontwikkeling van de Ondernemings Raad.

Men kan zich SCHRIFTELIJK aanmelden bij het algemeen secretariaat 
(graag tel. no.' vermelden) binnen 2 weken na verschijnen van het HB-info.

MUTATIES ADRESSENVRAAGBAAK

Hoofdbestuur: Adam
Nieuwe Internationaal Secretaris: Jules Maaten, Herengracht 358, 020-244386 
Nieuwe Landelijk Penningmeester. Jan Germen Geertsna, Tulpstraat 14,
8603 XX SNEEK, 05150-12547

Driemaster redactie: ’
Marco Swart is in het vervolg nog uitsluitend te bereiken op 
telefoonnummer: 053-894893. Vriendelijk doch dringend verzoek het 
andere nummer niet meer te gebruiken.

Afdeling Delfland - bestuur::
Vz.: Luc Pruijn, Ln. v. Nw Oosteinde 112a, 2274 E KVOORBURG
secr.: Tineke Herfkens, Geestbrugweg 38-40, 2281 E kVOORBURG 
p.m. Walter van der Oever, £ 1zendreef 158, 2272 EC VOORBURG.



MUTATIES ADRESSENVRAAGBAAK
Afd. Arnhem: het bestuur heeft voorlopig de redactie v.h. afd.blad.qp zich genomen.
Afd. 't Sticht/Eaam is geworden Afdeling EAARN.
Bestuur per 17 oktober 1980:
vz.: Robert Heynert, Mozartlaan 34, 3741 HV Baam - 02154 - 14125
secr.: Wim van Loon, Prof. Struykenlaan 10, 3741 EZ Baam - 02154 - 14643  
p.m.: Lilian Renders, Stationsplein 3, 3741 KK Baam - 02154 -.16798
v.vz.: Frank Elion, De Genesteilaan 8, 3743 HK Baam - 02154 - 14775
P.r.: Jack Kapteyn, De Costalaon 15, 3771 ZA Baam, 02154 - 12152
Afd. Bergen op Zoon;
Nw secr.adres: Ad Weijdt, Klimopstraat 8, 4621 AG Bergen op Zoon.
Afd. Doetinchem e.o. bestuurswisseling:
vz.: Hans Gerritsen, Marijke straat 9, 7091 AN DINXPERLO
secr.: Kasper Haaijer, Ermastraat 23, 7001 HH DOETINCHEM (per 1.12.80: Haareweg 96 
p.m.: Benno Lubberdink, Weldamlaan 12, Arnhem 7009 EG Doe tin.)
lid: Fons van Pul, Isodoriustraat 22, 7031 BC WEHL g r
lid: Fred Huisman, Wijnbergseweg 144, 7007 AC DOETINCHEM
lid: Eric Sessink, v. Nispenstraat 21, 7071 EL ULFT
lid: Rob Msijer, Kempenaerlaan 12, 7004 ER DOETINCHEM
Afd. 's-Gravenhaae - bestuur;
vz.: Agnès van Pantjeléon van Eek, Celebesstraat 43, 2585 Den Haag
Vvz.: Kees Rooke, Antonie Duyckstraat 4c, 2582 IK Den Haag
secr.: Sietze Eisman, Galileïstraat 145, 2561 TC Den Haag
p.m.: Ton Mertens, Com. v.d. Lijnstraat 26, 2593 NJ DEN HAAG
prop.: Amold Wiegel, Ln v. Meerdervoort 79, 2517 AH DEN KAAG
red.: Paul John, Loenensestraat 97, 2574 RH DEN HAAG
Afd. Kennemerland - bestuur (tot december):
vz: Arjan Gelder, Twijnderslaan 42, 2012 BK HAARLEM
WP: Reinier, Groos, Hooimarkt 28, 2011 JB HAARLEM
WO: Gerda Beikes, Vrolikstraat 305, 1091 VD AMSTERDAM
Secr.: Sandra Stoelman, Fred. Kendrinklaan 26, 2012 SH HAARLEM
2e sec. :Dorothea de Reus, Zandvoortkade 1, 2101 'WB HEEMSTEDE
p.m.: Hans Koppen, Driehui.zerkerkweg 41, 1985 EJ DRIEHUIS t
Prop.: Julius Remarque, Fresialaen 19, 2106 BR HEEMSTEDE
Afd. Leeuwarden- bestuur:
Vz.: Jorrit Volkers, R. Feithstraat 4, 8914 AP LEEUWARDEN,05100-25710
W O / W P :Pieter van de Ploeg, Reidfkild 87, 9255 JT TTETJERK, 05118-1580 
Secr.: Tan Peter Blankes;tijn, Oan 'e Ie 21, 9083 AH SNAKKERbUREN, 05100-60759
p.m.: Wim Joustra, Wöelwijk 9, 9255 KE TTETJERK, 05118-1703
Afd. Oosteliik Flevoland - bestuur: <
Vz.: Herman Schlepers, Ansjovisweg 22, 8251 RW DRONTEN, 03210-2884
W z . : Elsbeth Westerdijk, De Reiger 30, 8251 ME ERONTEN, 03210-5756
Secr.: Lia de Wit, De Buiskamp 65, 8251 DH ERONTEN, 03210-5556
P.m.: Tammo Schreuder, Vuursteenweg 22, 8255 PP Swifterbant, 03212-1490 »-
lid: Jaap Vermue, Elandweg 22, 8255 PL Swifterbant, 03212-1346 ; V
Afd. Oosteliike Mijnstreek - bestuur:
Vz.: Wil Houben, Locht 88e, 6422 PL HEERLEN
Wz.: Wiel Wiertz, Akerstraat 170, 6466 HP KERKRADE
Secr.: Roel Heijman, Klingenden 6, 6441 KN BRUNSSUM
p.m.: Ans Winkens, Locht 88, 6422 PJ HEERLEN
lid: Wim Toussaint, Theatexpassage 29, 6461 DW KERKRADE
lid: Eddie Ramaekers,Oliemolenstraat 4, 6343 PW WEUSTENRADE
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Afd. Oost Iisselmonde - bestuur;
Vz.: Jaap Bouwer, Burg. Jsnsenlaan 215, 3331 HH ZWIJNDRECHT
Secr.: Elly öe Heer, Burg. Jansenlaan 215, 3331 HH ZkTJNDRECHT
WO: Kichard van Schie, Reeweg 71/ Hendrik Ido Ambacht
WP: Peter Kans Buüde, Roigerstraat 45, Zwijndrecht
p.m.: Albert Keuoink, Adm. Trompstraat 37, Zwijndrecht
lid: Willem Maat, Fr. Schubertlaan 73, Heemstede
Afd. Tilburg - bestuur:
Vz.: Reinier Schenk, Ant. Coolenlaan 7, 5044 MK Tilburg, 013-674458
Vvz.: Rob van Heyster, Bachlaan 30, 5011 ED TILBURG, 013-552049
p.m.: Geerten Michielse, Wiertstraat 6, 5012 CH TILBURG, 013-550104
secr.: Renate-Ingeborg Brouwers, Heuvelstraat 51, 5038 AB TILBURG
Afd. Utrecht -'bestuur:
Vz.: Diorl Bartels, Kariboestraat 197, 3532 PE UTRECHT
Secr.: Anja'Tarreren,s, Twijnstraat 62bis, 3511 ZN UTRECHT
p.m.: Wim Fels, v.d. Goesstraat 4, 3521 TL UtRECHT
WP: Hans Oliemens, Weerdsingel WZ-24, 3513 BB UTRECHT
WO: Sjoerd Zuidhof, v. Litii de Jeudestraat 13, 3581 GG UTRECHT
secr.pr.Ada den Ottelar.der, Stolberglaan 41, 3583 XL UTRECHT
Afd. Zeeland:
secr. tevens VB-lid: Ron Meier, Scheldestraat 34, 4381 RT Vlissingen, 01184-14003 
2e secr., tevens prop.: Jaoqueline Eerrier, Margrietenlaan 31, 01188-1739
Marco Swart is als vliegend brigadelid opgevolgd door:
Joep Meyer, Haydnlaan 35, 7522 KB ENSCHEDE.
POOB:
Secr. is: Anne L-ize van der Stoel, Weteringschans 114' ' 1 ', 1017 XT AMSTERDAM. 
Verenigingsraad voor Brabant: Ad Weyt, Klimopstraat 8, 4621 AG BERGEN OP ZOCM.

Afd. Vechtstreek - bestuur:
Vz.: Annet Schopman, P.N. Kruiswijkstraat 15, 3634 AX LOENERSLOÖT
WP: Robert Hamninga, Oudover 3 "Vegtlust'2 3632 VA LOENEN A/D VECHT
WO: , Sjoerd Swane, Reigerskamp 638, 3706 JL iMAARSSEN
Secr.: Hans Posthumus, Zandpad 125, 3621 NJ RREUKELEN
lid:-' Roelof Hoogezend, Zand. 87, 3621 NG BREUKELEN
p.m.; Leo Hcogendo:m, van Nijenrodestraat 123, 3621 GH BREUKELEÜ̂
Afd. Amsterdam - bestuur:
Vz.: Hugo Weidema, Rsmbrandtweg 401, 1181 GM AMSTELVEEN - 20-416787
secr.: Edith van dern Horn, Singel 161, 1012 VK AMSTERDAM, 020-245657
p.m.: Peter Kranendonk, Baarsjesweg 177''*, 1057 HP AMSTERDAM - 020-181848
WP: Chris Molster, Heymonystraat 29, 1074 BM AMSTERDAM - 020-715576
lid: Hans de Haan, Bern. Zweerskade 19* *', 1077 TZ AMSTERDAM - 020-762258
lid: Henk van Ginkel, Rijksweg 14, 1398 PN MUIDEN - 02942 - 1603
Afd. Steenwijk - secr.: Gert Martens, Zuidveenseweg 24, 8343 XA STEENWIJK.
Afd. ABC - bestuur:
Vz.: Frits Westerkamp, Corn. Evertsenplein 34, 1813 VJ ALKAAR -072-119917
Secr.: Herman Schuiveling, Vestastraat 111, 1829 XT ALKMAAR
p.m.: Sandra Spulc, Dotterbloem 5, 1902 GB CASTRICUM - 02518 - 55333
Vvz.: Rob van de Pas, Spaaknes 21, 1862 AV BERGEN - 02208 - 5839
Coördinatoren: ALKMAAR: Rob Offenbergh, Laat 177a, 1811 EE ALKMAAR - 072-15427

BERGEN: Michel Derksen, Vijverlaan 8, 1861 ER BERGEN - 02208-4414.
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Betreft afhandelingen aangehouden stelling resolutie "dienstplicht- 
beleid en legervorming"
M.b.t. stelling 14
In het Wetboek van Militair Strafrecht en in de Wet Oorlogsstraf
recht van 1952 komen bepalingen voor waar, in geval van overtre
ding, de doodstraf op staat. Uit de Justitiebegroting van 1978 
blijkt het voornemen van de regering om de doodstraf uit onze. ge
hele wetgeving te bannen.
Op dit moment kan de doodstraf alleen met toestemming van de Kroon 
worden voltrokken. Deze bepaling maakt feitelijke uitvoering van 
de doodstraf onwaarschijnlijk. Daarnaast is er het internationaal 
Verdrag Burger- en Politieke rechten ook wel kortweg het Verdrag 
van New York genoemd. Met de ondertekening hiervan in 1966 verklaarde 
Nederland zich tegen de uitvoering en het bestaan van onmenselijke 
straffen. Tot de onmenselijke straffen wordt gerekend de doodstraf.
De Liberalen in Europa, opererend in de E.L.D., hebben zich in 
principe reeds tegen de doodstraf als sanctiemiddel uitgesproken.
De W D  is tegenstander van de doodstraf ook in tijd van oorlog. ^  
Laatstelijk is dit standpunt tot uitdrukking gekomen in Kamervragen 
van o.a. Kappeyne van de Coppello die zijn ingediend op 19 juni j.1. 
Ook de JOVD, zo vindt haar Hoofdbestuur, zou van mening moeten zijn 
dat de doodstraf niet past,in deze tijd. In de resolutie "dienst- 
plichtbeleid en legervorming" die op het congres in Apeldoorn in 
1979 ter discussie stond, maakte o.m. de stelling "De doodstraf 
dient als straf krachtens het militair Strafrecht in oorlogstijd 
te vervallen" onderwerp van beraadslaging uit.
Het Hoofdbestuur stelt U voor de volgende stellingname 'te aanvaar
den: ■ j :■
- De doodstraf moet uit het Wetboek van Militair Strafrecht alsmede 
uit de Wet Oorlogsstrafrecht van 1952 worden gehaald".
Gediscussieerd kan worden over de vraag of deze JOVD-visie moet 
worden verwoord in de dienstplicht resolutie of dat zij apart b..v. 
in een motie tot uitdrukking moet worden gebracht. Het is het 
Hoofdbestuur om het even hoe onze "voortrekkersfunctie" naar voren 
wordt gehaald.

r

Op initiatief yan het Provinciaal Overleg Orgaan Brabant der JOVD 
zal binnenkort gestart worden met een nieuwe afdeling te Eindhoven. 
Het bestuur vraagt iedereen namen en adressen door te geven van 
mensen' die geacht kunnen worden interesse in deze afdeling te heb
ben.
Correspondentie-adres: Onno Hoes,

Jan Heinstraat 28
5211 TD Den Bosch (tel. 073-143969.
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1. De onlangs opgerichte vierde internationale commissie gaat zich bezighouden met 
de (economische) relaties met het Verre Oosten (Japan, China, Taiwan). 
Geïnteresseerden kunnen zich schriftelijk aanmelden bij het algemeen secretariaat 
(met motivatie).

2. Voor belangstellenden is er nog een mogelijkheid toe te treden tot de 
Europa Commissie, de VN-commissie en de Oost-West commissie.

De Europa Commissie houdt zich momenteel bezig met de volgende onderwerpen:
- Het functioneren van de E.G.
- Toetreding van nieuwe lidstaten.
- Landbouw.

De Üost-West commissie verdiept zich momenteel in de economische relaties 
met het Oostblok.

Belangstellenden voor de drie bovengenoemde commissies kunnen zich 
^ opgeven als omschreven onder 1.

3. Binnenkort zal er ook een commissie komen die zich met Noord-Zuid relaties
gaat bezighouden. ' " :
Nadere mededelingen hieromtrent volgen birinenkort.

4. Neta bevrijdingsbewegingen.
Deze nota is opgesteld door de VN-commissie en zal op korte termijn uitkomen.

5. De nieuwe Internationaal Secretaris (Jules Maaten) heeft om de vereniging
inzicht te geven in zijii visie op internationaal beleid (zowel intern als 
extern) een beleidsnota opgesteld. . ..
Deze- is op aanvraag op het algemeen secretariaat verkrijgbaar (beperkte 
oplage). = >.

6. Het al zo lang verwachte internationale-weekend wordt nu definitief 
of 27/28 februari en 1 maart gehouden.
In principe,is iedereen van harte-welkom tijdens dit weekend.
Bij een te grote belangstelling zullen commissieleden echter voorrang 

^  krijgen. - , .

BUITENGEWONE ALGEMENE VERGADERING WELZIJN r .

Op 31 januari 1981 zal er een buitengewone algemene vergadering worden gehouden.

Op deze BAV zal het hoofdstuk Welzijn van Liberalisme in Beweging definitief 
worden vastgesteld en zal de resolutie welzijn die de CRM-commjssie, aan het 
opstellen is worden vastgesteld. •

Hoogstwaarschijnlijk zullen op deze vergadering ook de laatste artikelen van 
het huishoudelijk reglement worden vastgesteld. Deze stonden nog open na 
het congres in Hcogeveen.

| DE BAV wordt gehouden in Wijkcentrum De Eendekooi, Boomstede 205, Maarssenbrcek. 
Aanvang: 11.00 uur. v
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Met de komende verkiezingen in het vooruitzicht ligt het in de lijn dér verwachtingen 
dat de JOVD weer diverse aanvragen voor spreekbeurten binnenkrijgt.

Om de werkzaamheden te spreiden wordt sen sprekerspöol opgezet.
De bedoeling is dat mensen diebereid zijn eens in de zoveel tijd een spreekbeurt 
te houden voor bijvoorbeeld een school of een JOVD-afdeling zich hiervoor 
opgevon.

Om reistijden (en kosten) zo beperkt mogelijk te houden, willen we voor deze 
sprekerspool graag mensen uit het hele land noteren.

Wanneer je bereid bent je ook dmv een spreekbeurt eens voor de JOVD in te 
zetten kun je je opgeven bij het algemeen secretariaat met vermelding van de 
onderwerpen waar je het best in thuis bent.

Het ligt in de bedoeling voor de leden van de sprekerspool een bijeenkomst 
te organiseren om over een aantal zaken Je JOVD-opstelling duidelijk 
te formuleren, waardoor voorkomen wordt dat iedere JOVD-er een ander verhaal 
houdt.

Opgave bij het algemeen secretariaat.

ACTIVITEITFNKATJTJDFR 1980
25 novmber: afd. EdamAfolendorn: 20.00 uur Algemene Ledenvergadering, in de ’Karmcnie"

te Edam. Spreekster: Teddy Koning.

27 november: dstr. Gld.: drs. Nijpels spreekt over Euthanasie. Plaats: Hotel de Laak,
Huismanstraat 32a te Huissen (Gld.)
afd. Utrecht: 22.00-24.00 u. borrel in Cinecave, Oudegracht 156.

28 noventer, afd. O. Mijnstreek: Algemene ledenvergadering
afd. 2wolle:hr. Nijhoff (2e kamer DS'70) spreekt o.a. over actuele 
politiek in 'Eigen Getouw', Badhuiswal 9 te Zwolle. 20.00 uur.

28/29 nov.: Introductieweekend Zuid-Nederland
2 december: Afd. Twente: Min. Ginjaar spreekt over volksgezondheid en milieu

hygiëne. Plaats: De Blauwe Kater, Markt 5 te Enschede. 20.00 uur
12 december: Afd. Breda: huishoudelijke vergadering

Afd. Arnhem: 20.00 uur JöVD-feest
Afd. O. Mijnstreek: 20.30 uur nader te bepalen thema-avond.

13 december: distr. Gld.: weekend in een boerderij in Beekbergen (informatie
Karin Mali tel. 085-250100)
O. Flevoland: weekendbijeenkomst voor leden over nader te bepalen
politieke onderwerpen.
afd. O. Mijnstreek: Bowling/kegelavond.

16 december: afd. Apeldoorn: forum over defensie (informatie Elise Fokkink, 055-417407)
17 december: afd. Utrecht: 20.00 uur jaarvergadering in de zaal v/h CSB-gebouw, 

Kromme Nieuwegracht 39.
19 december: afd. Nrd. Veluwe: politieke vormingsavond (inl. G.J. Buis -5780-88303).
20 december: WD-jaarvergadering in Jaarsbeurscongrescentrum te Utrecht 

Hoofdbestuursvergadering JOVD.
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Het Provinciaal Politiek Jongeren Kontakt Zuid-Holland organiseert manifestaties 
in de volgende plaatsen:
13 november: DELFT - Gebouw Zaal de Koophandel, Beestenmarkt 26
20 november: DORDRECHT - gebouw Politiek Centrum, Groenmarkt 88
27 november:. 7LAAPDINGFN - gebouw De Lijndraaier, Baanstraat 4 
11 december: GOUDA - gebouw De Haven, Oosthaven 31
17 december: LEIDEN - gebouw 't Parlement, Nieuwe Rijn 52.
Het prograrrma ziet er als volgt uit:
20.00 uur: Inleiding door een vertegenwoordiger van de L.O.B.H.
20.10 uur: Forumdiskussie net: wethouders belast net huisvesting en leden van 

politieke jongerenorganisaties.
21.15 uur: Pauze - m
21.30 uur: Plenaire diskussie met de wethouders 

± 22.30 uur: Sluiting
. (Tijdens de manifestaties zullen organisaties, die zich bezighouden met de jonge- 

renhuisvestingsproblematiek, met een informatiestand aanwazig zijn.
INTERNATIONALE a^LTSPlEVOORZITTERS
- Derk Kappolle gh:tern ccfcuposecretaris), Herengracht 358, 1016 CH AMSTERDARt
- Bruno Bruins (extern cobrposecretaris), Oosteinde 1, 9431 AT WESTERBQRK
- René van Splunteren (vzbO/W cie.), Westzanerdijk 80G, 1507 AJ ZAANDAM
- Bcb van Zanten (voorz. VN-cie.), Ge-weideweg 7, 9798 TA GARMERWDLE®
- Piet-Heyn Goedhart (vocrz. Cie-Goedhart), Struisenburgdwarsstraat 134,

3063 BV ROTTERDAM
- Hans Oliemans (vccrz. Eurqpacie.), Weerdsingel 24, 3513 BB UTRECHT.

De W P  deelt mede dat de JÖ7D do Hannie-Schaft-herdenking ondersteunt, 
die georganiseerd wordt door A.N.J.V.
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NOTULEN Verenigingsraad dd. 1 november 1980

Afwezig: Martin Jarings, William van Male en Marius de Bloeme
Afwezig met bericht: Adriaan Geelhoed, Ton Geurts en Paul van Lith

1. Opening: + 13.15 uur.
2. Geen .
3. De notulen van 20 september 1980 worden goedgekeurd.
4. Dit punt wordt opgeschort, totdat Roelof aanwezig zal zijn. Later blijkt

dat er weinig valt mede te delen. Alles staat al in de 3M en het HB-Info.

5. Politieke zaken:
- Arjan Gelder vindt het niet juist dat in de JOVD geen discussie is geweest

over de verlaging van de minimumjeugdlonen, terwijl het HB in een persver
klaring' toch zegt, dat zij dit afkeurt. Hij vraagt zich af of deze veria- 4
ging niet zou kunnen leiden tot een andere waardering van het werk van dè 
jeugd. Hij vraagt zich af of de JOVD wel vindt dat de minimumjeugdlonen
niet omlaag mogen.
Robert antwoordt daarop, dat het HB zich hard maakt voor een integraal 
inkomensbeleid. Als nu één groep gepakt wordt, is dat vervelend. Het HB 
vindt het niet terecht dat een toch al zo kwetsbare groep nog harder ge
pakt moet worden.

- Marco vraagt hoe het staat met de voorbereiding voor het thema van het 
zomercongres, en tegelijkertijd stelt hij voor om in Hoogeveen alvast de 
ci.ê  samen te stellen die daarvoor moet gaan zorgen.
Robert zegt, dat de commissie zal worden ingesteld, zodra het onderwerp 
bekend is.
Tevens vraagt Marco of de JOVD nog wat aan "abortus" zal doen.
Antwoord: Ja.

- Arjan Gelder Vraagt zich af of er nog geen persbericht is geweest van de 
JOVD over 'Liberalisme in Beweging'. Jawel, dat is er wel geweest, maar 
daarin was de pers blijkbaar niet geïnteresseerd.

t ''
- Het voorstel aan de V.R. m.b.t. de afhandeling van de resolutie Dienst- 
plichtbeleid en legervorming: stelling 13 - militair tuchtrecht wordt 
door de V.R. aanvaard, zoals is voorgesteld in het HB-Info van 7 okt.'80.

6. Internationale zaken:
- De All European Youth Corporation is opgericht. Robert betreurt echter, 
dat de Yoegoslaven eruit gestapt zijn en de Roemenen slechts een observer 
status hebben.

- De Lymec-structuur is enigszins gewijzigd (het D.B. is teruggebracht van 5 
naar 4 personen), maar bestaat gelukkig nog wel wel. Voorzitter daarvan 
zal Francesco Giubilei zijn. Robin is secretaris-generaal geworden.

- Het kaderweekend (internationale) is verplaatst van 13/14 december tot 
volgend jaar, eindfebruari 1981.

- Dion Bartels vraagt naar de wijze waarop de cie ter voorbereiding van 
dat kaderweekend precies te werk gaat en hoe het komt dat 't kaderweekend 
nu weer uitgesteld is en waarom hij als lid van de commissie zelf niet van 
het bovenstaande op de hoogte is gebracht.
Dan ontstaat grote onduidelijkheid, omdat Robin niet exact weet wie de 
leden van deze cie zijn. Dat zal hij uitzoeken. Hij weet alleen dat de 
zaak is uitgesteld tot nader order ivm. teveel afzeggingen en tijdgebrek.

- Tevens vraagt Dion Bartels hoe 't zit met de benoeming van de voorzitter 
van de Europacommissie. Robin: voorlopig is benoemd Hans Oliemans tot

/hij januari. Dan wordt bekeken hoe/heeft gefunctioneerd en den kan hij voor een
jaar benoemd worden.
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- Op vragen over de nota's van de buitenlandse commissies wordt door Robin
, . medegedeeld, dat de nota over jeugdwerkloosheid eerst nog even wordt bekeken 

door de sociaal-economische commissie. De nota "Handvest als Handvat" moet 
eerst nog in de CoBuPo behandeld worden voor deze kan uitkomen.

7. Financiële zaken:
Titia geeft een toelichting op de begroting'81.
Ie sprekersronde: - Wim Stapel vraagt zich af hoe de gelden over de cie's 
verdeeld worden

- Sjoerd Swane vraagt zich af hoe het komt dat:Huisvesting 14,5% kan stijgen, 
personeel 20%, hoe dat de post onvoorzien zo laag is, en waarom de post pro
paganda zo laag is, zelfs lager wordt ten tijde van een verkiezingsjaar.

- Arjan Gelder vraagt zich af hoedat het verschil in subsidie+contributie van 
PJK nu kan. Hoe komt het dat het afdelingenpotje er nog op staat? Dat zou 
toch verdwijnen?

- Erik-Pieter Vlaanderen: vorig jaar leed Driemaster een "verlies" van ƒ16.000,- 
Toen was de post abonnementen+ advertenties van Driemaster begroot op
ƒ 14.000, nu is dat samen ƒ 12.000,-. Hij begrijpt dat niet en vraagt zich 
af of men er al op rekent dat het komend jaar slechter zal zijn dan het af
gelopen jaar. Verder stelt hij voor de HB-afdracht te verlagen.

- Marco Swart stelt voor een aparte post voor de stichting Driemaster op de 
begroting. Hij vindt 't oneerlijk dat het contrast mét de drukker nu bij de 
post Driemaster is ondergebracht.
Verder wil Marco juist het lidmaatschapsgeld verhogen. De gulden gaat juist 
omlaag in waarde. Als nu elke keer dit bedragje met 50 cent zou verhogen, 
dan zouden de leden dat veel minder voelen. Bovendien voorkom je zo dat 
straks de zaak weer schoksgewijs verhoogd moet wórden.

- Titia zegt in antwoord op Wim Stapels' vraag dat dé post commissies even
redig verdeeld wordt over de commissies. Iedere commissie weet dan wat ze 
"op kan maken".Waaraan ze het besteedt (bijv. reiskosten of de aanschaf 
van nota's) dat mag ze zelf beslissen.

- Verder is de huur flink omhoog gegaan, alsmede de gas- en electriciteits- 
kosten. Het; is extra hoog gesteld om geen tegenvallers, zoals dit jaar, te 
krijgen. Voor wat de personeelskosten betreft, is het zo dat wij van CRM 
bericht hebben ontvangen, dat wij de personeelsleden te laag hadden inge
schaald + dat zij de regeling met terugwerkende kracht wilden laten gelden.
Dat levert problemen op omdat alles weer moet worden opgebroken, wat reeds 
was afgerond, maar bovenal gaat het ons meer kosten.
Aangaande propagandamateriaal: dat wordt voor kostprijs verkocht. Wij maken
veel zelf en dhr. Den Oude heeft toegezegd dat wij in de toekomst propaganda
materiaal bij de W D  kunnen laten drukken. Dit zal ons ook weer in kosten 
schelen.
De post onvoorzien is met opzet laag gehouden. Er is conservatief begroot, 
en als je die post toch hoog maakt, dan kun je er weer wel van alles laten 
onder vallen. Deze pot is nu echt voor zeer onvoorziene zaken. En op de 
vorige begroting was dit zo hoog i.v.m. de 'persconferentie die daarin is 
ondergebracht.

- De verhouding met het PJK is tweezijdig: wij participeren erin; het verdedigt 
ook onze belangen. Om het PJK draaiende te houden, steunen wij haar met con
tributie. Aan de andere kant kan het PJK weer subsidies geven als wij acti
viteiten organiseren.

- Stichting Driemaster is al druk bezig vanaf haar oprichting.Het verschil 
met vorig jaar zit ’m in het feit dat nu conservatief begroot is. Het 
begrote bedrag kunnen we halen en misschien, maar dat is nog onzeker, komt 
er meer los.
De hoogte van de contributie is goed, ma r  het idee van het HB, als je zo 
eens naar de afgelopen 10 jaar kijkt, dan mogen de leden toch niet klagen.
Wij willen bovendien niet verhogen, om niet zoveel beslag te leggen op de afdelingen
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2e sprekersronde:

/ zegt - Sjoerd Swane/dat het otn het even is of er bezuinigd wordt of dat de con
tributie omhoog gaat. Hij snapt anders niet hoe die 20% extra gerealiseerd 
kan worden.

- Arjan wil minder geld voor commissies en meer cursussen in het hele land 
voor afdeling. Dat werkt veel meer vormend.

- Piet-Heyn Goedhart vraagt zich af of het zin zou hebben om een groot
scheepse donatie-actie op touw te zetten.
Daarop antwoordt Titia dat de cies niet alleen een vormende waarde heb
ben, maar dat zij tevens de functie van wetenschappelijk bureau vórmen.
Zij zijn dus onmisbaar. Het is bovendien geen kwestie van óf cursussen óf 
cies, maar én cursussen (je kunt ze altijd bij Karin aanvragen) én cies.
Die 20% extra die gerealiseerd moet worden, vindt men door bezuiningen; 
er is conservatief begroot en daarom heeft het geen zin om met allerlei 
ad hoe maatregelen te komen.

- centrale inning ~

- Arjan Gelder heeft bezwaren tegen centale inning.
- Sjoerd Swane wil in geval van centrale inning weten wat de peildatum wordt.
- Frits Westerkamp betwijfelt of een centrale inning wel snel en efficiënt 

zal werken.
- Erik-Pieter is alleen voorstander van centrale inning, indien hij van het 
HB bepaalde garanties krijgt*

- Joost van Gitse zegt dat het afdelingsbestuur de verantwoordelijkheid 
ontnomen wordt. Hij is tegen centrale inning.Zelfinning werkt uitstekend.

- Marco Swart gelooft niet dat het een probleem is , die z.i., als de zaken 
maar óp tijd aan elkaar worden doorgegeven*

- Piet-Heyn zegt dat 't met de zelfinning uitstekend gaat, andersom gaat 
het slecht is de ervaring in Rijnmond. Motivatie om aan het HB te betalen 
is in de studentenstad niet groot. Bovendien is het plezierig voor de af
deling om zelf wat geld in de hand te krijgen i.v.m. gebrek aan liquide 
middelen van afdelingen.

, - Titia: zowel zelfinning als centrale inning gaan niet perfect, maar het
laatste is het beste. Als je bepaalde uitzonderingen toestaat, bevoordeel 
je die t.o.v. andere niet zelf-innende afdelingen (m.n. bij de peildatum).
De bezwaren die aan z.i. kleven, liggen aan communicatiestoornissen binnen 
het bestuur. En nieuwe leden mag je natuurlijk wel een landelijke, inge
typte accept-girokaart in de handen drukken.

- Roelof wil graag weten hoe de V.R. staat t.o. een machtiging om automatisch 
te innen.

- Sjoerd Swane vindt 't een goed idee, want een machtiging is vrijwillig 
en centrale inning niet. Waarom moeten nu, omdat een aantal afdelingen 
't niet goed doen, de andere afdelingen er onder lijden?

-John Taylor sluit zich aan bij Swane. Bovendien merkt hij op, dat de
motivatie om achter wanbetalers aan te gaan, wel weg is als je zelf niet 
meer verantwoordelijk bent.

- Etik-Pieter stelt voor een formulier te maken, waarin waterdichte voor
waarden komen, dat samengesteld wordt m.b.v. de nu z.i. afdelingen. Houdt 
men zich er niet: aan, dan verspeelt men het recht op zelfinning.

- Jorrit Volkers gaat daarmee accoord, op voorwaarde dat dit niet zal gelden 
voor de afdelingen die nu nog niet zelfinnend zijn.

- Dan zegt Titia, dat zij de centrale inning toch wil hapdhaven, behalve 
voor afdelingen die hebben getoond dat zij zelfinning "aankunnen" en die 
tevens hebben aangetoond dat zij anders gedupeerd worden i.v.m. het 
hebben (besteld) van een grote (dan onbruikbaar geworden) stapel eigen 
acceptgirokaarten.
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8. Kandidaatstelling:

Voorgedragen worden J.G. Geertsma als penningmeester en Jules Maaten als 
internationaal secretaris. De V.R. gaat hiermee accoord.

. :• . . _.-T' .9. Driemaster: L

Uit het bestuur van de stichting Driemaster zitten Sjoerd Swane, Marco Swart 
Marius de Bloeme en verder Teddy, Titia, Roelof en Robert. Dat functioneert 
reeds. ~ -1'" '"'f' ’’

- Dion Bartels dient een motie in m.b.ti het functioneren van dié" Driemaster
("om het.HB wakker te schudden"), waarin om één beleid inzake de Driemaster 
wordt verzocht. Vi
Iedereen kan zich daarin vinden* ook het HB, daarom is dé motie bij accla
matie aangenomen.

- De Grave wil weten of het HB heeft overwogen om een stichtingsbestuur in te 
stellen dat de zaak afstandélijk kan bekijken en dat er vérschitiepdexcate-

: gorieën in vertegenwoordigd zijn? ' . t
r Klppt, alleen heeft kwaliteit op commercieel gebied geprevaleerd- >
- Arjan Gelder is boos op de redactie ómdat zijn naam weer ééns slecht was
gespeld. ^

- Inge Kallen (redactielid) is weg. Met het oog op het gebrek!aan mankracht 
is het .nodig snel siemaiid té bencer.em Onno Hoes wórdt voorgesteld.

- Marco staat paf . Hij zegt hiér niéts van' te weten, zegt dat er bovendien
aan,een hele andere ̂ öcëduté 'voor het benoemen vanredactieleden gewerkt, 
wordt en dat hij hier zo veel moeite mee heeft, dat hij aftreedt als die 
erdoor komt.  ̂ ;

-.Teddy zegt dat er steeds is getracht contact met hém te zoeken, maar dat hij 
onbereikbaar was en dat alleen deze benoeming nogvolgensde oude procedure 
zou gaan.

- Sjoerd Swanevindt dat er continuïteit in de redactie moet komen en dat het 
geen zin heeft met portefeuilles te zwaaien. "Als er een geschikte persoon 
is, moeten we die nemen.

- Marco Swart zegt dat hij uitsluitend uitspraak van de redactie in die benoe
ming wil hebben.
Besloten wordt dat de V.R. geen bezwaren heeft tegen Onno Hoes; met Marco 
zal nog even formeel overlegd moeten worden.

- De volgende Driemaster is gepland om op 18 november uit te komen.
- Moties voor het congres moeten een dag of 4 van tevoren bij de W P  in de 
bus liggen en in 150-voud aanwezig zijn.

10. WVTTK
- Notitie stemvoorstel: Indiener Sjoerd Swane geeft een toelichting.
Marco Swart stelt voor om het op de volgende VR aan de orde te stellen om 
de zaak na te kunnen kijken. Hiermee gaat men accoord.

- De Europacommissie heeft een motie ingediend over de EEG-financiën, waar
over zij graag het advies van de V.R. wil hebben.
De V.R. vindt echter dat de problematiek dermate uitgediept moet worden, 
dat dat veel te lang gaat duren. Zij doet dus geen uitspraak.

- Tot slot komt een nota over het functioneren van de V.R. van afd. Kennemer- 
land aan de orde. Zij stelt daarin een andere samenstelling van de V.R. 
voor. Dit wordt door een kleine meerderheid van de V.R. verworpen.

11. Rondvraag.

12.Sluiting vergadering + 18.30 uur.
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PERSVERKLARING VOLKSHUISVESTING
De liberald jongerenorganisatie JOVÖ vindt dat het huisvestings
beleid radicaal gewijzigd moet worden.
Het belangrijkste punt uit de voorstellen die door het congres 
Werden vastgesteld is, dat de huurder een huur moet betalen die 
overeenkomt met de kostprijs van het huis.
Tevens vindt de JOVD dat de huren aftrekbaar moeten zijn voor de 
belasting, zodat een deel van de hogere huur door de overheid 
wordt1 gedragen. Ook moeten alle object- en subjectsubsidies afge
schaft worden. Dit betekent, dat overheidsbijdragen op nieuw te 
bouwen woningen, alsmede huursubsidies een gewenningssubsidies 
verdwijnen.
De JOVD pleitte eveneens voor inflatieneutrale woningfinanciering. 
Hierdoor wordt het voor béleggers aantrekkelijker gm in woningbouw 
te investeren, terwijl huizenbezitters geen voordeel meer hebben £  
van de waardeverhogïng van het huis door inflatie.
De jongeren vonden ook dat er experimenten moeten komen met t 
"maatschappelijkgebonden eigendom": eigendom van een huis onder 
voorbehoud dat het huis bij verkoop eerst aan de gemeente wordt 
aangeboden; de gemèente moet het dan terugkopen tegen een;geïn
dexeerde prijs.
Tot slot Sprak de JOVD zich nog voor een motie uit voor een systeem 
dat de continuïteit in de loonopbouw waarborgt m.n. bij het ver
anderen van betrekking.
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VERKIEZING' VERENIGINGSRAAD / VERKIEZING VERENIGINGSRAAD

kandidaatstelling verenigingsraadsleden,
-de afdelingen kunnen kandidaten stellen voor het verenigings- 
raadlidmaatschap.

-de kandidaatstelling geschiedt door schriftelijke opgave van 
de namen van de kandidaten en de afdelingen waartoe zij 
behoren aansKarin Blaauw,Welderingsstraat 58 te Dronrijp.
Deze opgave dient uiterlijk twee weken voor de provinciale 
vergadering,waarin de benoeming van de raadsleden plaats 
vindt,in het bezit te zijn van genoemde persoon.De opgave 
dient vergezeld te gaan van de notulen van de afdelingsver- 
gadering,waarin tot kandidaatstelling is besloten en een 
bereidverklaring van de kandidaatgestelde,

-Uiterlijk een week voor de provinciale vergadering,waarin de 
benoeming van de verenigingsraadsleden plaats vindt,doet 
Karin Blaauw een lijst met a.lle door de afdelingen in die 
provincie gestelde kandidaten toekomen aan de afdelingsbesturen.

-Op de kandidaatstelling van plaatsvervangers zijn de bepalingen 
met betrekking tot de kandidaatstelling van verenigingsraads
leden van overeenkomstige toepassing.
Provinciale vergadering.
-de provinciale vergadering bestaat uit de afgevaardigden van 
de afdelingen in een provincie,

-in provincies waar minder dan de helft van de afdelingen tot een 
district behoort,is de voorzitter van het bestuur van de in 
ledental per de peildatum van 1 juli van het voorafgaande 
verenigingsjaar grootste afdeling,voorzitter van de provin
ciale vergadering,
In provincies waar meer dan de helft van de afdelingen tot 
een district behoort,is de voorzitter van het- districtsbestuur 
voorzitter van de provinciale vergadering.De secretaris van 
het districtsbestuur is secretaris van de provinciale vergadering

-Komen meerder personen voor de hierboven genoemde functies 
in aanmerking dan beslist het lot.

-de provinciale vergaderingen worden in de eerste zes weken 
van het verenigingsjaar bijeengeroepen door de secretarissen 
van de provinciale vergaderingen.

-de bijeencoeping geschiedt uiterlijk zes. weken voor de dag 
vande vergadering_middels een schrijven gericht aan de besturen 
van de afdelingen in de provincie.Karin Blaauw ontvangt 
hiervan een afschrift.

-de benoeming van afgevaardigden naar de provinciale vergadering 
is geregeld overeenkomstig de bepalingen welke gelden voor 
de benoeming van afgevaardigden naar de Algemene Vergadering
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-heeft de secretaris van de raed niet uiteriijk zes weken voor 
de dag,waarop de provinciale vergadering dient te hebben plaats 
gevonden,het hierboven bedoelde afschrift ontvangen,dan is 
het Hoofdbestuur bevoegd zelf tot bijeenroeping van de provin
ciale vergadering over te gaan.De algemeen secretaris van het 
Hoofdbestuur treedt dan op als secretaris van de provinciale 
vergadering en het Hoofdbestuur wijst uit haar midden een voorzitter 
van dn provinciale vergadering aan
Het Hoofdbestuur dient ui terlijk bij de aanvang van het vereni
gt ngsjaar van de hierboven aangegeven bevoegdheid gebruik te maken 

-provinciale vergaderingen worden gehouden binnen dc grenzen van 
de .desbetreffende provincie

-leden van hot Hoofdbestuur zijn te allen tijde bevoegd de pro
vinciale vergaderingen bij te wonen.Zij hebben daarin geen 
stemrecht.

-afdelingen die buiten een provincie zijn gevestigd worden na 
overleg ingedeeld door het Hoofdbestuur.
verkiezing verenigingsraadsleden. g

-de verenigingsraarJsleden worden voor de duur van bén jaar verkozen 
-de door een provinciale vergadering te benoemen verenigi-ngBraads
leden dienen te behoren tot een afdeling,die in de desbetreffende 
provincie is gevestigd

-een door het aftreden van een vorenigingsraadslid tussentijds 
ontstane vacature wordt vervuld door de plaatsvervanger van dat 
versnigingsraadslid.Ontbreekt de plaatsvervanger, dan kan in de 
vacature worden voorzien door een daartoe bijeen te roepen 
provinciale vergadering.Het in een tussentijds ontstane vacature 
op getreden vorenigingsraadsl i ei t r e e d t af op het moment (Jat d e g c e n 
wiens vacature hij vervult had moeten aftreden 

-voor elke volle van hot aantal loden van de landelijke orga
nisatie per 31 december c.s. kan du provinciale vergadering één 
verenigings-raadslid verkiezen met een minimum van één.
Hst aantal te baton verenigingsraadsloden per provincie wordt
bekend gemaakt in -de brief waarin alle kandidaten psrprovincie 
aan de afdelingen wordt bekend gemaakt..

-het aantal verenigingBraadsleden dat tot één afdeling kan 
behoren is niet gebonden aan een maximum 

-indien door het ontbreken van kandidaten geen verkiezing van 
verenigingoraadsleden kan plaats vinden,wordt het aantal ver- 
enigingsraadsledsn dat door de betrokken provincioale vergadering 
verkozen kon worden,verminderd met het aantal ontbrekende 
kandidaten

-voor ieder verenigingsraadslid kunnen de provinciale vergaderingen 
gelijktijdig maximaal twee plaatsvervangers verkiezen 

-op de verkiezing van plaatsvervangers zijn de bepalingen met 
betrekking tot de verkiezing van de verenigingsraadsleden van 
overeenkomstige toepassing

-de kandidaten worden op een lijst geplaatst in de volgorde van het 
aantal op hen uitgebrachte stemmen.Kandidaten waarop geen stem 
is uitgebracht worden onderaan do lijst geplaatst 

-de kandidaten op de bovenste plaatsen van do lijst worden geacht 
te zijn verkozen en wel tot het aantal verenigingBraadsleden dat 
door de betreffende provinciale vergadering verkozen kon worden
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-eindigen meerdere kandidaten op de laatste plaats die verkiezing 
inhoudt,dan vindt tussen hen herstemming op dezelfde wijze plaats 

-niet verkozen kandidaten kunnen staande de vergadering worden 
toegevoegd aan de kandidaat plaatsvervangers 

-tenzij de provinciale vergadering unaniem anders van oordeel 
is,dienen de stemmingen schriftelijk te geschieden*

DUS;ALLE CORRESPONDENTIE AANGAANDE DE VERKIEZING VAN DE LEDEN
VAN DE VERENIGINGSRAAD STUREN NAAR;KARIN BLAAUW,UELDERINGSSTR 
58,9035 EA DRONRIJP.TEL 05172-2099

*
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